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pozdrav 
štafeti in 
dnevu mladosti 

Se nekaj dni in začele se bodo 
glavne slovesnosti ob praznova
nju dneva mladosti. 

Letošnji praznik mladih ljudi 
itna posebno obeležje, saj ne 
velja- samo počastiti rojstnega 
dne predsednika Tita, marveč je 
to tudi praznik spominov na 
dvajseti rojstni dan Republike, 
fia drugo zasedanje AVNOJ-a v 
Jajcu in prav tako na obletnico 
fiočevskega zbora. In kot vse 
ostale manifestacije v tem ob
dobju, sodi tudi praznovanje 
dneva mladosti v okvir izredne 
politične razgibanosti, v okvir 
priprav na volitve v predstavni
ške organe, v katerih bo, saj če 
sodimo po kandidatih, imela tu-
¿i mladina večji delež kot do
slej. Ta ugotovitev nalaga mla
demu rodu precejšnjo obvez
nost, saj ne gre samo za priz
nanje, marveč veliko bolj za ob
veznosti, ki jih mladi ljudje 
sprejemajo kot bodoči odborniki 
občinskih in poslanci republiške 
ter zvezne skupščine. Gre torej 
za priznanje, združeno z odgo
vornostjo pred družbo, zlasti pa 
pred mladimi ljudmi. Gotovo je, 
da bodo mladi to zaupanje upra
vičili tako, kot so ga že nešte
tokrat doslej, v borbi ali pri 
gradnji nove domovine. 

Tekače štafete mladosti bomo 
v celjskem okraju sprejemali in 
pozdravljali od 14. do 16. tega 
meseca. Skozi naš okraj se pre
pletajo poti zvezne in dveh re
publiških štafet. Medtem ko bo 
pot zvezne štafete vodila 15. ma
ja od Vranskega preko Žalca, 
Celja, Štor, Šentjurja in Šmarja 
do Pečice, bo ena izmed repub
liških štafet krenila skozi kraje 
Zgornje Savinjske in Zadrečke 
doline, tja do Velenja, Šoštanja 
in Slemena že dan prej, to je 
14. maja. Druga republiška šta
feta pa bo šla skozi nekatere 
kraje brežiške ter šmarske obči
ne. V vseh krajih, koder se bo 
ustavila štafeta mladosti, pri
pravljajo veličastne sprejeme, 
na katerih bodo govorili tudi 
mnogi mladi kandidati za bliž
nje volitve. Tako bo tudi v Celju, 
kjer bo tekače štafete mladosti 
pozdravila tov. Ivica Jeršičeva, 
kandidat pri volitvah za repub
liški zbor. 

M. B. 

V DRUGO OBDOBJE PREDVOLILNE AKTIVNOSTI 

Prizadevanja petih 
let v presoji občanov 

v tem času se politične organi
zacije v občinah pripravljajo na 
drugo etapo predvolilne dejavno
sti. Politični aktivi v občinah so 
analizirali potek, uspehe in po
manjkljivosti V zadnjih treh ted
nih, ko so volivci na kandidacij
skih zborih izbirali in potrjevali 
kandidate za odbornike in poslan
ce. Nekateri aktivi, tako na pri
mer v občini Videm-Krško, so ze
lo kritično ocenili svoje delo in 
uspehe. Pomanjkljivosti, ki so 
zmanjšale uspehe kandidacijskih 
zborov, so predvsem subjektivne
ga značaja. 

Dejstvo, da zlasti na podeželju 
pozna pomlad terja naprezanje 
kmečkega prebivalstva in da so 
se poljska dela na široko odprla, 
je treba le polovično jemati kot 
opravičilo, kajti tem bolj bi se 
morale politične organizacije za
vzeti in izbirati tak čas, ko bi 
ljudje lažje prišli. 

Tudi oblike obveščanja niso 
povsod bile zadovoljive. Golo ob
veščanje z listki in prek šolskih 
otrok ne more zadostovati. Potreb
no bi bilo več individualnega de
la, več agitacije od človeka do 
človeka, več sodelovanja z društ
vi, od kulturnih do gasilcev. 

Omeniti je treba tudi dejstvo, 
da so povsod tam, kjer je tudi 
razprava o novi ustavi bila uspeš
no izvedena, bili kandidacijski 
zbori dobro obiskani in plodni. 
Tam pa, kjer ljudje niso bili in
formirani in jim niso bila znana 
poglavitna načela nove ustave, 

tam, kjer je tudi nov sistem voli

tev bil neznan, tam so večji del 
izpadli kandidacijski zbori forma
listično — ni bilo vsebinsko boga
tega vzdušja. 

Vse te pomanjkljivosti bo mo
goče v sedanjem obdobju odpra
viti, zlasti še, ker je predvolilna 
dejavnost le dobila svoj tok in 
ritem. Edina objektivna težava 
je menda res bila v tem, da je 
bilo od izida volitvenega zakona, 
od obelodanitve osnovnih napot
kov do začetka akcije res rnalo 
časa. 

Smo tik pred novimi zbori ob
čanov, ki po svoji vlogi in pome
nu niso nič manj važni od minu
lih. Nasprotno. Na teh zborih bo
do občani presodili in ocenili de
lo ljudskih odborov, prizadevanja 
o komuni od leta 1957 naprej. Ja
sno je, da ni komune, ki bi ne 
mogla pokazati velikih uspehov, 
kjer bi gosipodarstvo in družbeni 
razvoj ne naredila velikih kora
kov. Bilo pa je tudi pomanjkljivo
sti in teh bi se tudi ne smeli izo
gibati, ko bomo obravnavan to 
obdobje. 

Politični aktiv v občini Videm-
Krško si je konkretno takole za
stavil to nalogo: Ker bi bili kan
didacijski zbori predvsem posve
čeni izbiri kandidatov in razpravi 
o najbistvenejših ustavnih spre
membah, bodo bližnji zbori ob
čanov posvečeni razpravi o razvo
ju komune za preteklo mandatno 
dobo dosedanjega ljudskega odbo
ra. Vsebinsko se bodo zbori na 
terenih razlikovali od zborov v 
delovnih sikupnostih. Bilo bi od

več, če bi po teh plateh obravna
vali razvoj komune, saj bodo pro
izvajalci kot občani sodelovali tu
di na terenu. V gospodarskih or
ganizacijah bo razprava potekala 
predvsem v razvoju podjetja, o 
statutu, izvozu, integraciji in po
dobnem. 

Razprave na teh zborih bodo 
vodili dosedanji odborniki in čla
ni političnih aktivov, medtem ko 
bodo povsod sodelovali v razpra
vah tudi kandidati za novo ob
činsko skupščino. 

Ko bodo na zborih občanov de
lovnim ljudem predočeni uspehi 
razvoja komune zadnjih petih let, 
bi bilo treba upoštevati tudi na
slednje: 

Napačno bi bilo, če bi se pri 
obravnavah omejevali zgolj na 
uspehe lastne komune, če bi ne 
videli in ne omenili uspehov so
sednjih občine, republike in zve
ze. Zlasti pa bi to bilo nepravilno 
zato, ker dobro vemo, da se življe
nje prepleta neodvisno od terito-
rialno-političnih mej, da ljudje 
ene komune najdejo dohodek in 
sredstva za življenje tudi zaradi 
razvoja sosednjih občin in da so 
mnoge dejavnosti v korist obča
nov sleherne komune medobčin
skega in še širšega značaja. 

Izpopolniti bi bilo treba tudi 
vrzeli, ki so ponekod nastale po 
minulih zborih volivcev. V neka
terih krajih še vedno ni ljudem 
jasen nov volilni sistem. Ne vedo 
kako, kje, kdaj in kolikokrat bo
do volili. Za to informiranost pa 
nam ne more zadostovati udelež
b a nad 10 % volivcev. Vztrajati 
moramo, da bodo s temi vprašanji 
seznanjeni vsi, ali pa vsaj večji 
del volilnih upravičencev. 

Poleg zborov občanov pa so v 
bližnji bodočnosti pred nami tudi 
večji predvolilni zbori, na katerih 
bodo govorili najvidnejši kandi
dati za zvezno in republiško skup
ščino. Ti zbori bi morali biti pra
ve manifestacije. V Krškem bodo 
na primer zbor povezali z dobrim 
kulturnim športnim sporedom in 
prav bi bilo, če bi isto pot ubrali 
tudi drugod. 

Od množičnosti in vsebinske bo
gatosti druge etape predvolilne 
dejavnosti je zelo odvisen tudi re
zultat najpomembnejših volitev 
po osvoboditvi. 

Kr. 

PRVOMAJSKE PRIDOBITVE 
V NAZARJU 
Nazarčani so letošnji praznik 

dela proslavili prav svečano. Po 
dolgem času se je končno izpolni
la dolgoletna želja domačinov. Že 
na predvečer prvega maja je za
gorela ulična razsvetljava. Ni pa 
to vse. Tudi novi, sodobni trgov
ski lokali so te dni slednjič dokon
čali in v njih bodo Nazarčani de
ležni prijetne in solidne postrež
be, -jo 

v naslednjih dneh bodo delovni ljudje na zborih občanov raz
pravljali o uspehih socialistične graditve in socialističnih odnosov 
za obdobje petih let — kakor dolgo je trajalo delo skupščin in 
ljudskih odborov četrtega sklica. Treba se je samo ozreti okoli sebe 
in povsod bomo videli obilo konkretnih rezultatov prizadevanj 
delovnih ljudi, samoupravnih organov in organov oblasti. "V indu
striji, kmetijstvu in družbenih službah, povsod je bil dosežen mno
go večji napredek kot v enakih obdobjih preteklosti. 

Veliko in z mnogo mladostnega zanosa je pri teh naporih so
delovala mladina — tako na svojih delovnih mestih kot na poseb
nih mladinskih delovnih akcijah. Stotisoči mladi ljudje so v petih 
letih zrasli v proizvajalce in upravljalce — hkrati pa v občane z 
volivno pravico. Mladi so dajali svoj delež, svoje mesto imajo tudi 
v vseh organih in imeli bodo svoja mesta kot odborniki v komu
nah in poslanci v skupščinah. Svojo zavest in pripadnost socializmu 
pa mladina izpričuje tudi s političnim udejstvovanjem. Zato naj 
ne bo zbora občanov v prihodnjosti, ki bi ga ne osveževale vrste 
mladih graditeljev socializma. 

PRED VOLITVAMI 
V velenjski 
občini 

V dneh od 12. pa do 21. maja 
bodo v vseh delovnih kolektivih 
in vseh krajevnih odborih velenj
ske občine zbori občanov, ki jih 
bo sklicala Socialistična zveza. Na 
teh zborih bodo kritično razprav
ljali o dosedanjih uspehih in o os
talih komunalnih in proizvodnih 
problemih ter o statutih podjetij, 
ki jih bodo v kratkem delovni ko
lektivi sprejeli. Najdlje je pri tem 
kolektiv rudnika lignita Velenje, 
ki bo na zboru že razpravljal o 
celotnem osnutku statuta. Poseb
no obeležje pa bodo dobili ti zbo
ri tudi zato, ker bodo na njih pri
sotni naši kandidati za občinsko, 
republiško in zvezno skupščino. 

Začetek teh zborov bo v Smart-
nem ob Paki, kjer bodo v nedeljo 
slavili svoj krajevni praznik. O 
pomenu praznika in o ogromnih 
žrtvah, ki so jih v narodnoosvo
bodilnem boju doprinesli Šmarča-
ni, bo spregovoril kandidat za re-

publiški zbor tovariš Franc Simo-
nič — sekretar okrajnega komite
ja ZKS Celje. -že 

AVSTRIJSKI KOMUNISTI V 
VELENJU 

Preteklo nedeljo so obiskali Ve
lenje člani založniškega in časo
pisnega podjetja >»Warheit-« iz 
Gradca. Večina članov tega kolek
tiva je včlanjena v vrste komu
nistične partije Avstrije. V Vele
nju so si ogledali površinske na
prave na novem jašku v Prelo-
gah, v kulturnem domu pa so ime
li daljši razgovor s predstavniki 
rudnika lignita Velenja, o per
spektivni rasti energo kombinata 
ter o vlogi delavskih samouprav
nih organov. 

O S E B N I D O H O D E K 
naj bo odraz CENEJŠE PROIZVODNJE 

NAŠI 
KANDIDATL 

Dan za dnem se srečujeva, saj 
se poznava že izza mladih let. 
Tokrat pa je bilo srečanje urad
no. Prestregel sem ga in ustavil: 

•»Dovoliš, zanima me tvoja 
osebna izkaznica?« 

'»Prav!« se je nasmehnil in mi 
postregel s podatki. 

'Ernest Rahlen, rojen 30. ja
nuarja 1929 v Skalah pri Vele
nju kot sin delavca. Zadostuje.« 

»Za uvod vsekakor. Vendar pa 
^\ bil rad še bolj radoveden. Za
nima me, zakaj te dni odhajaš 
"a obisk v Dachau?« 

sindikata rudnika lignita v Ve
lenju. Zanima me, kako daleč 
ste v utrjevanju ekonomskih 
enot?« 

»Sprva smo začeli uvajati eno
te bolj formalno kot ne, šele s 
spoznanjem, da so zgolj sred
stvo za dosego cilja, pa je prišlo 
do prevrednotenja in vsebinske 
rasti ekonomskih enot. Prav te
mu pa smo tudi prilagodili delo 
sindikata. Nič več ne sklicujemo 
množičnih sestankov • to vlogo 
opravljajo preko zborov proiz
vajalcev posameznih enot in ne
dvomno je ta način mnogo bolj
ši, kajti prav to nas je vodilo 
dalje. Pokazala se je potreba po 
ustanovitvi najmanjših enot • 
obračunskih enot, kar teče vzpo
redno z decentralizacijo uprav
ljanja. Tu šele pride osebna od
govornost posameznika do ve
ljave in s tem upravljanje sa
mo. In prav tako bodo obračun

ske enote posameznih oddelkov 
ali čel v jami tiste, ki bodo omo
gočile šele pravilno zasledovanje 
dnevnih rezultatov in obenem 
bo prav možno izkoriščati doslej 
še neizkoriščene rezerve. Ta 
zvrst upravljanja vodi skrb nad 
slehernim dinarjem, kajti da
našnji sistem akorda in osebnih 
dohodkov še ne temelji na ce
nejši proizvodni toni, kar mo
ramo doseči. Prav to pa je bist
vo, kajti čim cenejša bo proiz
vodnja, tem nižja bo cena na 
tržišču, osebni dohodki pa bodo 
lahko ostali isti ali celo rasli. 
Vse naše sile so usmerjene k 
stabilizaciji cen in iskanju vseh 
rezerv. 

»In kako si sprejel kandida
turo?« 

»Presenetilo me je tolikšno za
upanje in dozdeva se mi, da ne 
bo prav lahko prevzeti to odgo
vornost nase. 

Pomembni uspehi slušateljev politične 
šole v Celju 

»Brat je preživel trda leta v 
'S'« taborišču 

»^« kje si bil ti v tistem času? 
. ''Bil sem še otrok. Toda 1945. 
'^'a sem odšel kot šestnajstleten 
l^nt v partizane in bil v zaščitni 
l^^^ štaba XIV. divizije. Kar pre-
'^jnalu pa sem se moral spozna-
пЈ^ '•íi"o na nogi, ki sem jo sku-

na Paškem Kozjaku.« 
''freskočiva obdobje na sred-

tehnični šoli in se pogovoriva 
? ^logi sindikata. Kot vem, si 
'ani prevzel predsedniško mesto 

Poročali smo že, da so slušatelji 
občinske politične šole v Celju v 
začetku januarja zaključili prvi 
del šolskega programa in da so od 
takrat v grupah (timih) delali sa
mostojno pri izdelovanju nalog, 
ki imajo zelo veliko praktično 
vrednost. Vse te grupe, Id jih je 
nad 30, izdelujejo različne anali
ze, v katerih obravnavajo številne 
specifične probleme v celjski ob
čini, tako na področju gospodar
stva, delavskega in družbenega 
upravljanja ter na področju poli
tičnega dela v organizacijah. 

Oddelka za sindikalne in mla
dinske kadre sta že zaključila ob
ravnavanje teh analitičnih nalog 
in to s precejšnjim uspehom. To 
pa seveda ne pomeni, da bi ostali 
oddelki bili v zaostanku zaradi 
neaktivnosti. To bi lahko trdili sa
mo za nekaj redkih timov. Res 
je ravno nasprotno. Naloge, ki so 
jih prevzeli slušatelji ostalih treh 
oddelkov, zlasti pa gospodarskega. 

so tako zahtevne in široke, da so 
terjale od slušateljev ogromno de
la pri zbiranju gradiva in pri raz
vrščanju ugotovitev v analitične 
naloge. Omenimo naj samo sku
pino, ki je obravnavala področje 
obrti v občini. Ta tim je porabil 
za nalogo okoli 600 efektivnih ur 
pri zbiranju gradiva in sestavlja
nju skupne naloge. Tudi drugi ti
rni niso opravili nič manj težavne 
naloge. 

Ta teden je začel z obravnava
mi nalog, ki jih zagovarja ves tim, 
oddelek za kadre iz gospodarstva. 
Obravnavali so že nalogo, ki se 
zelo podrobno in učinkovito lote
va problema polkmečke delovne 
sile v Železarni Štore. Po mnenju 
navzočih vodilnih ljudi iz železar
ne, je skupina odkrila mnogo no
vih gledišč in problemov, ki jih 
bodo v tovarni zdaj po vzorcu 
analitične naloge slušateljev poli
tične šole raziskovali in obravna
vali tudi naprej. Tudi naloga o 

delitvi čistega in osebnega dohod
ka v »Metki-« je že prestala 
svoj >4)gnjeni krst*«. Na vrsti so 
skupine, ki so obdelovale problem 
izvoza v Emajlirki, problematiko 
obrti v občini in drugje. 

V prihodnjih dneh bosta obrav
navo timskih nalog začela tudi 
oddelka za kadre iz komunalne 
samouprave in Zveze komunistov. 

Pripraviti je treba še to, da je 
uspešno zaključilo šolo tudi okoli 
40 slušateljev šole, ki jo je orga
niziral občinski odbor SZDL. 

C. K. 

"tovariš Ernest Rahlen - kandi
dat za zvezni zbor 

га čas od 9. do 19. maja 
Vseskozi nestalno s pogostimi pada-

vjnami, ki bodo močnejše okrog 10. in 
15. do 17. maja. Kratkotrajno izboljša
nje je pričakovati oJcro« 9., 13. in 19. 
maja. 

Eden za vse? 
v dneh predvolilne aktivnosti smo dobili dopis, v ka

terem nam sporočajo za uspeh, da je od vsake hiše prišel 
po eden na zbor volivcev. Res je, da je ponekod to res 

uspeh, saj je tak »delegatski« sistem pripomogel k sklepč
nosti zborov. Res je zadovoljivo, če pride vsaj eden iz dru
žine. Toda pri vsem tem gre za drugačen problem, za 
prakso, ki ima lahko negativno ozadje. 

v družinah so, vsaj predpostavljamo tako, odnosi v glav
nem v skia j eni - enotni. Vendar obstajajo razlike, kakor so 
različni ljudje v družinskem, ponekod celo rodbinskem 
krogu. V vsaki družini so starejši, stari in mladi ljudje. 
Ljudje so različnih spolov in različne perspektive. Tudi 
dohodek si ustvarjajo na različnih krajih in panogah, zato 
SI prav o vsem ne morejo biti popolnoma enotni. 

In vendar si nekdo lasti, nekdo kar enostavno vzame 
pravico da razpravlja in odloča na nivoju zbora občanov 
v imenu vseh pod eno streho. Ali ne diši to preveč patri
arhalno? 

Razumljivejše je to, čeprav ne tudi pravilno, v kmečkih 
družinah. Tem manj pa je tako odločanje »eden za vse« 
sprejemljivo za družine, katerih »poglavarji« vsak dan pou
darjajo svojo demokratičnost, enakost vseh družinskih čla
nov. Pa tudi iz teh družin prihaja le »glava«, žena in od
rasli otroci naj bodo doma. (Za njih - v praksi - ni politika). 

Najbolj obsojanja vredno pa je, da celo odgovorni ljud
je, komunisti, funkcionarji, radi »pozabijo« doma svoje 
soproge in odrasle otroke. Kakor znajo in hočejo starši 
pripraviti otroke na življenje, tako bi jih morali popeljati 
tudi na polje družbene dejavnosti in afirmacije. 

Eden za vse - vsi za enega je socialno geslo velike 
vrednosti. Toda če je v vprašanju soodločanje, upravljanje, 
potem samo prva polovica tega gesla ne sme zadostovati. 
Prihajamo v čas, ko v nši družbi kujemo novo zivZ/««5^o 
geslo: 

Vsi za vse — vsi o vsem! 
C. k. 



Z V E C J O Z A V Z E T O S T J O I N K V A L I T E T O 
v zadnje priprave na volitve Kandidacijski zbori volivcev 

so končani; niso pa končane pri
prave na volitve v predstavniške 
organe. V pripravah na volitve 
ni predaha, kvečjemu lahko tr
dimo, da se aktivnost stopnjuje 
in da prehajamo v obdobje, ki 
bo zahtevalo ne samo vestno, 
marveč tudi izredno kvalitetno 
politično delo. To zahtevo oziro
ma potrebo utemeljujejo izkuš
nje in nekatere pomanjkljivosti, 
ki so spremljale zbore volivcev. 
Sicer pa ne gre samo za izkuš
nje, ki so jih dali zbori volivcev, 
temveč za zahtevo, da v tem zad
njem obdobju do volitev raz
čistimo na zborih občanov ne
šteta vprašanja, ki so ostala 
delno ali povsem nepojasnjena 
v ustavni razpravi, da ocenimo 
uspehe v zadnjih petih letih in 
se seznanimo z nalogami, ki nas 
čakajo. 

Tako se bodo do samih volitev 
vrstili nešteti sestanki občanov 
in članov delovnih skupnosti; 
med njimi bo tudi nekaj večjih 
zborovanj, na katerih bodo go
vorili najvidnejši predstavniki 
političnega življenja. Sestanke 
na terenih in v delovnih organi
zacijah bodo obiskovali še kan
didati pri volitvah v nove skup
ščine predvsem zato, da bi se 
seznanili z vsemi najvažnejšimi 
vprašanji določenega območja 
ali gospodarskih organizacij, pa 
tudi zavoljo tega, da bi sodelo
vali v razpravi in pomagali reše
vati posamezne probleme. 

Minuli zbori volivcev so opo

zorili, da bo treba z občani raz
čistiti še marsikatero vprašanje. 
Več kot doslej bo treba govoriti 
o vlogi in pomenu novih skup
ščin, o njihovi strukturi, o siste
mu volitev in drugo. Četudi je 
bilo o vsem tem že veliko napi
sanega in povedanega, se zdi, da 
še vedno premalo. Prav zaradi 
tega tudi vprašanja, zakaj neka
teri dvakrat, drugi trikrat na vo
litve itd. 

v brežiški občini so z zbori volivcev 
končali zadnjo nedeljo v aprilu; vsega 
skupaj so jih imeli 81. Bili so dobro 
obiskani: uspeli pa s.o tudi po vsebini. 
Zanimivo je, da so pripravili zanje po
séame sheme za ponazoritev poteka 
bližnjih volitev. Na zborih za občinsko 
skupščino so zabeležili 15.5 % udeležbo, 
na zborih volivcev v gospodarskih or
ganizacijah pa 67.8 %. Slabša udeležba 
je bila v kmetijski skupini, kjer se je 
zborov udeležilo le 19 % volivcev. V 
občinskem merilu pa se je zborov ude
ležilo 41 % volivcev. V razpravi se je 
npr. v Cerkljah pojavila upravičena 
zahteva po ponovni vzpostavitvi zdrav
stvene službe. Kot vsel kaže bodo ta 
problem rešili v kratkem. Pišecah 
in drugod so govorili o cestah; skoraj 
na vseh zborih pa so razpravljali o 
osemenjevanju živine, kar daje slutiti, 
da s to službo nekaj ni v redu. 

v celjski občini udeležba na zborih ni 
bila takšna, kot bi pričakovali. Medtem 
ko so na zborih za občinski zbor za
beležili 12.5 %. je znašal odstotek ude
ležbe na zborih članov delovnih orga
nizacij 51.7 %. Na zborih volivcev v 
celjski občini so pogrešali več mladih 
ljudi: manjkali so celo tam. kjer je So
cialistična zveza predlagala za kandi
data mladinca. Zanimiva je ugotovitev, 
da znaša povprečna starost kandidatov 
za občinsko skupščino 33 let. Med njimi 
je 18 žena ter več kot 12 % mladincev 
oziroma mladink do 25. leta starosti. 

Tudi v laški občini so dosegli zado
voljivo udeležbo na zborih volivcev. 
Značilno je, da so na njih veliko go
vorili tudi o vprašanjih krajevnih skup
nosti. 

V mozirski občini se ne morejo pohva
liti z visoko udeležbo na zborih voliv
cev na terenu; bolje so uspeli oni v de
lovnih organizacijah, kjer so imeli tudi 
do 80 odstotno udqlezbo. 

Kakor v nekaterih drugih območjih 
so tudi na zborih v sevniški občini med 
drugim kritizirali nekatere odbornike, 
ki se niso najbolj posrečeno zavzeli, da 
bi obflinsko problematiko posredovali 
občanom. Razen tega so mollili, da bi 
bilo prav. če bi jih novi poslanci češče 
obiskovali; vsekakor pa bolj pogosto 
kot dosedanji. 

Hvaležna je ugotovitev, da je med 
kandidati za 58 odbornišklh mest v 
skupščini konjiške občine tudi 15 žena 
in večje število mladih ljudi. Cé sodimo 
po kandidatih, bo sestava nove skup
ščine šentjurske občine bistveno dru
gačna, kot je bila struktura sedanjega 
ljudskega odbora. Zlasti bo v njej več 
mladih ljudi in žena, ki doslej v ljud
skem odboru sploh niso bile zastopane. 

V šmarski občini se lahko pohvalijo, 
da so dosegli izredno lepo udeležbo na 
zborih. To velja zlasti za teren, kjer 
se je zborov udeležilo v povprečju 17 % 
volivcefv. Nekoliko drugačne pa je slika 
za delovne organizacije in predvsem 
v kmetijski skupini, kjer je bila ude
ležba več kot minimalna. Vse kaže, da 
se bo v novi skupščini povečalo ne 
samo število ždna, ampak da bodo vanjo 
prišli tudi prvi mladinci. V dosedanjem 
ljudskem odboru namreč ni bilo niti 
enega odbornika do 25. leta starosti. 

V velenjski občini so v celoti dosegli 
54 odstotno udeležbo na zborih volivcev. 
Zlasti lep uspeh so zabeležili v Ve
lenju, kjer se je na zboru zbralo kar 
šest sto občanov. Za 70 odborniških mest 
imajo 91 kandidatov, od teh pa le šest 
takih, ki so bili že doslej člani ljud
skega odbora. Torej, velika rotacija! 
Më,d kandidati za odbornike je devet 
mladincev ter 23 žensk. Povprečna sta
rost kandidatov pa znaša 34.2 leti. 

Kakor šmarsko tako velja tudi krško 
občino pohvaliti glede udeležbe občanov 
na zborih volivcev. Vtem ko so na te
renu dosegli 17 % udeleižbo, je le-ta 
znašala v delovnih organizacijah nad 
70 %. Značilno je, da imajo na eni vo
lilni enoti za občinski zbor kar pet 

kandidatov. Izvolili bodo seve enega. 
Torej precejšnja izbira. Kot v celjski 
občini so tudi tu na zborih pogrešali 
mladino; morda pa je mladi rod manj
kal zaradi tega, ker se je pred tem 
udeležil nekaterih sestankov, ki so bili 
namenjeni samo mladim volivcem. 

y žalski občini so zelo dobro ude
ležbo na zborih dosegli v nekaterih ko
lektivih, kot npr. v tekstilni tovarni 
Prebold, slabša pa je bila v volilnih 
enotah kmetijskih proizvajalcev. Će pa 
sodimo po kandidatih za novo občinsko 

skupščino, je očitno, da bo precej dru
gačna od dosedanjega ljudskega odbora. 
V njej bo več mladine pa tudi žensk. 
Povprečna starost kandidatov znaša 
34 lei. 

To so glavni obrisi minulih 
zborov volivcev. Med njimi je 
bilo veliko uspešnih, ki bi jih 
lahko postavili za zgled, pa tudi 
takih, ki so jih spremljale dolo
čene pomanjkljivosti bodisi v 
udeležbi, formalizmu in vsebini. 
Grajali bi lahko tudi tiste pri
mere, kjer so npr. delavci zavra
čali kandidature svojih lastnih 

tovarišev, kjer so očitali mladir^j 
ljudem nesposobnost in slično 
Ne glede na te primere pa lahko 
damo političnim aktivom vseh 
občin v okraju polno priznanje 
za doslej opravljeno delo. To цј 
bilo majhno; bilo je veliko in po, 
membno, toda ne zadnje. Do 
zaključka volitev je še veliko ocj, 
govornega dela. O tem govorijo 
tudi programi, ki so jih občinski 
pa tudi nekateri krajevni роЦ, 
tični forumi že sprejeli in začeli 
izvajati. M. B. 

POGLED PO SVETU 
TINE 
OREL 

Mrki dialog med Moskvo in 
Washingtonom se nadaljuje, go
vori o razorožitvi se množe, a 
prav tako govori o potrebi po 
novi oborožitvi. Alergični ton 
dialoga se ne poleže, čeprav ne 
manjkajo psihološke osnove za 
pomirjen je, objektivni razlogi za 
stvaren razgovor o sožitju na 
zemlji. 

V Ženevi ne speljejo voza iz 
globoke drage nezaupanja in ne
usmiljeno globokih kolesnic do
sedanjih diplomatskih šablon, 
ujetih v ukaze prestiža in sovra
štva. Kot intonacijo na pribli
ževanje nemškega »praznika na
cionalne enotnosti«. — zdaj bo 
že 10 let od 11. julija 1953 — je 
Carapkin ponovno govoril o »ne
varnosti Zapadne Nemčije«, 
ameriški zastopnik pa mu je 
vrnil z očitkom, da je SZ prva 
začela z oboroževanjem Vzhod
ne Nemčije. Dialog je izzvenel 
prav tako kot pred 10 leti. Ni 
prav nobene volje, da bi se voj
no stanje sredi Evrope spreme
nilo v mirno, normlano sosed
stvo. 

Zadnje čase se je Hruščev 
ponovno zavzel za pogodbo o ne
napadanju med NATO in Var
šavskim paktom, za rešitev nem
škega problema in to na ta na
čin, da bi bil z rešitvijo zadovo
ljen tudi nemški narod, za kom
promisno rešitev, medtem ko se 
na priliko Ollenhauer zavzema 
za to, da bi bilo na Odri prav 
tako kot na Labi. Za Zapad je 
zatrdilo, da se bo enotnost de
lavskega gibanja okrepila, če
prav imajo posamezne partije, 
med njimi tudi Kitajska, svoje 
poglede. Hruščev je očital ZDA 
izsiljevalno politiko: Ko je SZ 
pristala na tri inspekcije, so ZDA 
povišale zahtevo na osem. Zato 
SZ premišlja o tem, da bi šla na 
stare pozicije. Enako izkušnjo 
da ima s Kubo. Kuba sicer ni 
več tako važna, ZDA so se, tako 
kaže, odrekle temu, da bi vezale 
svojo politiko na emigrantsko 
vlado, SZ pa je Fidala Castra 
ponovno priznala za svojega za
veznika. »Če si bodo imperiali
sti drznili motiti mir in ogrožati 
varnost socialističnih 'dežel, bo
do zadeli na združeno moč SZ, 
Kitajske in vseh narodov, ki 
grade novo življenje«, je dejal 
Hruščev pred nekaj dnevi. 

Na sovjetsko-kitajske odnose 
je vrgla svojo luč trgovinska po
godba, ki govori o dolgi listi tr
govskega blaga. To je spričo po-
jemanja trgovskih odnosov med 
SZ in Kitajsko v zadnjih dveh 
letih pomembno. Kitajska je v 
zadnjih letih kljub težavam na
predovala in lahko nastopa z 
več produkti. Moskvi je na tem, 
da spodbija kitajski očitek, da 
SZ zaradi ideoloških razlik di
skriminira Kitajsko pri gospo
darskih odnosih. TASS je lako-
nično javila: Kitajsko-sovjetska 
pogajanja v Moskvi so potekala 
v duhu prijateljstva in vzajem
nega razumevanja. 

Kennedy je na vse to odgovo
ril, da »čas hiti« in da je treba 
vse storiti za ohranitev miru. S 
Hruščevim pa sta se menda uje
la samo v tem, da sta oba hva
lila mirovno okrožnico rimske
ga papeža Janeza XXIII in ji 
pritrjevala. To pomeni, da je 
vendarle možna skupna govori
ca mimo svetovnonazorskih in 
razrednih pripadnosti o vrhovni 
dobrini človeštva, o miru. Žal 
ostane le pri lepi besedi, lepega 
mesta pa ni zanjo. 

Anglija se je na priliko zelo 
zanašala na svojih 200 bombni
kov — reaktivcev tipa Vulcan, 
Victor in Valiant, ki lahko pone
sejo svoje rakete z atomskimi 
glavami do Rostova in čez Ural, 
a tako, da se raketa sama spusti 
300 m pred ciljem. Sir Kenneth 
Cross, angleški maršal, pravi, da 
je samo nekaj takih letal dovolj 
za preplašitev sovražnika in da 
je njihova uporabna brzina to
likšna, da ji sovražnikove pri
sluškovalne naprave ne morejo 
blizu. Vsak bombnik ima na svo
jem krovu inženirja elektroteh
nike, ki s svojimi aparati takoj 
ugotovi, če so ga zajeli sovraž
nikovi radarski žarki. 

V Sredozemlju utegne priti do 
zapletov, če bi v Jordaniji pri
šlo do takih sprememb, ki bi 
omogočile unijo z ZAR. Izrael 
je v skrbeh in že poskuša dobiti 
ponovne garancije velesil za svo
je meje, med drugim tudi garan
cijo SZ. Pritegovalna sila ZAR 
je gotovo upoštevanja vredna. 
Če bo prevelika, se bo na Bliž
njem vzhodu list zgodovine ener
gično obrnil. 

Ve poznam ga 
Čeprav takáh pripomib, kot na 

primer — ne poznam ga in zakaj 
bi torej glasoval zanj — in po
dobno na minulih zborih volivcev 
ni bilo veliko, pa so vendarle že 
te, ki so padle v tej ali podobni 
obliki potrdile, da je bilo na ne
katerih zborih volivcev premalo 
povedanega o kandidatih dn da so 
se v vseh takih primerih bolj dr
žali formalizma kot pa upoštevali 
želje in potrebe volivcev. Mnogi 
so bili celo presrečni, če se ni nih
če oglasil in vprašal kaj več o 
kandidatu. 

V nekaterih primerih so imeli 
ljudje prav, če so dejali, da pred
laganega kandidata ne poznajo. Iz 
te ugotovitve lahko potegnemo 
dva zaključka. Prvi je vsekakor 
ta, da je nemogoče, da bi sleherni 
volivec poznal, morda celo oseb
no, predlaganega kandidata, za vo
litve v zvezno ali republiško skup
ščino. Bili so celo primeri, da ni
so poznali ljudi, za katere so se 
strinjali, da kandidirajo pri volit
vah v občinsko skupščino. Takš
nih primerov je bilo dosti zlasti 
tam, kjer eno volilno enoto se
stavlja več gospodarskih ali dru
gih organizacij. Zato je izgovor,, 
saj ga osebno ne poznam, povsem 
neutemeljen in brez življenjske os
nove. Je že tako, da se na nekem 
območju, kjer živi več tisoč in 
morda več deset tisoč prebivalcev, 
vsi med seboj ne morejo poznati. 
Takšno je pač življenje in proti 
tej trditvi ni kaj oporekati. 

Drugače pa je z drugim poznan
stvom. Gre nami-eč za dejstvo, da 
človek lahko »pozna« človeka, pa 
čeprav mu še ni nikoli stisnil ro
ke in nikoli z njim sipregovoril be
sede. Lahko ga pozna po njego
vem javnem družbenem ali poli-, 
tičnem udejstvovanju; lahko ga 
pozna ipo funkciji, ki jo ima v tem 
ali onem organu upravljanja, v 
tej ali oni politični organizaciji in 
slično. Taka >^poznanstva« so v na
šem življenju več kot običajna. In 
če je šLo na nekem zboru volivcev 
za premalo znanega kandidata, bi 
bila dolžnost tistega, ki ga je 
predlagal, da pove o njem vse, ne 
pa samo to, kje je zaposlen. In 
končno, v vseh teh primerih bi bi
lo prav, če bi se tudi volivci z več
jo živahnostjo pozanimali za člo
veka, kateremu nameravajo na 
volitvah izkazati zaupanje; in to 
zelo veliko. 

Zaradi tega ima pripomba — ne 
poznam ga — dve plati. Medtem 
ko bi eno lahko povsem pojasnili, 
na minulih zborih, pa bo možno
sti za zadovoljitev druge še ve
liko. V mislih imamo bližnje zbo
re občanov v okviru krajevnih or
ganizacij Socialistične zveze in pa 
tudi sestanke v delovnih organi
zacijah, kamor bodo te dni priha-
jah tudi kandidati za bližnje vo
litve, pa ne samo zavoljo tega, da 
bi se osdbno seznanjali z volivci, 
marveč predvsem zaradi tega, da 
bi se seznanili s problemi in na
logami določenega območja ali de
lovne organizacije, da bi v v raz
pravi ali pomenku sodelovali pri 
razčiščevanju določenih vprašanj 
in da bi tako navezali prve stike 
z upravljalo oziroma člani Soci
alistične zveze, volivci sploh. 

RAZGOVOR S KANDIDATOM 

Nujen bo stalen stik z volivci 
Člani delovnih kolekti

vov, ustanov, organizacij 
itd. v zahodnem predelu 
celjskega okraja so iz
brali za kandidata pri vo
litvah v zvezni organiza
cijsko politični zbor to
variša Milana Kavčiča, 
mojstra iz tovarne emaj
lirane posode in hkrati 
predsednika delavskega 
sveta tega največjega 
celjskega kolektiva. 

Tovariš Milan Kavčič pa je 
tudi predsednik skupščine ko
munalne skupnosti za soci
alno zavarovanje za občine 
Celje, Laško, Mozirje Šent
jur, Šmarje in Slovenske Ko
njice. Zato smo naš razgovor 
z njim, s katerim bi ga naj 
predstavili volivcem, nave
zali na nekatere probleme so
cialnega zavarovanja. 

— Povejte nam prosim, 
kako ste se vživeli kot pred
sednik skupščine komunalne 
skupnosti zavarovancev? 

— Znano je, da je socialno 
zavarovanje pri nas eno naj
bolj naprednih, vendar to ne 
pomeni, da sem se kot pred
sednik skupščine komunalne 
skupnosti za socialno zavaro
vanje lahko vživel v proble
me, ki se pojavljajo. S pro
blemi samoupravljanja pri 
socialnem zavarovanju sem 
se začel pobliže seznanjati 
lansko jesen, ko sem bil iz
voljen v skupščino in hkrati 
za njenega predsednika. In 

če bi zdaj govoril o proble
matiki, moram povedati, da 
me moti, ker prenekateii 
predpisi izhajajo z veljavno
stjo za nazaj, kot na primer 
o plačevanju hranarine do 30 
dni v gospodarskih organiza
cijah, o stopnji, ki je prepuš
čena gospodarskim organiza
cijam za plačevanje hranari
ne do 30 dni itd. Vendar mo
ram povedati še to, da te 
stvari ne zamujajo pri nas, 
marveč da nastaja ta zamu
da že v zveznem in republi
škem merilu. 

Skupščina socialnih zava
rovancev, kateri predsedu
jem, je imela doslej štiri zelo 
pomembna zasedanja. Čeprav 
slavimo letos deseto obletni
co samoupravljanja v social
nem zavarovanju, se mi zdi, 
da bo treba nekatere reči še 
izpopolniti. Tu mislim tako 
na konkretno izvrševanje 
sklepov skupščine in na po
samezne zadolžitve, kot tudi 
na to, da bodo morali na za
sedanjih v večji meri nasto
pati predstavniki odborov ' 
skupščine in poročati o delu, ' 
ki so ga opravili. Več truda -
bomo morali vložiti še v to, ' 
da bomo vsaj delno razumeli ' 
sistem financiranja. Nazadnje 
bi še rad povedal, da je naša 
skupščina že sprejela pravil
nik o pravicah in dolžnostih 
zavarovancev pa tudi prora
čun za letošnje leto. 

— Nekaj mesecev pred za
ključkom lanskega leta je bi
lanca bivšega okrajnega za
voda za socialno zavarovanje 
izkazala še okoli 250 milijo
nov dinarjev primanjkljaja, 
ki se je do konca leta občut
no zmanjšal, nazadnje pa tu
di pokril. Ne glede na to nas 
zanima, kaj bi bilo treba na
praviti, da bi se takšna slika 
ne ponovila v letošnjem letu? 

— Izredno visok stalež bol
nikov v prvi polovici lanske
ga leta je povzročil precejš
nje primanjkljaje na skladih 
za zdravstveno zavarovanje. 
Novo izvoljeni organi druž
benega upravljanja so s 
skrajnim naporom in tesnim 
sodelovanjem vseh družbeno 
političnih in oblastvenih or
ganov ter kolektivov uspeli 
ta primanjkljaj občutno zni
žati. Ne glede na to je za
ključni račun še izkazoval 

primanjkljaj v višini 8,883.110 
dinarjev, ki pa je bil krit iz 
rezerve prejšnjih let. 

Ce bomo začeto akcijo 
vztrajno nadaljevali, če bodo 
vsi organi socialnega zavaro
vanja, gospodarske ter druž
beno politične organizacije 
skrbele zlasti za to, da se bo
do sredstva racionalno trošila, 
bomo tudi dohodke uravno
vesili z izdatki. Pripomniti pa 
moram, da so povprečni do
hodki aktivnega zavarovanca 
v našem okraju nekoliko niž
ji. Zaradi tega morajo organi 
družbenega upravljanja pri 
socialnem zavarovanjem stal
no paziti na to, da sredstva, 
s katerimi upravljamo, trosi
mo racionalno, vendar tako, 
da naši bolni in ponesrečeni 
tovariši ne bodo v ničemer 
prikrajšani. 

— Dovolite, da vam ob za
ključku zastavim še eno vpra^ 
sanje. Kako si zamišljate vlo- i 
go poslanca in kako jo misli
te izvrševati? 

— Vem, da odgovor na to 
vprašanje ne zanima samo 
vas, marveč tudi vse tiste vo
livce, ki so predlagali oziro
ma potrdili mojo kandidatu
ro. Priznati moram, da sem 
o vsem tem veliko razmišljal 
in prišel do takšnega zaključ
ka: v času do volitev se bom 
skušal seznaniti s problemi, 
ki so značilni za volilni oko
liš, v katerem kandidiram. 
Pri tem računam na pomoč 
vseh političnih organizacij, pa 
tudi ljudskih odborov občin, 
delovnih kolektivov itd. Ra
zen tega bom v tem času obi
skal več sestankov in tam 
skušal sodelovati pri reševa
nju vseh problemov, ki jih 
bomo pozneje morali obrav
navati skupno v korist sle
hernega delovnega človeka in 
skupnosti. V kolikor bom iz
voljen za iposlanca, bo moral 
ta stik med volivci in menoj 
postati še bolj pristen, tesen 
in stalen. Naša skupna priza
devanja se bodo morala osre
dotočiti na krepitev decentra
lizacije v samoupravljanju in 
s tem na povečanje števila 
upravljalcev. In še to, v ko
likor )bom izvoljen za poslan
ca, se bom po svojih najbolj
ših močeh zavzemal, da bom 
upravičil zaupanje. 

-m 

Razgovor s kandidatom 

Planina ima 
vse pogoje 

Proizvajalci v šentjurski ob
čini so za kandidata pri vo
litvah v republiški gospodar
ski zbor izbrali tov. R I K A 
R I Z N E R J A , tajnika oddelka 
za blagovni promet pri go
spodarski zbornici v Celju, si
cer pa tudi znanega turistič
nega delavca. In prav zaradi 
tega se je naš razgovor z njim 
sukal okoli nekaterih proble
mov turizma. 

Kot je znano se območje šent
jurske občine v letih po vojni ni 
uveljavilo v turističnem prometu. 
Ali so kakšni izgledi, da bi se to 
stanje v bližnji prihodnosti po
pravilo? 

Drži, da se v turističnem pro
metu šentjurska občina doslej ni 

uveljavila. Pri vsem tem moram 
povedati, da je tudi gostinstvo 
slabo razvito. Pred vojno je bilo 
to stanje nekoliko drugačno, saj 
je imela zlasti Planina v času 
glavne turistične sezone od 80 do 
100 gostov na dan. 

In če bi zdaj odgovoril na dru
gi del vprašanja, je nadaljeval 
tov. Rižner, potem je očitno, da 
ima Planina vse pogoje, da vno
vič postane znan, priljubljen in 
obiskan turistični kraj. V priza
devanjih za uspešno afirmacijo 
tega kraja sta občinski ljudski od
bor in tamošnje turistično društ
vo že dosegla nekaj uspehov. Zdaj 
je v gradu urejen prav lep bife. 
V načrtu je, da bi nad njim ure
dili sobe za tujce; na razpolago 
pa naj bi bilo tudi nekaj kreditov 
za ureditev tujskih sob pri zaseb
nikih. Vsega tega letos ne bo mo
goče urediti; so pa možnosti, da 
bi to napravili prihodnje ali na
slednja leta. Tako bi Planina zno
va postala priljubljen turistični 
kraj, ki bi v znatni meri pripomo
gel k pospeševanju domačega in 
izletniškega turizma. 

Ali bi kazalo v šentjurski ob
čini turistično forsirati še kak 
drug kraj? 

Po mojem ne. Ce bi drobih sile 
in zlasti še sredstva, bi ne dosegli 
zaželenega uspeha. Zato se mi zdi, 

da bi bilo najbolj prav, če bi za
enkrat osredotočili vse sile in vsa 
razpoložljiva sredstva v Planino. 

Kako je bilo s pripravami na 
letošnjo turistično sezono v celj
skem okraju? 

Prav gotovo so bile priprave na 
letošnjo sezono najboljše od vseh 
dosedanjih. Močna je bila in je 
še zlasti propagandna dejavnost 
in to predvsem po zaslugi Celjske 
turistične zveze. Izdanega in iraz-
poslanega je bilo veliko propa
gandnega materiala. Letos prvič 
pa so svoje prospekte izdali tudi 
nekateri hoteli, kot rogaški, na
dalje Paka v Velenju ter oba celj
ska. 

Razen tega je pravočasno stekel 
tudi nadzor nad ureditvijo in op
remo gostinskih obratov v okra
ju. Ta nadzor bo trajal skozi vse 
leto. 

Kako pa s kadri? 
Posebnih problemov ni. Položaj 

je približno tak, kot je bil lani. 
Strežnega osebja je dovolj; kot 
običajno pa bo primanjkovalo vi
sokokvalificiranih delavcev. Sled
njih je namreč težko dobiti za se
zonsko delo. Vsi pač iščejo stalno 
zaposlitev. 

Katere bodo najvažnejše turi
stične investicije v letošnjem le
tu? 

Ureditev penziona na Ljubnem 
( v Semovi hiši), ureditev tujskih 
sob v drugem nadstropju zadruž
nega doma v Gornjem gradu, za
četek del pri obnovi hotela Ev
ropa v Celju in seveda dela pri 
gradnji cest v Rogaško Slatino in 
proti Logarski dolini. Odprto pa 
je vprašanje Cateških toplic, kjer 
bi prav tako morali investirati 
znatna sredstva, vendar odločitve 
za to zaenkrat še ni. 

Kateri je po vašem mnenju tu
ristični problem številka ena ^ 
okraju? 

Prav gotovo ceste. Vzporedno z 
reševanjem tega problema pa bi 
morali misliti na boljšo poveza
nost turističnih krajev in to zlasti 
z železnico in avtobusi. 

Kaj pa objekti? 
Tu ne bi kazalo imeti preveli' 

kih apetitov, zlasti pa ne za grad
njo velikih in drugih objektov. 
Vsa sredstva bi morali dati v ur^ 
ditve tistih, ki bi najprej začela 
vračati vloženi denar. Tu mislir" 
zlasti na nekatere manjše objekt^ 
in pa na objekte, ki bi jih moral' 
urediti zraven planinskega doma 
v Logarski dolini. Idejni 
zanje so že izdelani. Tu gre pred' 
vsem za samopostrežno restavT^' 
cijo, kjer bi lahko v eni vu"i 'P^' 
stregli okoli pet sto gostom. 
bi lahko opravi И v treh etapa^J 
vendar tako, da bi vsak objeJ^' 
ki bi ga uredili v eni etapi, že 
čel služiti namenu. Vendar f 
vse kaže, bo za to gradnjo ^^'^ 
najti investitorja. 



ŽIVAHNOST IN SPROŠČENI 
RAZGOVORI na zborih volivcev v 

žalski občini 
v torek popolttoe je bila v Žal

cu seja občinskega aktiva za pri
pravo volitev, katere so se razen 
izbranih reputoliških in zveznih 
poslancev udeležili tudi predsed
niki krajevnih odborov Socialistič
ne zveze. 

Na tem posvetovanju so anali-
zirâli zbore voHvcev dn pa začrtali 
priprave za zbore občanov, ki bo
do na terenu od 12. do 20. maja, 
V delovnih organizacijah pa od 
20. do 24. maja. 

Opravljeni zbori volivcev v žal
ski občini so potekali zelo dobro, 
čeravno je bilo tudi nekaj po
manjkljivosti. Slabši so bili nam
reč zbori v krajih, kjer se krajev
ni štabi v pripravah niso dovolj 
zavzeli in kjer komunisti niso bili 
nosüci priprav, kjer je skratka 
bilo premalo odgovornosti za iz
vajanje zastavljenih nalog. V ne
katerih primerih je bilo tudi ne

kaj zakasnitev pri obveščanju in 
podobno.' Vendar pa te pomanj
kljivosti niso bistveno vplivale, in 
sicer zlasti zavoljo izredne aktiv
nosti občinskega aktiva in velike 
živahnosti volivcev v obdobju 
pred volitvami. 

Izredno zadovoljiva je bila ude
ležba na zborih volivcev v delov
nih organizacijah, kjer se je zbo
rov udeležilo preko 75 odstotkov 
zaposlenih. Ce od tega odštejemo 
mladince, ki še nimajo volilne 
pravice, dobimo izrazito visok od
stotek udeleženih volivcev na zbo
rih v kolektivih. Na vasi je bila 
zaradi konic pri kmetijskih delih 
udeležba sicer nekoliko slabša, a 
so bili zbori večinoma bolj živah
ni. Največ so prevladovale raz
prave o novi ustavi, o kmetijski 
politiki, o občinskem statutu in o 
vlogi novih skupščinskih organov 
ter o njihovi strukturi. 

Seveda na zborih volivcev ni
so izostale tudi konkretne obrav
nave krajevnih problemov in ne
katerih občinskih perečih vpra
šanj. V gospodarskih organizaci
jah pa so proizvajalci predvsem 
obravnavali dosežene uspehe v 
preteklih petih letih ter perspek
tivnost razvoja posameznih indu
strijskih objektov in drugih de
lovnih organizacij. -i 

Izbrali so kandidate 
Pred dnevi so se v slavnostno 

okrašeni veliki dvorani prosvet
nega doma v Storah zbrali člani 
(lelovnoga .kolektiva železarne. 
Pogovorili so se o splošnih pri
pravah na bližnje volitve v ob
činski, republiški in zvezni zbor, 
se seznanili z značilnostmi nove 
uistave, pregledali njihove dose
danje uspehe, razpravljali o de
javnosti Občinistega ljudskega 
odbora v pretekli mandatni dobi 
in izbrali kandi^late za predstav
niška itelesa. Govorili so zastop

niki sindi'ka'lne organizacije ter 
organov upravljanja, ki so obraz
ložili predloge posameznilh kan
didatov. Po ,i>oročilu dosedanjega 
odbornika tov. Ivana Žmaharja 
so navzoči z velikim odobrava
njem izbrali za svoje kandidate 
v občinski zbor tov. Jožeta Kra-
gelja, mladega kvalificiranega 
delavca iz mehanične delavnice. 
Ivana Rozmana iz elektro plavža 
in Antona Suharja iz komercial
nega oddelka. V republiški zbor 
so izbrali Emo Kruhar iz Tovar

ne perila v Celju in tov. Staneta 
Divjaka, sekretarja občinskega 
komiteja Zveze 'komunistov v 
CelJTi. V zvezni zbor pa so pred
lagali tov. Viktorja Opako, me
talurškega tehnika in šefa pri
prave dela Železarne Štore Ln 
tov. Milana Kavčiča iz Tovarne 
emajlirane posode v Celju. Dvo
rana, kjer je bilo zborovanje, je 
bila napolnjena do zadnjega ko
tička kot še nikoli doslej, zato 
tudi ni bila v stanju, da sprejme 
vse, ki so želeli prisostvovati te-
miu pomembnemu zborovanju. 

J. M. 

Temeljite priprave na zbore občanov 
V žalski občini so se že pripra

vili na zbore občanov, ki bodo v 
naslednjih dneh v posameznih 
krajih in tudi v delovnih organi
zacijah. Sodijo, da bodo domala 
vse zbore občanov obiskali razen 
kandidatov 2̂  občinsko skupščino 
tudi kandidati za republiška in 
zvezna predstavniška telesa. 

Na zborih občanov bodo zlasti 
podrobno govorili o gospodarskem 
razvoju savinjskega območja v 
obdobju zadnjih petih let. To ob
dobje je namreč za osrednjo sa
vinjsko dolino najbolj značilno. 
Domala vse tovarne so obnovlje

ne, vrednost proizvodnje industri
je se je v tem času sunkovito 
dvigala in dosegla na primer na 
Polzeli in v Preboldu domala ne
verjetne vzpone. Razen popolno
ma obnovljenih tovarn pa so v 
tem času na tem območju zrasle 
nove tovarne (livarna in Agroser-
vis), a tudi sicer so v tem času 
zabeležili znaten napredek. 

Izrazit je ta v kmetijstvu. Sa
vinjska kmetijska zadruga se je v 
tem obdobju uveljavila kot ena 
najmočnejših kmetijskih zadrug v 
Sloveniji, istočasno pa so zabele
žili tudi izreden napredek v raz

voju družbenega sektorja po usta
novitvi Agrokombinata. Značilno 
za razvoj socialističnega sektorja 
v Savdnjsiki dolini je predvsem 
načrtnost razvoja, postopnost, ki 
ustreza možnostim in pa težnja za 
uveljavljanje ekonomičnosti v 
vseh panogah kmetijstva. 

Ko govorimo o napredku, ki ga 
je zadnja leta zabeležila Savinj
ska dolina, ne smemo prezreti iz
rednih naporov, ki so ga v tem 
času vložili, da bi uspešno razši
rili omrežje zdravstvenih ustanov. 
Tako je to območje ,postalo pola
goma eno izmed onih, kjer je 
zdravstvena služba najbolj razšir
jena in ki razpolaga z ustreznimi 
kapacitetami. Res je sicer, da bo 
potrebno zgraditi še zdravstveni 
dom v Žalcu in urediti nekatere 
specializirane ambidante, \ i s 

Na zborih občanov lx>do po
drobno govorili tudi o perapelctiv-
nem razvoju komune za obdobje 
naslednjih sedmih let in o potre
bah, M jih je potrebno uvrstiti 
med iprioritetne naloge. Sodijo, da 
bodo plodne obravnave na zborih 
občanov osnova za temeljito pri
pravo sedemletnega načrta o per
spektivnem razvoju žalske občine. 

Predstavniki občinskega aktiva 
za pripravo volitev in posebej oni, 
ki so zadolženi za organizacijo 
zborov občanov, so nas še posebej 
opozorili na razprave o nadalj
njem razširjanju Agrokombinata, 
ki bodo v lîmetijskih okoliših kon
kretne. M. 

NAŠ OBISK V ALPOSU 

Od cevi do pohištva 
Spominjam se še prvega obiska 

T Alposfu. Bilo je pred petimi leti. 
Tedaj je ta mala bivša tovarna 
poljedelskih strojev v Šentjiurju 
začela spreminjati sviojo proiz-
T o d n j o . Spričo posebnih pogojev 
na trgu tedanji, dejansko oibrtni 
obrat ni imel pogojev, da bi se 
enakovredno meril z novimi veli
kimi tovarnami poljedelskih 
strojev in opreme, ki so zrasle 
širom po domovini. Odločili so se 
za izdelke iz aluminija — kovi
ne, ki polagoma, a vztrajno os
vaja trg. 

Tedaj je kolektiv Alpasa delal 
v nemogočih delovnih pHDgojih. 
Obrati so bili razstreseni v posa
meznih 'poslopjih po vsem Šent
jurju. Domala ves dan smo j>o-
rabili, da smo si ogledali vseh 
pet obratov. Razumljivo je, da je 
spričo tega bila proizvodnost do
kaj nizka, stroški proizvodnje pa 
izrazito visoki. Razen tega jim je 
pregilavice delal tudi nenehen 
prevoz polizdelkov od delavnice 
do delavnice. 

Toda to je bila le ena plat te
žav in nadlog, ki so jih tedaj 
morali prestati. Za primer vze
mimo samo oddelek, kjer se alu
minijasti deli polirajo. Tedaj je 
bil ta odddelek v provizornih in 
vtesnjenih prostorih. V zraku je 
visel črn — prašni oblak, delavci 
pa so bili tudi popolnoma črni. 
Ustrezne ventilacije tam ni bilo 
možno namestiti, a tudi svetlobe 
ni bilo dovolj. Zdelo se mi je. 
kot bi se znašli v rudniškem ja
šku. Zares so bili to kritični časi 
in mnogokrat je že kazalo, da 
bodo zaradi neustreznih prosto
rov morali obrat zapreti. Podob
no pa je bilo tudi v ostalih ob-
bratih — mizarstvo se je stiskalo 
• mailih prostorih, monitaža je bi
la na drugem koncu kraja in po
dobno. 

POGUMNA ODLOČITEV 

V taki situaciji je bil 'kolektiv 
pred odločitvijo, da gradi novo 
poslopje. Odločili so se zanj. če
ravno je bila to pogumna odlo
čitev. Odločitev je bila še toliko 
pomemlbnejiša, iker je kolektiv 
kljnb tem pogojem začel zbirati 
sredstva za novogradnjo. Potreb

ni so bili novi načrti, sistematič
no načrtovanje novogradnje in 
podobno. 

Kmalu so buldožerji zaoirali le
dino vzhodno od naselja in takoj 
so nastopili tudi zidarji. Kolek
tiv je uspel uresničiti vsaj prvi 
del svoje zamisli v zelo kratkem 
času. Na tem prostoru je kmalu 
zrasla prva velika hala Alposa. 
S tem je bilo delo v veliki meri 
olajšano, toda s tem tovarna še ni 
mogila prosto zadihati. Kajiti ka
kor hitro iso sprostili delovni po-
sitopek, so lahko znižali proiz
vodne stroške. .fKhsvetili so s e lah
ko kvalitetnim izdelkom — s tem 
pa so močno prodrli na trg. Taiko 
je polagoma že tudi nova hala 
postala ozko grlo proizvodnje, 
kar pa je bilo še bolj občutljivo, 
ker je tu bil dejansko osrednji 
in najbistvenejši dtíl proizvod
nega postopka. Proizvodnja, ki 
je sunkovito rasla, je namreč do
besedno zamašila v s e prostore — 
tudi komunikacijske. Rešitev je 
bila v nadaljnji gradnji in re
alizaciji druge faze izgradnje 
proizvodnih prostorov. 

Ta del prizadevanja 'ko'lektiva 
je bil enako pomemben kot za
četek, kajti gradili so v obdob
ju, ko je bilo zajstran investicij 
najbolj težavno — toda kljub te
mu so aispeli in danes je v Šent-
jurpu dograjena nova tovarna. 
Skladišče, pravijo- še >moramo 
urediti pa bo tovarna famkcio-
nalno urejena. 

Današnji sprehod skozi tovar
no mi je pokazal, da lahko ko
lektiv s prizadevanjem in s po-
močio ter razumevanjem občine 
veliko doseže in uresniči svoje 
načrte, čeravno so navidez zanj 
preveliki. Toda volja in odloč
nost, delavnost in pridnost so po
roki za napredek. 

To je tisto kar najbolj pade v 
oči v Alposu. kajti danes ni več 
sprehajanja skozi naselje od ob
rata do obrata. Ob zadnjem obi
sku so mi pokazali sodobno to
varno z urejenim delovnim po
stopkom, ki tudi v celoti ustre
zajo tehničnim in sanitarnim 
predpisom. In tega so si proiz
vajalci iz AljKîsa tudi želeli. Na
predek jim je bil ves čas vodilo. 

Mile Iršič 

Zgoraj obe novi proizvodni hali v Šentjurju, spodaj delavec pri 
rezanju aluminija 

Društvo k n j i g o v o d i j v Celju se 
l e p o uve l jav l ja 

Od 1.900 članov je prišlo na občni zbor 400 knjigovodij 

V Celju se bržkone še nikoli ni 
hkrati zbralo toliko knjigovodij 
kot na zadnjem občnem zboru 
diništva knjigovodij. Dvorana v 
Narodnem domu je bila do kraja 
polna, saj je prišlo več kot 400 
članov. Zboru so prisostvovali tu
di številni predstavniki sorodnih 
društev iz drugih okrajev, pred
sednik in tajnik republiškega 
združenja knjigovodij Borut Go-
razd in France Por ter predstav
niki lokalnih forumov. 

Društvo knjigovodij je — kakor 
smo slišali iz poročila predsedni
ka Miroslava Baleta — zajelo v 
organizacijo že okrog 1.900 čla
nov, kar predstavlja več kot štiri 
petine vseh knjigovodij v okraju. 
Društvo obstaja sedaj že šest let. 

V dosedanjem delu je posvetilo 
največ pozornosti strokovni vzgo
ji kadrov. V sodelovanju z delav
sko univerzo so v teh letih organi
zirali vrsto tečajev, v katerih je 
izpopolnilo svoje znanje preko 
1.000 knjigovodij. Tečaje so imeli 
v več stopnjah. Razen tega je 
društvo občasno organiziralo šte
vilna predavanja o aktualni pro
blematiki in še 'posebno seminarje 
za določene naloge. Na ta način 
je društvo odigralo pomembno 
vlogo in nudilo pomoč gospodar
skim organizacijam, saj so bili 
knjigovodje spričo pogostih spre
memb in dopolnitev predpisov 
pred odgovornimi in težkimi na
logami. 

Toda ne le strokovna plat, skrb 
društva je tudi moralni lik knji
govodje, saj je vloga knjigovodje 
v socialistični družbi, zlasti še v 
sistemu samoupravljanja odgovor
nejša. Ni vseeno kakše podatke in 
analize daje knjigovodstvo orga
nom upravljanja in kako jih po
daja, da jih lahko razume sleher
ni proizvajalec. 

Poseben problem v naših knji
govodstvih je pomanjkljiva meha
nizacija, ki ne sledi splošnemu 
gospodarskemu razvoju. V Celju 
se sicer pripravljajo, da bi orga^-
nizirali center z elektronskimi 
stroji ,za potrebe železarne, cin
karne in »Emajlirke«, vendar 
stvar ne gre tako hitro kot bi že
leli, ker so potrebne prej še or
ganizacijske in kadrovske pripra
ve, pa tudi precejšnja devizna 
sredstva. 

Lani so v okviru društva orga
nizirali podružnice, da bi se tako 
prilagodili komunalnemu sistemu. 
Namen teh podružnic je, da sode

lujejo z vodstvi komun. Društvo 
je doslej pomagalo komunam pri 
izbiri strokovnega kadra za odgo
vorna mesta. Vsako leto izda dru
štvo tudi posebno brošuro, v ka
terih poleg društvene problema
tike obravnavajo tudi strokovno 
problematiko. 

Na občnem zboru so imeli dve 
strokovni predavanji. Dr. Peter 
Pavlic je govoril o vlogi knjigo
vodje v ekonomiki podjetja, Bog
dan Hochmüller pa o mehaniza
ciji v knjigovodstvih. Dosedanje
mu predsedniku Miroslavu Beletu, 
ki odhaja na novo službeno me
sto v Ljubljano, so izrekli poseb
no priznanje za požrtvovalno de
lo in ga izbrali za častnega člana. 

jv. 

Knjigovodje in gostje na občnem zboru 

DELO V SEDMIH KOMISIJAH 
Na sestanku sindikalne po

družnice Železarne v Štorah so 
sklenili, da bo pri njihovem iz
vršnem odboru delovalo sedem 
komisij, štirje odbori in dva po-
verjeništva. Ustanovili so komisi
je in odbore za gospodarstvo in 
samoiupravljanje, organizacijsko-
kadrovska vprašanja in koordi
nacijo dela, higiensko tehnično 
varstvo pri delu, rekreacijo, iz
lete in letovanja, izobraževanje 
in kulturno prosvetno delo, druž
beno uveljavljanje žena, komisi
jo za prošnje, pritožbe in finanč
na viprašanja, odbor za pogrebe 
članov kolektiva in njihovih 
upokojencev, od'bor za Rdeči 
križ in krvodajalske akcije, 
upravni odbor počitniškega doma 
na Rabu in odbor Vzajemnega 
društva ter poverjeništvo za De
lavsko Enotnost in Prešernovo 
družbo. 

RADO JONAK 

Ortopedija, prvi 
pogoj za delo pri 
rehabilitaciji 
invalidov 

Tovariša Rada Jonaka, ki so ga 
volivci iz Celja in zahodnih ob
močij celjskega okraja izbrali za 
svojega kandidata za poslanca v 
zdravstveno socialni zbor zvezne 
skupščine, sem srečal po zaseda
nju upravnega odbora Zavoda za 
rehabilitacijo invalidov, ki ga že 
leta uspešno vodi. Razpravljali so 
o novih predpisih in pravilniku 
o izdedavi protez in ortopedskih 
pripomočkov. Zato sem mu vpra
šanje zastavil prav s tega področ
ja. Takole je odgovoril: 

Izdelava ortopedskih pripomoč
kov je sestavni del rehabilitacije 
invalidov. Kajti usposabljanje in
validov velikokrat zahteva pred
vsem primerne proteze in orto
pedske pripomočke, ki vsaj delo
ma omogočijo invalidu vrnitev v 
normalno delovno okolje. Zaradi 
tega je ta dejavnost tudi eden 
najvažnejših in najmočnejših či-
niteljev rehabilitacije. 

Priznati pa moramo, da je izde
lava ortopedskih pripomočkov za
enkrat kljub svoji izredni po
membnosti eden najmanj razvi
tih elementov v kompleksu reha
bilitacije invalidov, in sicer kljub 
temu, da je časovno najstarejši 
del rehabilitacije. Kaže, da v hit
rem tehničnem napredku nismo 
posvečali ortopedslii protetiki v 
razvojnem smislu dovolj pozorno
sti. Vendar je potrebno pripomni
ti, da so na to v velild meri vpli
vali objektivni pogoji. 

Vojne grozote so razen ostalih 
hudih posledic dale tudi veliko 
število invalidov. Razumljivo je, 
da so ortopedske delavnice morale 
invalidom dati najnujnejše orto
pedske pripomočke. Pomanjkanje 
kapacitet in strokovnega kadra 
pa je to delo silno oviralo. S te
mi težavami se še sedaj borimo, 
vendar v zadnjem času lahko po
svečamo kvaliteti vse večjo po
zornost. 

Druga slabost, ki zavira nemo
ten razvoj ortopedske protetike, 
je velika razdrobljenost ortoped
skih delavnic, ki med seboj niso 
povezane. Tako kljub prizadeva
nju mnogih proizvajalcev še ved
no nimamo ustreznih standardov 
za izdelke in materiale. 

V zadnjem obdobju pa smo v 
našem zavodu uspeli vprašanje 
stroikovnosti kadrov rešiti s pri-
učevanjem nekaterih invalidov za 
posamezne faze dola v ortopedski 
delavnici, kar je sprostilo visoko
kvalificirane strokovnjake za po
sebna dela. 

Tovariš Jonak je na koncu do
dal, da bo nov pravilnik o izdela
vi ortopedskih pripomočkov veli
ko pomagal, saj predvsem teži za 
tem, da zaščiti zavarovance inva
lide pred nekakvalitetnimi izdel
ki in jim zagotavlja pravcčisno 
dobavo potrebnih pripomočkov. 
To pa je vsekakor precejšen na-
predelek. M. 

I Za 72 odbornikov 87 
! kandidatov v Žalcu 

v žalski občini so volivci 
že izbrali kandidate za bo
dočo občinsko skupščino. V 
petnajstih primerih so dolo
čili tudi po dva kandidata. Za 
kandidate so izbrali nasled
nje tovarišice in tovariše: 

Emi Ramšaka, Janeza Le-
nasija, Franca Oblaka, Aloj
zijo Jelen, Valerijo Gnus, Jo
žeta Piliha, Riharda Slokana, 
Marijo Stor, Jojo Pinter, Raf-. 
ka Funkla, Franca Ograjner-
ja, Petra Kranjca, Justo Flor
jane, Karla Korena, Jožeta 
Korberja, Majdo Leskovšek, 
Ivana Vinkšla, Franca Mat-
ka, inž. Vida Korberja, ing. 
Zvoneta Pelikana, Karla Flo
rjana in Natka Norbija (Vran
sko, Ivana Marovta in Jože
ta Veselaka (Braslovče), Jako 
Podlunška in Ivana Hojnika 
(Šempeter), Franca Potočni
ka in Jožeta Povšeta (Pre
bold), Janka Vizoviška in Iva
na Kosana (Gotovlje), Jožeta 
Irmančnika in Stanka Žagar
ja (Petrovčke), Alojza Sela-
na, Tončko Ostruh, Marijo Je
len, dr. Vero Petkovdč in Ni-
ka Tratnika (Zdravstveni 
dom Žalec), Ljubo Herodež, 
Vilmo Šega, Ivana Pečnika, 

Vlada Goriška, Jožico Dimec, 
Toneta Delaka, inž. Zakonj-
ška, Edija Omladiča, Vdlija 
Ramšaka, Ivana Razdevška, 
Vinka Pančurja in Stanka 
Plesnika (Vinska Gk)ra), Fran
ca Spegliča, Magdo Jarh, An
tona Sitarja, Konrada Lipov-
ška, Albina Sanca, Karla Vi-
tanca, Julčko Cokan, Ivana 
Pospeha, Karla Podvršnika, 
ing. Franca Znidaršiča, Fran
ca Celino in Franca Cokana 
(v Rojeh), Anico Trpino, An
tona Janea, Antona Herma
na in Alojza Zmrlaka (Gor
nja vas), Marjana Golavška 
in Franca Habjana (Sešče), 
Karla Herodeža, Ivana Stro-
žerja, Veljka Repica, Jakoba 
Likupa, Franca Drobeža, Ra
faela Umbrehta, Franca Fer-
linca. Slavo Marolt, Ferda 
Kolška, Milana Lesjaka, Aloj
za Lilijo in Vinka Lekšeta 
(Loke), Franca Pečovnika in 
Franca Jurharja (Ločica), inž. 
Jožeta Deželaka in Karla Go-
ropevška. 

V primerih, kjer so volivci 
izbrali po dva kandidata, smo 
jih navedli skupaj in zraven 
označili v katerem kraju kan-
dirata. -le 



IZLET V KRANJ 
Na povabilo kranjskih pionir

jev so zadnje dni preteklega me
seca odpotovali na obisk v Kranj 
pionirji z druge osnovne šole v 
Celju. O tem obisku smo prejeli 
naslednje pismo: 

Dne 25. aprila smo šli na teSko pri
čakovani izlet v Kranj. Kakor vseli 
Izletov, smo se tudi tega zelo veselil i . 

Peljali smo se najprej v Ljubljano, 
kjer smo prestopili na gorenjski vlak. 
Ko smo se bližali Kranju, smo posta
li malo zaskrbljeni. To namreč ni bil 
navaden izlet, ko se zjutraj odpelješ 
od doma in se zvečer vrneš nazaj. 
Bil Je to prijateljski obisk našim vrst

nikom v Kranju. Zato smo bili vzne
mirjeni, kdo nas bo čakal na postaji 
in h komu bo kdo dodeljen na sta
novanje. Ko se je vlak ustavil. Je 
vznemirjenje minilo, saj smo na po
staji zagledali prijazne obraze in sli
šali prisrčno dobrodošlico. 

Prvi dan bivanja v Kranju smo se 
z avtobusom odpeljali na izlet po pre
lepi Gorenjski. Sli smo v Begunje. 
Pretresel nas je pogled na prostore, 
kjer so nečloveško mučili naše ljudi. 
Malokdo se Je iz tega zapora vrnil; 
zato je tam veliko grobov. Od tam smo 
se odpravili v rojstni kraj našega naj
večjega pesnika Franceta Prešerna. 
Ogledali smo si njegovo rojstno liišo. 

v kateri Je sedaj muzej . Ko smo stali 
pri cerkvi sv. Marka in poslušali re
citacijo Prešernove pesmi »O Vrba«, 
smo laže razumeli njegovo ljubezen 
do rojstnega kraja. Bled, ki smo si ga 
nato ogledali, je ena največjih lepot 
Gorenjske in biser Slovenije, S stare
ga gradu smo imeli prelep razgled na 
mesto in Jezero. Za zaključek prvega 
dne bivanja med njimi, smo bili po
vabljeni na njihovo šolo, kjer so nas 
pogostili in prijetno presenetili s krat
kim sporedom in lepim darilom. 

Drugi dan smo obiskali tovarna 
»Iskra«. Sli smo skozi dva obrata. 
Najbolj všeč nam Je bil oddelek, kjer 
delajo telefone. V najlepšem spominu 
nam Je ostal film, ki smo ga videli 
v tej tovarni. Zatem smo šli na 
Smarjetno goro, od koder smo se vr
nili na domove naših gostiteljev. 

Vse prehitro Je minil prijeten obisk 
in prišel Je čas slovesa. Človek bi ne 
mogel verjeti, da smo v tako krat
kem času postali res dobri prijatelji. 
Ko smo se poslavljali, s Je marsiko
mu orosilo oko. Tolažila nas Je misel, 
da se bomo v Celju kmalu zopet vi
deli in naše prijateljstvo še trdneje 
sklenili . 

Mojca Gorenjak 
in Vesna Cegnar. 

Koncert pevskega zbora >^France Prešeren*« iz Celja je bil 

PRIJETNO DOŽIVETJE 
Čeprav je od zadnjega koncer

ta mešanega pevskega zDora 
»•France Prešeren« iz Celja — 
koncert je bil 17. aprila v Na

rodnem domu — preteklo že ne
kaj časa, je vendarle prav, da ta 
dogodek zabeležimo. 

Predvsem je treba pohvaliti 
mladega dirigenta Eda Goršiča, ki 
mu je uspelo v času, ko se meša
ni zbori borijo predvsem s kad
rovskimi težavami, zadržati okoli 
sebe kar čedno število pevcev, 
med njimi tudi precej mladih lju
di, i'rogram, kl so ga za koncert pri 
pravili, je bil skrbno izbran in do
kaj zahteven. Od Gallusa pa tja 
do modernejših komponistov in 
seveda tudi narodnih pesmi je 
zbor uspešno premagoval tako in-
tonančne kot ritmične težave po
sameznih kompozicij. Posebno do
bro, vsaj za amaterske pojme je 
zbor zapel Gallusov «^Pater noster«, 
kjer je dokazal, da je sposoben 
poseči v glasbeno preteklost in z 
vso uspešnostjo izvesti zahtevne, 
a lepe stvaritve starih mojstrov, 
kar je lahko vsakemu zboru v po
nos. 

Tudi ostale kompozicije so iz
vedli z zavidljivo muzikalno za-
nesenostjo in vitalnostjo. Mlade
mu dirigentu bi zamerili le nekaj 
površnosti pri izgovorjavi ter tu 
in tam intonaciji. 

Prav je, da zboru >^Franceta 
Prešerna« in mlademu dirigentu 
k lepemu uspehu čestitamo in jim 
zaželimo plodno à,elo tudi v na
slednjem razdobju. 

n o v a s t a n o v a n j a 
Kljub temu, da ima delovni ko

lektiv Železarne v Storah 417 eno-
sobnih, dvosobnih in trosobnih 
stanovanj ter 60 samskih sob, to 
število še zdaleč ne zadošča za 
kritje potreb in želja zaposlenih 
članov kolektiva. Komisija za raz
deljevanje stanovanj pri delav
skem svetu podjetja ima namreč 
kar 125 prošenj za nova stanova
nja in 83 za zamenjavo stanovanj. 
Med prosilci je precejšnje število 
taMh, ki živijo v zelo neprimernih 
in nezdravih stanovanjih. Čeprav 
si je delavski svet podjetja priza
deval, da tekoče rešuje to proble
matiko, je stanovanjska izgradnja 
V Storah v zadnjih letih naletela 
na precejšne težave. Le-te so na
stopile predvsem pri lokaciji in 
pomanjkanju sredstev. V zaključ
nem računu podjetja za leto 1962 
pa so ugotovili, da so perspektive 
za leto 1963-64 mnogo boljše. Tako 
bodo že letošnjo jesen dobili 60 
novih stanovanj v Celju in 7 v 
Šentjurju. Z najmanj istim tem
pom želijo nadaljevati z gradnjo 
stanovanj tudi v naslednjih letih. 

NOV UPRAVNI ODBOR 
ŽELEZARNE 
Te dni je potekla mandatna do

ba dosedanjemu upravnemu od
boru Železarne v Storah, ki ga je 
zelo uspešno vodil tov. FRANC 
KAVKA. Člani delavskega sveta 
podjetja podjetja so na svojem 
zadnjem rednem zasedanju na 
svečan način in s tajnimi volitva
mi izvolili nov osem članski 
upravni odbor, v katerega so po
novno izbrali tudi dosedanjega 
predsednika. Na predlog sindikal
ne organizacije in političnega ak
tiva so bili soglasno izvoljeni na
slednji člani kolektiva: Ramšak 
Marjan iz elektro plavža, ing. Du
šan Bumik iz uprave osnovnih 
sredstev, Franc Kavka iz labora
torija, Tomo Salič iz mehanične 
delavnice, Ivan Judež iz livarne 
sive litine, Franc Ocvirk iz valjar-
ne, Boris Malee iz jeklame in Alek
sander Skale iz kurilnice. Med 
novoizvoljenimi člani sta kar dva 
mladinca, pa tudi pri ostalih ni 
povprečna starost večja kot tri
deset let. 

J. M. 

13. M A J 
PRAZNIK ORGANOV 
NOTRANJIH ZADEV 

Leta 1944, 13. maja je bil izdan 
akt o formiranju organov notra
njih zadev. V počastitev tega dne 
je vsako leto veliko prireditev: 
športnih tekmovanj in srečanj, 
sprejemov, akademij itd. Letos bo 
torej ta praznik že devetnajsti po 
vrsti in v Celju ga bodo slovesno 
proslavili. Med drugim so pripra-
viH vrsto tekmovanj v kegljanju, 
streljanju in odbojki med organi 
notranjih zadev, pravosodnimi 
ustanovami in celjsko garnizijo. 

Grenki prazniki 
VASE VRSTICE 

Tovariš urednik! 
Stanujem v Zagradu, številka 

110 pri privatnem stanodajalcu 
O. M. le šestnajst let stanujem 
tam, toda kaj takega, kar sem 
moral doživeti letošnjega drugega 
maja, nisem nikoli pričakoval. 

Na ta dan sem dobil obisk — 

dva zakonca in njunega otroka. 
Dan je bil lep in sončen. Postavil 
sem mizico in stole na dvorišče 
in tam smo skupaj z gosti mali
cali na svežem zraku. Še predno 
je minila ura, nas je presenetila 
gospodinja, ki nas je obsula z naj
bolj težkimi očitki. Dejala je, da 
na dvorišču nimamo kaj iskati, da 
plačujem samo za stanovanje in 
ne za dvorišče, da naj gremo ta
koj proč in podobno. Razburil 
sem se, toda umaknili smo se ven
darle. Odšel sem v svoje stanova
nje — ena sawM sobica je to in še 
ta ima betonirana tla — in tja po
peljal svoje goste. Kmalu za nami 
je prišla v moje stanovanje tudi 
gospodinja in nam razlila po tleh 
okrog tri litre umazane vode. Pri
šla je še drugič in zlila vedro vo
de po veži. Da je to naša kultura, 
je dejala. 

Jaz pa se vprašujem, kje je 
kultura naše gospodinje. Zaposlen 
sem kot rudar v trboneliskem rud
niku in sem menda več kot potre
ben svežega zraka. Kaj pravite? 

Franc Petek, 
Zagrad 110, 
Celje 

G l B A N J E P R E B I V A L S T V A 

v času od 22. 4. do 4. 5. 1963 je bilo 
rojenih 55 dečkov in 40 deklic. 

POROČILI SO SE: 
NELEC Stanislav, str. ključavničar in 

Savka SAMARDŽIJA, vrtnarica, oba iz 
Celja. RECNIK Franc, Pavel, ključev-
ničar in Erika LUBEJ, materialni knji
govodja, oba iz Celja. Milan RUDNIK, 
komercialni referent in Ksenija, Marija 
SUŠIN, komercialni referent, oba iz 
Celja. GREIN Silvin, Franjo, študemt 
arhitekture iz Ljubljane in Zofija 
OSOJNIK. absolvent ekonomije iz Rog. 
Slatine. ZALOŽNIK Franc, delavec iz 
Lipe pri Frankolovem in Neža ŠKOF-
LEK. kmetovalka iz Lindeka. GOLO-
GRANC Ivan, inštruktor avtošole iz 
Štor in Matilda HRVATIC, poliedelka 
ÎZ Slane nad Štorami. ZUPANC Vid, 
livar iz Ogorevca in Terezija GAJŠEK, 
poljedelka iz Buknvžiaka. Ing. RAZ-
NOŽNIK Vilibard, Drago, ing kemije in 
Milena OZEBEK. kemiiski tehnik, oba 
iz Celja. Jožef VIDENSEK, delavec in 
Mariia PPPIC. delavka, oba iz Celja. 
BREZOVŠEK Stanislav, delavec in Ma
rija, Justina 2N1DAR, gosp. pom., oba 
iz Celja. TANSEK Viljem, Franc, glas-
beuik in POMPE dr. Marija, Ana, 
zdravnica, oba iz Celja. DECMAN Sil
vester, strojni tehnik in Lidija, Zora 
ZOREČ, tekstilni tehnik, oba iz Celja. 
KELHAR Franjo, mizarski pomočnik in 
Mariia FEDERNSBERG, materialni knji
govodja, oba iz Celja. SALlC Tomo, 
ključavničar in Marija DREO, admini-
stratorka, ob iz Štor. PRATNEKER 
Herman, brusač in Karolina REGULA, 
delavka, oba iz Celja. ROGL Florjan, 
Cvetko, vodovodni instalater iz Pon-
graca in Danijela ROTER, strojepiska 
iz Dobriše vasi. POTEKO Jožef, elektro
tehnik iz Vojnika in Rozalija DRA2, 
knjigovodja iz Trnovelj pri Celju. 

CAKS Avguštin, delavec iz Celja in 
KRAGOLNIK Marija, gospodinja iz 
Košnice. GREGORN Alojz, delavec iz 
Celja in JAZBINSEK Marija, dijakinja 
iz Planine pri Sevnici. MIKLAVCIC Te
odor, delavec iz Novega mesta in 
KUGLER Terezija, delavka iz Smart-
nega v Rožni dolini. ŽERJAL Marjan, 
uslužbenec iz Celja in ARTNAK Ana, 
trgovska pomočnica iz Celja. DOLENC 
Franc, delavec in TURK Verona, delav
ka, oba iz Celja. ZERDONER Bogomir, 
bolničar iz Celja in TESKO Ana, pisar
niška uslužbenka iz Zagorja ob Savi. 
BELEJ Ivan, delavec iz Aretina in AR-
LIC Alojzija, delavka iz Trnovelj. 
KRUMPAIL 'van, delavec iz Zagrada in 
FURMAN Justina, delavka iz Celja. 
STANIČ Franc, trgovski pomočnik in 
KOR2E Ana. upokdjenka, oba iz Celja. 
HFRNAUS Anton, delavec iz Loke pri 
2nsmn in JOST Marija, delavka iz Pro-
žinske vasi. SENCAR Marjan, trgovski 
pomočnik in HORVATIC Milena, usluž
benka, oba iz Celja. GABROVEC Ignac, 
delavec in LESNIK Nada, delavka, oba 
iz Maribora. 

UMRLI SO: 
Jožefa M.AROVT, gospodinja iz Ljub-

nega ob Savinji, stara 61 let. Marija 
KOS, gospodinja iz Celja, stara 60 let. 
Mriia VODIŠEK. kmetovalka iz Vodruž, 
stara 76 let. Jakob KRAJNC, upokoje
nec iz Celja, star 80 let. Marija SKOK, 
gospodinja iz Vitanja, stara 66 let. Ivan 
ZUPAN, kmetovalec iz Podsrede, star 
66 let. Kari VAILGUNI, posestnik iz 
Ločen dol, star 51 let. 

STRNAD Jožefa, gospodinja iz Kom-
pol, stara 45 let. OCKO Simon, uslužbe
nec iz Celja, star 65 let. COKLIC Jakob, 
delavec iz Celja, star 69 let. ŠKET 
Franc, kmetovalec iz Rogatca, star 
60 let. 

K R O N I K A N E S R E Č 

Jožetu Videnšku iz Klanca pri Dobrni 
je padel na nogo hlod in mu jo zlomil. 
V Krnici pri Lučah se je zvrnil voz na 
Alojzijo Kaker. Pri tem si je Alojzija 
Kaker zlomila nogo. Pri prometni ne
sreči v Aškerčevi ulici si je poškodo
vala glavo in nogo Cilka Seško, Eliza
beta Žnidar iz Celja si je pri padcu 
poškodovala nogo. Šestletna Irena Lor-
ger iz Brega je padla in si poškodovala 
roko. Pri padcu s kolesom si je poško
doval glavo Adblf Klos iz Hudinje. S 
kolesom sta padla Franc Stropnik iz 
Lepe njive pri Mozirju in Franc Jan-
žekovič iz Smarjete. Prvi si je poško
doval nogo, drugi pa ključnico, Boris 
Kušar iz Dobrne je padel z drevesa in 
dobil notranje poškodbe. Mirko Jam-
nikar iz Prekorja si je poškodoval oko. 
L. 

R A D I O C E L J E 

v prihodnjem tednu — torej od 13. 
do 19. maja — bo imela celjska lokalna 
radijska postaja zanimiv spored. Vsak 
dan ob 17 bo na vrsti celjska kronika, 
deset minnt kasneje obvestila, ob 17.35 
čestitke poslušalcev in ob 17.45 zabavna 
glasba in reklame. Poleg tega bo v po
nedeljek, 13. maja ob 17.15 pela Kata
rina Valente, ob 17.25 pa bo na sporedu 
redni ponedeljkov športni pregled. Na
slednji dan, to je v torek bosta ob 17.15 
igrala trio Maksa Kovačiča in trio Eda 
Goršiča, v sredo ob istem času bodo 
na sporedu avtorji domače zabavne 
glasbe, v četrtek George Gershwin, v 
petek pa harmonikarji celjske Svobode. 
Oddaja »Za prijeten konec tedna« bo 
na vrsti v soboto ob 17.15, v nedeljo pa 
se bo celjska radijska postaja oglasila 
že ob 12. Takrat bomo lahko prisluhnili 
pogovoru s poslušalci, obvestilom, čestit
kam, nato pa se dvajset minut zvokom 
violine in kitare. Nedeljski spored bodo 
zaključili z literarno oddajo. Pri poslu
šanju radijskega sporeda vam želimo 
veliko rtuvedrilal 

V e č e r l i r i k e 
I V A N A M I N A T T I J A 

Tisti, ki v ponedeljek zvečer niso za
mudili večera lirike Minattija, jim bo 
ta prireditev gotovo ostala kot redko 
umetniško doživetje. Danes, ko smo 
sredi zanosa delovnih zmag in novih 
načrtov, je prav tako potrebno in za 
nas kot posameznike in družbo koristno, 
da prisluhnemo prav intimnim človeškim 
doživetjem. 

Intervju s pesnikom je vodil Slavko 
Belak, glasbeno spremljavo Breda Raj-
hova; recitacije sta prevzela Nada Bela-
kova in Tone Terpin, organizacijo pri
reditve pa Občinski odbor SZDL. 

Celjski muzej ima 
največji lapidarij 

v državi 
Prvega maja so v novih kletnih 

prostorih celjskega mestnega mu
zeja odprli lapidarij znamenitih 
rimskih spomenikov iz stare Cé
lele. 2e pred osemdesetimi leti je 
takratno muzejsko društvo posta
vilo lapidarij na dvorišču glasbe
ne šole. Z leti pa je ta lapidarij 
postal pravcato skladišče, ki je po 
drugi svetovni vojni dosegel tak
šno stopnjo, da je bil vsak ogled 
obiskovalcem onemogočen. Tako 
bo sedaj vsem obiskovalcem v 
ogled vso bogastvo, ki se je skozi 
stoletja zbiralo iz tal rimske Ce-
leie. Gradivo se po svoji specefič-
nosti razlikuje od ostalega gradi
va po slovenskih muzejih in to 
po nagrobnikih, votivnih arah in 
reliefih. Na vseh spomenikih je 
vidna tehnika celeianskih kamno
sekov, ki so imeli svoje delavnice 
ob Savinji na Bregu. 

Med najpomembnejše spome
nike spada bržčas 20 žrtvenikov, 
ki so jih postavili celeianski beni-
ficiari različnim božanstvom do
mačega in državnega kulta. Po
membni so tudi napisi, ki ome
njajo najznamenitejšega moža ti
stega časa v celotni provinci No-
riku Tita Varija Klemensa, ki je 

bil doma v Celei in v svoji kari
eri zasedel mnogo služb takrat
ne hierarhične lestvice. Posebno 
lepi pa so reliefi, ki presenačajo 
po svoji izdelavi in kompoziciji, 
če pomislimo, da so bili izdelani 
v provinci. 

In še bi lahko našteval i . . . Naj
bolje pa je, da si vse to ogleda
mo, kajti znamenitosti uživajo že 
leta svetovni sloves in nenehno 
privabljajo strokovngake iz vse 
Evrope. 

Krilati genij (rimski relief 
v celjskem lapidariju). 

-Sem in tja po Celju-
Storovčani so proslavili 

svoj praznik 

V sredo, 8. maja so prebivalci 
Stor in okoliških vasi proslavljali 
svoj krajevni praznik. Ta datum 

so za krajevni praznik izbrali za 
to, ker so 8. maja 1944. leta borci 
Kozjanskega odreda na Svetini 
nad Štorami uničili in požgali 
nemško postojanko. 

No, v Štorah so letos svoj kra
jevni praznik res lepo proslavili. 
V torek so pripravili kegljaški in 
rokometni turnir, popoldne pa je 
bila svečana seja sveta krajevne 
skupnosti in odbora Združenja 
borcev. Zvečer je bila v prostorih 
prosvetnega doma v Štorah slav
nostna a K a d e m i j a , na K a t e r i je 
govoril bivši komandant kozjan
skega odreda Marjan Jerin. Na 
akademiji so nastopili tudi reci-
tatorji in celo pevski zbor prve 
osnovne šole iz Celja . 

Storčani so nadaljevali prazno
vanje tudi 8. maja. Dopoldne so 
za šolske otroke vrteli filme, popol
dne pa so se pomerile strelske 
družine. Proslavljanje so zaklju
čili zvečer — na kegljišču v Sto
rah, ko so tekmovalcem razdelili 
pokale in diplome. 

N a š a p r v o m a j s k a 
k r i ž a n k a 

To pot se je sreča nasmehnila 
naslednjim reševalcem naše prvo
majske nagradne križanke. 

1. Rednak Pavla, Celje, Ul. 29 
Novembra 51, 3.000. 2. Kosec Ma
rija, dijakinja, Brežice, ^.000. 3. 
Sprajc Ida, Šoštanj Lola Ribara 
r¿, a.oou. 4. Drstvenšek Martin, 
dijak. Kozje, 2.000. 5. Filipič Ani
ca, Sevnica, Kolodvorska 39, 1.000. 
6. Jenko Marija, Celje, Celovška 
2, 1.000. 7. Zupane Franc, Griže, 
1.000. 8. Arnejc Karla, Celje, Par
tizanska 10, 1.000 Krašovec Ivan, 
Brestanica 32, 500. 10. Žagar Fani, 
Prebold — Latkova vas 132, 500. 
11. Podpečan Ivan, Žalec - Ga
licija 51, 500. 12. Lilijan Draga, 
Laško 128, 500. 13. Langreholc 
Marjan, SI. Konjice, 500. 14. Ire
na Sumeč, Teharje, Bukovžlak 500. 

Llenar D o m o poslali po pošti. 
Nagrajencem čestitamo! 

Uredništvo 

Celjski trg 
CENE 

SO P A D L E 
Л̂ а tihem smo upali, da bo-

do po prvomajskih praznikih 1 
cene na celjskem trgu ven- | 
darle nekoliko padle. In — • 
pričakovanja so se uresniči
la! Mirno lahko zapišemo, da ] 
je na tržnici končno vendar- ] 
le dovolj solate, radica in špi- i 
nače ter da tudi cene niso več \ 
tako astronomske kot so bile \ 
še pred kratkim. Kar poglej
mo: solato — berivko so pro- i 
dajali po 200 do 400 dinarjev, • 
dobili pa so tudi že nekaj ; 
glavnate solate — iz Srbije — \ 
po 250 in iz Dalmacije po • 
300 dinarjev kilogram. Radič i 
je po 200 do 400 dinarjev, \ 
špinača pa po 30 desetakov. ] 

»Da, trg je v teh dneh zelo j 
lepo pre skrbi jen,4!. je povedal \ 
tržni nadzornik tovariš Mur- \ 
ko. :»Zelenjave je veliko, pa \ 
tudi cene so kar .solidne. Ta- \ 
ko je bilo precej korenjčka 'i 
po 50 do 200 dinarjev, peter- \ 
šilja po 150 do 300, zelo malo \ 
pa fižola in še ta je po 200 \ 
do 280 dinarjev. Prodajamo i 
že tudi sveže kumarice, ki so i 
jih pripeljali iz Velenja. Sta- I 
nejo 350 dinarjev kilogram. I 
Čebula je po 70, kislo zelje \ 
po 70 do 100 dinarjev, krom
pir po 40 do 60. jabolka pa 
po 100 do 150 dinarjev.^ 

Jajčka so še vedno po 25 \ 
dinarjev. Razveseljivo pa je ; 
to, da je bilo v zadnjih dneh \ 
na tržnici dovolj perutnine. i 

In še skok v ribarnico: i 
^Kakšne ribe prodajate pri \ 

Das?« i 
»Vs'e mogoče. Največ Celja

ni pokupijo sardel in sardelle ^ 
in lahko bi jih prodali, koli- "] 
kor bi hoteli. V torek smo j 
imeli v prodajalni okrog 300 Í 
kilogramov rib, pa je vse šlo i 
že v prvih dopoldanskih '] 
urah.^ i 

»/n zakaj, mislite, da Ce
ljani tako radi jedo ribe?^ ':. 

^Veste, v zadnjem času je ' 
na trgu čutiti precejšnje po- > 
manjkanje teletine, pa so ti- \ 
sti, ki se morajo dietno hra- \ 
niti, prisiljeni, da kupujejo ¡ 
ribe. Sicer pa — zakaj pa ne \ 
bi jedli rib? Saj so vendar \ 
zelo dobrelt -

Se strinjam! Globoko sem •. 
vdihnila zrak, ki diši po ri- \ 
bah in s prazno mrežo —• \ 
kajti rib že ni bilo več — j 
odšla po opravkih. '• 

LE ZAKAJ? 
NERVOZEN TEDEN IN RAZBURLJIVA NEDELJA 

Počasi smo se odvadili senzacij 
in hudo razburljivih dogodkov, ki 
bi prizadeli večje število ljudi. 
Zaradi tega so primeri, ko se to 
le zgodi, še toliko bolj razburljivi. 

Celjani so to doživljali pretekli 
teden in v nedeljo. V ospredju je 
bilo srečanje med domačima riva-
loma o republiški nogometni ligi 
— Kladivarjem in ^Се1јет<. Na 
tisoče nogometnih i^kibicov^ se 
nestrpno čakali nedeljo in odloči
tev — kdo bo koga? — je bilo 
veliko vprašanje! In bolj, ko se je 
bližal usodni dan — nazadnje še 
bolj ko so se bližale ure odločitve, 
večja je bila nervoza. Prepričanje 
v zmago je bilo v obeh taborih in 
v obeh taborih navijalcev. Stave 
so celo sklepali in v soboto je 
višje >staU 2elezničar. 

Bolj previdni so se odločili za 
čakanje in srečanje na zelenem 
polju, vsi pa niso bili enakega 
mnenja. Prepirov je bilo v sobo
to nič koliko. 

»Kaj, Kladivar da bi zmagal? 
Saj nima napadali 

»Železničar je še vselej izgubil 
tekmo ob koncu igre, še tokrat 
jo bo!€ je bil odločen ugovor. 

— Da bi naši ne zmagali, ne 
pride sploh v poštev, naj ni ne 
»objektivnih ne subjektivnih^ po
gojev! — pa je bilo splošno mne
nje. 

To so bila pred tekmo zares 
»strokovna mnenja«. To je bil do
godek, ki so ga Celjani čakali in 
ki je tudi povzročil, da sem se v 
nedeljo popoldne pomešal med 
gledalce. Izbral sem si prostor 
med obema taboroma. 

Čudno, tik pred tekmo ni bilo 
komentarjev — kot zatišje pred 
burjo se mi je zdelo. Šele prihod 
na igrišče obeh moštev je nekoli
ko poživel množico, toda to še ni 
bilo tisto pravo — nervoza in pri
čakovanje sta še preveč delovala. 
Domala ves prvi polčas je bil tak. 

V dru dem polčasu pa je po 
dveh golih, ki jih je prejel Kla
divar. nastala bliskovita spremem
ba. Naviiači »Celja« so se spro
stili. Hodili so celo sem in tja, da 
bi se skupaj veselili. 

Sedel sem v sredi in naviiači 
7.magovitega moštva so se vse bolj 
bližali navijačem Kladivarja. 
Glasni so bili. 

»Tako je prav; no fantje, kaj 
sem vam govoril in kaj bi vam 
pravil, saj sami vidite, da smo do
bili. Sicer pa proti taki ekipi ni 
bojazni pred porazom, čeravno je 
žoga okrogla.« 

V nasprotnem navijaškem ta
boru je bilo tiho. T.e tu in tam se 
je čul tih komentar: 

*Naj zmaga kdo je boljši! € 
»Pere je nemogoč, zakaj so ga le 
dali v moštvo?« 

Toda prav tedaj je isti Pere 
prekinil neomadeževano mrežo 
»Celja<. 

»Živio Pere!«, dežniki in klo
buki pa so poleteli v zrak. Ko p3 
je padel še drugi zadetek, je po
stalo nedeljsko popoldne zares 
razburljivo. Tedaj mi je prijatelj, 
ki je bil z mano na tekmi, čisto 
neuko dejal: »Zakaj le tolik trušČ 
in nazadnje zakaj toliko letanja, 
ker je sedaj stanje kot pred tek
mo — neodločeno. Ali ne bi bilo 
bolje, če bi sploh ne igrali in se 
odločili za remi — recimo kot ša-
histi?« Toliko, da ni dobil kar t 
dveh strani z dežniki po glavi. 

»Sedaj se tekma šele začne!«, se 
mu je nekdo ogorčeno zadri t> 
uho. »ti talek« (mislil je verjetno 
laik!). 

No, oba pa sva do konca tekme 
lahko ugotavljala, da se je tedaj 
šele začelo kričanje. Med tem sos 
slišala tudi besede, za katere bi 
vsak od navijačev svojega sinks 
pošteno zlasal, če bi jih slišal 
otrokovih ust. — Zlasti tedaj j^ 
bilo hudo, ko je bil gol in je sod' 
nik rekel, da ni gol... 

Odslej je prijatelj bil tiho — 
sem odločno zahteval, kajti sice^ 
bi še sam dobil kak »kvrc«. ŠkO' 
da bi bilo klobuka. 

Tekma se je nazadnje konČB^^ 
srečno in nek zlobnež je še prisil' 
vil da je bila to idealna priloi' nost. da se možje, ki doma ne prj' 
dejo do besede, do srca zderejo'^ 

Vidite, tak je pač nogomet. 

Oprostite, da ni^em posnel^ V^Y 
zore s tega »plemenitega« sreČun]^ 
(izvzemši trenutek, ko so odn^' 
šali poškodovanega igralca iz 
šča). Bal sem se pač, da mi 
lasten fotoaparat zažene v е^^Л^л 
Priznajte, razen klobuka bi 
tudi aparata škoda. 

Bine 

Gneča v Vodnikovi ulici je včasih res nemogoča. Te dni, ko so pre
kopavali pločnike, pa je bilo še teže kot po navadi. Takole je bilo, 
. J ! ! ^ 1-̂ . fcadar sta se srečevala dva velika avtomobila. 



Šoštanjsko 
kulturno 

pismo 
Pred dnevi so v Velenju 

gostovali člani zabavnega 
ansambla »Elektra« iz Šo
štanja. Prijetnemu in dokaj 
kvalitetnemu večeru po
pevk in zabavne glasbe se 
je tokrat izneverila lahke 
glasbe željna velenjska pub
lika. Samo 73 poslušalcev 
je bilo v dvorani. Vsekakor 
takšen obisk, ki kaže prej-
koslej občutno posledico 
»televizijomanije«, ni vzpod
buden za nastopajoče, če
prav je peščica poslušalcev 
vendarle toplo pozdravljala 
posamezne odlične interpre
tacije solistov kot celotne
ga ansambla. Prijetno pa se 
je predstavila pevka Tanja 
Škraber, ki je za izvajanje 
Jevremovičeve pesmi »Sol
ze v vetru« žela dolgotrajen 
aplauz. 

To gostovanje je bilo dru
go na vrsti v bogatem pro
gramu gostovanj »Elektre«. 
Pred kratkim so obiskali 
paciente v Topolšici, v ma
ju pa imajo namen obiskati 
še Štore in Konjice. 

Zabavni ansambel »Elek-
tra« je poleg godbe na pi
hala edina sekcija, ki je de
lovala skozi vso krizo šo-
štanjske Svobode, ki pa bo, 
vsaj vse kaže tako, letos po
novno zaživela. Nov uprav
ni odbor Svobode v Šošta
nju pod vodstvom tovariša 
Martin Primožiča je v prav 
kratkem, času uspel oživeti 
dejavnost moških pevskih 
zborov in kot izgleda, da bo 
Z novo sezono tudi dramska 
sekcija tista, ki jo je v re
žiji Milke Jamovič in Silva 
Tamšeta pripravila šoštanj-
ska Svoboda, je najzaneslji
vejši znak, da so delavoljni 
ljudje znova strnjeni v or
gansko celoto, ki bo znala 
Šoštanjskmnu vzdušju doda
ti dokajšen kanec kulturne
ga prizvoka. Dokaz teh pri
zadevanj pa je tudi lepo in 
okusno urejen klubski pro
stor v sindikalnem domu, 
ki bo prav tako doprinesel 
k estetski in kulturni vzgo
ji naše mladine. 

Bržčas bi storili veliko 
napako, če ne bi omenili po
žrtvovalnega dela tovarišice 
Dominikove z našimi naj
mlajšimi »balerinami«. Tri
je do štirje nastopi letno so 
najlepše plačilo za celoletno 
delo, ki ga žanjejo mlade, 
gibke in spretne plesalke. 
Pred nedavnim so z dvema 
nastopoma v Šoštanju nav
dušile staro in mlado. In 
prav zanimiva je ugotovitev, 
da ima tudi kriza določene 
dejavnosti svoje dobre stra
ni, kajti redke kulturne pri
reditve so v Šoštanju vedno 
ob prenapolnjeni dvorani. 

-jo 

Koncert S l o v e n s k e g a 
okte ta Olepševalno in timstično dru

štvo Celje zaključuje svoje letoš
nje prireditve s koncertom naj
boljšega slovenskega vokalnega 
ansambla, SLOVENSKEGA OK
TETA iz Ljubljane, ki bo gosto
val v Celju v ponedeljek, dne 13. 
maja ob 20. uri v veliki dvorani 
Narodnega doma. 

Slovenski oktet je bil ustanov
ljen v letu 1951 in je gostoval do 
zdaj že v trinajstih državah; na 
treh kontinentih pa je trideset ra
dijskih postaj posnelo njihove šte
vilne pesmi in ti posnetki so nji
hov sloves še bolj razširili. Pevci, 
seveda vsi z glasbeno izobrazbo, 
so peli že pred številnimi držav
niki, njihovi glasovi so popularni 
tako v velikih koncertnih dvora
nah velemest in enako v vasicah 
in pri kolektivih doma. Slovenski 
oktet bo nastopil v Celju z novim 
sporedom, ki ga je pripravil za 
ponovno gostovanje v ZDA v le
tošnji jeseni. V mesecu januarju 
so gostovali na Koroškem, še ta 
mesec pa bodo peli v Gradcu in 
na Dunaju. 

Celjski gledališki 
ustvarjalci prejeli 
prvomajske nagrade 

Republiški odbor Združenja 
dramskih umetnikov Slovenije je 
na pobudo Saveza dramskih umet
nikov Jugoslavije ob letošnjem 
prazniku 1. maja že petič razdelil 
>»Prvomajske nagrade«. Letošnje
ga tekm'ovanja se ponovno in to 
po lastnem preudarku ni udeleži
la Drama SNG v Mariboru. 

Posebej imenovana komisija si 
je ogledala 7 predstav v Celju in 
Trstu. Republiški odbor Združe
nja dramsldh umetnikov Sloveni
je je sklenil na osnovi poročila 
komisije, da se nagradijo nasled
nji člani: 

Tov. MIRAN HERZOG, režiser 
Drame SNG v Mariboru za reži
jo v Slovenskem ljudskem gleda
lišču v Celju: Tankred Dorst «-2e-
na pred obzidjem«. 

Tov. BRANKO GOMBAC, reži
ser Slovenskega ljudskega gleda
lišča v Celju za režijo: Max Frisch 
Andorra«. 
Tov. MARJANCA KROŠL, ig

ralka Slovenskega ljudskega gle
dališča v Celju za vlogo: Mlade 
ženske v »̂ Zeni pred oDzidjem^« 
Tankreda Dorsta. 

Tov. MODEST SANCIN, igra
lec Slovenskega ljudskega gleda
lišča v Trstu za vlogo: Willy Lo
man v »Smrt trgovskega potnika« 
A. Miller j a. 

Tov. VOLODJA PEER, igralec 
Slovenskega ljudskega gledališča 
za vlogo Andria v »Andorri« Max 
Friseha. 

Tov. J 0 2 K 0 LUKES, igralec 
Slovenskega gledališča v Trstu za 
vlogo Charleya v »Smrt trgovske
ga potnika« A. Millerja. 

Tov. SLAVKO STRNAD, igra
lec Slovenskega ljudskega gleda
lišča v Celju za vlogo Vojaka v 
»Pikniku na bojišču« F. Rabala 
in za vlogo Bebca v »Andorri« 
Маха Friseha pa se nagradi s po
hvalo. 

Prvomajske nagrade, ki jih po
deljujejo tudi Združenja dram
skih umetnikov v ostalih republi
kah, predstavljajo predvsem mo
ralno vzpodbudo za še bolj vztraj
no in požrtvovalno delo tistih gle
daliških ustvarjalcev, ki delajo 
izven republiških središč. 

M. V. 

^ (Ivan Napotnik: AKT — les) 

O izrednem uspehu, ki ga je 
imel Slovenski oktet v Celovcu, 
so pisali vsi tamkajšnji listi. Go
tovo pa je nadvse zanimivo pisa
nje enega največjih listov »Kleine 
Zeitung«, ki je o koncertu v Ce
lovcu pisal: »Odličen sloves, ki ga 
uživa »Slovenski oktet«, je bil v 
polni meri potrjen. To je vokalni 
emsambel mednarodhe ravni. Pre
senečena njegova zvočna izravna
nost. K temu akustično očarljive
mu vtisu, h kateremu so prispe
vali tudi solistični vložki drugega 
tenorja, prvega in drugega basa, 
se pridružuje še v intonaciji čisto 
in muzikalično, disciplinirano in v 
odtenkih bogato doživeto podaja
nje, ki ne pusti neizpolnjene no
bene želje. Tudi spretno sestav
ljen spored — vsaki resni je sle
dila živahna pesem — je prispe
val k temu, da smo spoznali viso
ko raven okteta. Vse pesmi so bile 
primemo izvajane in deležne ra
dostnega navdušenja. Tudi mi se 
moremo le pridružiti glasnemu 
priznanju, kajti to ni bil samo 
užitka poln, marveč tudi zanimiv 
večer visoke umetniške vredno
sti«. 

K tej najlepši oceni nimamo res 
ničesar dodati, kakor prepričanje, 
da bo koncert Slovenskega okteta 
v ponedeljek res doživetje in vi
šek letošnjih kultumih prireditev, 
ki jih je pripravilo Celjanom do
mače Olepševalno in turistično 
društvo. 

Vstopnice so v predprodaji v 
Turističnem informacijskem ura
du v Stanetovi ulici. Za koncert 
je veliko zanimanje in bodo lju
bitelji vokalne glasbe gotovo na
polnili dvorano Narodnega doma 
do zadnjega kotička. 

Prof. Zoran Vudler 

Zakaj je odpadla 
Občinska revija 
pevskih zborov 
v Velenju 

Letošnja okrajna revija pevskih 
zborov je imela predstavnike iz 
vseh občin, le zborov iz velenjske 
občine ni bilo. 

Toda verjemite, ni vzrok v tem, 
da ne bi bilo pevcev. Šaleška do
lina ima več kot dva tisoč šoloob
veznih otrok in prav vsi radi pre
pevajo. Prav tako pa niso krivi 
učitelji petja na šolah. Saj so ne
štetokrat starši godrnjali, ker so 
otroci zaradi nenehnih vaj in pri
prav za velik mladinski praznik 
— občinsko revijo pevskih zborov 
— prihajali dokaj pozno domov. 

Torej vse je bilo. In znova se 
lahko vprašamo, kako to, da je 
občinska zveza Svobod lahko ne
kaj takšnega prezrla, ali kako je 
mogla določiti kar brez revije, da 
naj velenjsko občino zastopata na 
okrajni reviji dva zbora, in sicer 
pionirski iz I. osnovne šole in mla
dinski iz II. osnovne šole v Vele
nju. Pri tem pa je vsekakor zani
mivo, da je datum revije bil do
ločen, toda ker je sovpadal z otvo
ritvijo nove šole v Velenju, tako 
vsaj domnevamo, je revija zaradi 
tega odpadla. O tem pa ni bil ob
veščen okrajni svet Svobod, kajti 
dva člana žirije sta prišla zastonj 
v Velenje. 

Bržčas je takšna brezbrižnost 
do dela mladine in njenega vlože
nega truda graje vredna. 

1 

Dela slovenskega kiparja| 
Ivana Napotnika 

Prejšnji ponedeljek so v likov
nem salonu v Celju odprli razsta
vo del slovenskega kiparja Ivana 
Napotnika. 

Ivan Napotnik se je rodil v Za-
vodnjah nad Šoštanjem, živel in 
ustvarjal pa je ves čas v Šošta
nju, kjer je tudi sredi snovanja 
velikih del umrl pred tremi leti. 

Vsa njegova dela so iz lesa. In 
prav v tej prvini, ki ga je obdaja
la že izza mladih let, je dosegal 

izredno lepe in pomembne uspehe 
he. Njegova umetniško najpopol
nejša in najboljša dela so minia
turna. Spoprijel pa se je s sohami 
velikih mer, toda žal ga je prehi
tela smrt. In prav ta nedokonča
na dela, ki pa popolnoma jasno 
nakazujejo izoblikovanost ter 
umetniško dozorelo zamisel, so to
krat v velikem številu zbrana kot 
dokajšen del celote Napotnikovega 
ustvarjanja. 

OB TEDNU SLOVEN SKE DRAMATIKE V CE LJU 

LEPA ZAGOTOVILA.. . 
Teden slovenske dramatike je 

za nami in ob tej skorajda pre
obilni kulturni hrani, ki je bila 
s svojo raznolikostjo pravzaprav 
nekakšen prikaz »bestselerjev* 
slovenskih teatrov, bi lahko mi
mogrede povedali to, da je vse
kakor zatajila propaganda, kaj
ti obisk ni bil ravno na višini. 
Morda je možno več razlag, brž
čas pa ima Celje toliko kulturne 
publike, da bi vsi večeri, ki so 
bili vsaj za večino z izjemo dveh 
del vendarle novost, lahko imeli 
polno dvorano. Tudi to vpraša
nje spada posredno v razpravo 
aH bolje v razgovor, ki so ga 
imeli sredi tedna slovenske dra
matike v Celju. 

Ansambli nastopajočih so s 
svojimi umetniškimi vodstvi ter 
Z vsemi, ki so več ali manj tesno 
povezani z gledališkim življe
njem, spregovorili o bistvenih 
problemih: kako ustvariti naj
ugodnejše pogoje sprostitve za 
dosego najvišjih umetniško kre
ativnih zmožnosti ansamblov; in 
tako je razgovor nujno segel v 
najbolj pereče in doslej zelo ne
obdelano vprašanje sprejemanja 
in dajanja. 

Posvetovanje je začel uprav
nik Slovenskega ljudskega gle
dališča Celje tovariš Bruno 
Hartman, ki je poleg namena 
srečanja spregovoril o treh bist
venih gledaliških problemih, in 
to o repertoarni politiki gleda
lišč kot umetniškem problemu 
ter sočasno o izbiri kulturno po-
trošnega blaga, ki je' tesno ve
zan s problemom samoupravlja
nja in delitve osebnega dohodka 
po delu. Nazadnje pa je postavil 
vprašanje plačevanja gledaliških 
storitev in participacije gleda
lišč pri Narodnem dohodku 
(prav primer celjskega gledali
šča je s prenosom obveznosti od 
okraja na eno samo občino po
stal problem finančne preobre

menitve, ki je bržčas rešljiv le 
v financiranju skupnosti ko
mun). 

Prav na to vprašanje pa je 
dal lepo zagotovilo predstavnik 
okrajnega ljudskega odbora Ce
lje tovariš Vojko Simončič, ki 
je dejal, da bo okraj v bodoče 
zagotovil celjski občini večjo 
participacijo pri proračunu in 
to, da bodo po preteku ne
kaj let prav občine tiste, ki 
bodo čutile in izpolnjevale dolž
nost do gledališča. 

V razpravi so posamezni dali 
največ pgudarka vprašanjem 
nagrajevanja po delu in večjim 
sredstvom, ki bi omogočili ustva
ritev rezervnega sklada, katere
ga doslej gledališča nimajo. Ta
ko je upravnik SNG Ljubljana 
tovariš Smiljan Samec dejal, da 
tako pogodbena kot proračun
ska sredstva nikakor niso zado
stna za prehod na sistem nagra
jevanja po delu, medtem ko je 
upravnik SNG Maribor tovariš 
Ivan Krajnčič poudaril, da ni 
bistvo v novem doteku sredstev, 
temveč v pravilni delitvi obsto
ječih sredstev, v odnosih v ko
lektivu in v odnosu gledališča do 
družbe. Dejal je, da vprašanje 
meril dela zavira uspehe nove
ga sistema, kajti kolektivi stre
me po uravnilovki, kar pa neho
te privede tudi v vrstah ansamb
lov do podcenjevanja itd. Zav
zel se je za sklad pri okrajnem 
ali mestnem svetu, ki bi naraščal 
v odvisnosti od narodnega do
hodka. 

Kot kaže je zaenkrat to vpra
šanje najbolje rešilo Mestno gle
dališče ljubljansko, ki ima z 
občinskim ljudskim odborom 
Ljubljana Center posrečen po
godbeni odnos. Seveda je tudi 
tu nekaj hib, je dejal upravnik 
MGL tovariš Lojze Filipič, ki se 
odražajo v preočitni mehanično-
sti pogodbe (pogoji za različno 

zahtevna dela so enaki). 
Vsekakor pa je ta primer raz

veseljujoč, kajti 10,6 odstotkov 
proračuna, ki v občini Ljublja
na-Center gre v sklad za kultu
ro, je dovolj svetal vzgled, kate
remu bodo bržčas tudi druge ob
čine začele slediti. In ni čudno, 
če je razprava dobila svoj otip
ljiv zaključek prav v želji po 
nujnosti določitve stalnega od
stotka za kulturo v občinskih 
proračunih. 

ŠEMPETRSKI 
SVOBODAŠI 
GOSTUJEJO 

Svobodaši iz Šempetra so že vr
sto let znani po svoji aktivnosti 
in nedvomno so najdejavnejši v 
žalski občini ter brez pretiravanj 
bržčas tudi v celjskem okraju. 

V letošnjem letu so se lotevali 
neštetih perečih vprašanj, katere 
pa so reševale na skupnih, širo
kih razgovorih s predstavniki vseh 
društev in delovnih organizacij. 
Plod takšnih razgovorov pa je ne
dvomno v širokem razumevanju 
F>otreb in hotenj kultumo-prosvet-
ne dejavnosti, kar nikakor ni reš
ljivo le z dotacijami od občinske 
zveze Svobod, temveč predvsem 
od moralne in materialne podpore, 
ki jo požrtvovalnim amaterjem 
lahko nudijo krajani sami. 

Prav zato je kulturno življenj* 
v Šempetru izredno razgibano. 
Najbolj delavne sekcije šempetr-
ske Svobode pa so pevski oktet, 
folkloma skupina, kvintet in trio. 
Pred nedavnim so se odločili, da 
bodo z dobro naštudiranim pro
gramom gostovali kar v večjih 
krajih. Tako bodo obiskali Škofje 
vas, Griže, Vransko in Prevalje. 
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retekli petek je obiskala Ce

lje TV ekipa. Studio Ljubljana 
je namreč imel na programu te
levizijski živi prenos Žmavčeve-
ga »Jubileja*. V vrvež v gleda
lišču, kjer so dopoldne vadili 
posamezne prizore, smo se vme
šali tudi mi in skušali vsaj delo
ma ujeti utrip TV ekipe. 

Šlo je zares, kajti vsak detalj 
in vsako podrobnost je bilo po
trebno vskladiti z zahtevami 
snemalne tehnike. Razlika med 
navadno uprizoritvijo in TV pre
nosom je za gledalca v tem, da 
pri televizijskem prenosu gleda 
odrsko uprizoritev s treh mest. 
To mu namreč omogočajo tri 
snemalne kamere, ki so različno 
postavljene. Tokrat je bila ena 
v sredini prostora za gledalce 
in na posebnem odru, drugi dve 
pa sta bili na vsaki strani odra -
za posnetke iz bližine. 

Janez Senk je vodil vajo in 
določal zorne kote kamer, re
žiser dela Branko Gombač pa 
mu je pomagal, kajti vse spre
membe in poudarek je bilo po
trebno prilagoditi režiserjevi za
misli realizacije dramskega de
la. A tudi avtor »Jubileja« Ja
nez Žmavc je bil zraven in še 
scenarist Sveta Jovanovič, pa še 
nepogrešljiva tajnica režije. 

Navadno imajo televizijski gle
dalci le bežrio in posplošeno 
predstavo o televizijskem pre
nosu dogodkov ali gledališke 
predstave. Tokrat pa smo se 
lahko prepričali, da je to silno 
zahtevna in obsežna naloga. Kaj
ti Janez Senk in Branko Gom
bač sta samo vodila številno eki
po sodelavcev, ki so potrebni 
pri prenosu. Tu so najprej ka-
mermani, nato ostalo tehnično 
osebje - inženirji, tehniki, potem 
mešalci slike, tona in podobno. 
Kajti pri tem zares ni vseeno, 
kako so kamere postavljene, od 
kod snemajo in kako hitro se 
kamere men ju j e jo. 

»Kamera 21 - še, pozor - sedaj 

kamera 1! čisto blizu prosim, za 
izraz obraza gre. Ponovimo to 
še enkrat.* Tako je tov. senk 
ves dopoldan izbiral najboljše 
rešitve za slikovni prenos шЈи-
bileja«. Neutrudna tajnica reži
je pa je ves čas v režiserjevo 
knjigo prenosa beležila osvojene 
rešitve, kajti po njej je zvečer 
tekel tudi prenos. Med preno
som namreč ni možno poprav
ljanje in ponavljanje posamez
nih scen. 

Vmes je tudi tov. Jovanovič 
dajal nasvete za čimbolj še scen
ske rešitve prenosa. Zraven pa 
je bilo potrebno opraviti še pre
cej drobnih tehničnih nalog, 
kajti kvaliteta prenosa je odvis
na od sleherne podrobnosti. 

Na koncu smo vprašali tov. 
Janeza Šenka, ki je realiziral 
prenos »Jubileja« iz celjskega 
gledališča, kako je sodelovanje s 
celjskimi gledališčniki pri rea
lizaciji prenosov? »Odlično,« je 
odgovoril, »boljšega sodelovanja 
bi si le težko želel.« 

Režiser dela Branko Gombač 
pa je na naše vprašanje odgo
voril, da je posebno počaščen, 
da gre delo Janeza Zmavca, ki 
ga je režiral, po valovih do vseh 
televizorjev v Jugoslaviji. 

Predno smo zapustili vajo, 
smo govorili še z direktorjem 
Slovenskega lju iske%a gledali

šča v Celju tov. Brunom Hart-
manom. Takole je dejal: 

To je že tretji živi prenos iz 
našega gledališča. Vsekakor po
meni to posebno priznanje za 
celjsko gledališko hišo in seve 
tudi afirmacijo v državnem mer-
\гИи. Najprej je televizija prena
šala »Sodnika zalamejskega«, na
to »Plešočega oslička« in sedaj 
še »Jubilej«. Toliko prenosov ni 
imelo v tako kratkem času no
beno gledališče. Tov. Hartman 
je še dodal, da bi morda bilo še 
več uprizoritev, če bi bili ure
jeni odnosi za avtorske pravice 
tujih avtorjev. 

Cisto na koncu, ko smo šli 
mimo posebnega tovornjaka TV 
ekipe, v katerem so naprave za 
snemanje in razni instrumenti, 
smo tudi zvedeli, da je realiza
cija živega prenosa dokaj draga 
reč, saj na primer samo 1 mi
nuta snemanja kamere stane 
750 dinarjev. Ves čas pa delajo 
tri kamere, zraven pa še ostali 
stroški, tako da skupni stroški 
hitro dosežejo milijon dinarjev. 

Podatki o ceni za TV prenos 
pa so hkrati še en dokaz, da so 
odrske uprizoritve v Celju kva
litetne, kajti sicer bi prav go
tovo televizija ne izbrala prav 
Celja in celjskih uprizoritev to
likokrat za prenose v rednem 
programu. Mile 



Smotrna organizacija 
in tehnologija dela 

sta pogoja za 
uspešno delovanje 
gospodarskih 
organizacij 

VIKTOR OPAKA: 
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T A K O L E J E D E J A L : 

V železarski stroki so za uve
ljavljanje dobre organizacije dela 
težavne j ši pogoji kot v ostalih pa
nogah industrije, in sicer pred
vsem zaradi raznolikosti proizvod- ^ 
nje. Tako proizvajamo šamot, su
rovo železo, več vrst litin, jekla — 
zraven tega pa še obdelave in ipo-
dobno. Razen tega nastopajo še 
težave zaradi izredne izrabljenosti 
strojnih naprav, saj so v naši to
varni razen elektroplavža domala 
vsa ostala osnovna sredstva že 
amortizirana. 

Kljub temu pa lahko trdim da 
smo prav z dobro organizacijo in 
prizadevanji, da na tem področju 
hitreje napredujemo, zabeležili 
znatne uspehe. Pri tem smo še po
sebno pozornost posvetili prouče
vanju tržišča. Z uveljavitvijo na 
obeh področjih smo tudi uspeli, 
đa so danes vsi obrati polno zase
deni z delom. 

Naj samo za primer navedem 
obrat livarne cevi. Ta obrat smo 
približno pred tremi leti hoteli že 
opustiti, ker je začela obratovati 
nova specialna livarna pri Sara
jevu. Toda že tedaj smo se odlo-
čih drugače. S temeljito analizo 
tehnološkega postopka in pravilno 
organizacijo dela ter temeljito 
predpripravo smo začeli zniževati 
stroške proizvodnje in izboljševati 
kvaliteto. To nam je ob posebnem 
prizadevanju kolektiva livarne in 
obratnega delavskega sveta popol
noma uspelo, tako da je sedaj ta 
oddelek rentabilen, konkurenčen 
in popolnoma zaseden z naročili. 

Podoben je primer tudi pri iska
nju možnosti za oplemenitenje li
tin in podobno. V vseh primerih je 
Šlo za temeljite priprave. Pri tem 
pa bi hotel poudariti, je dejal tov. 
Opaka, da pri uresničevanju teh 
smotrov ni dovolj le natanko pro
učena tehnologija in metoda dela, 
temveč je potrebno da so delavci 
v obratu z njo tudi podrobno se
znanjeni in da jo obvladajo — od-

Kdaj bo 
most v Grižah 
dograjen ?! 

Lani junija je Cestno podjetje 
Celje začelo z nadaljevalnimi deli 
pri gradnji mostu v Grižah. Raču
nali so, da bodo most lahko do
gradili do konca lanskega leta. 
Vendar so se dela spričo objek
tivnih težav (neredna dobava lesa, 
zapora žag, visoka voda in podob
no) nekoliko zavlekla. Kljub temu 
pa je delo spričo posebnega pri
zadevanja režijskega odbora in 
predsednika odbora tov. Funkla 
zadovoljivo potekalo. Zlasti še za
to, ker je spričo sistema dela bilo 
potrebno betonirati most po fazah. 

Zelo nizke temperature v letoš
nji zimi pa so povzročile še do
datne težave. Delo je bilo otežko-
čeno v novembru, vendar je de
lovna ekipa uspela zabetonirati 
vsa tri polja mostu. Ostal je le del 
nad rečnima opornikoma. 

Zaradi močnega deževja pa je 
voda 12. marca tako narasla, da 
je popolnoma zajezila sedanje ipo-
Ije mostu. Odstranitev ovire ni 
bilo možno brez tveganja življenj 
delavcev. Voda je odnesla opazni 
oder, srednji del konstrukcije pa 
je s tem izgubil oporo in se poni
žal toliko, da je obvisel na ar
maturi. 

Podjetje je takoj prosilo za po
moč strokovnjake iz Zavoda za 
raziskavo materiala v Ljubljani, 
ki so po temeljitem pregledu na
stale škode izdelali tudi načrt za 
popravilo mostu in nadaljevanje 
del. Vendar v aprilu zaradi viso
ke vode še ni bilo možno opraviti 
potrebna dela. Pač so se nemoteno 
nadaljevala koncem aprila in v 
začetku maja. Spričo tega, da je 
ob tej dehkatni delovni nalogi po
trebno nenehno nadzorstvo, je tu
di tempo dela nekoliko manjši. 
Vendar je ta ukrep potreben, kaj
ti most mora kljub nezgodi odgo
varjati predpisom in zahtevam. 

Sodijo, da bodo dela za popra
vilo nastale škode terjala okoli 
dva meseca, ostala dela za do
končno izgradnjo mostu pa bodo 
opravljena v enem mesecu. Tako 
predvidevajo, da bo možno novi 
most v Grižah iznočiti za potrebe 
prometa v avgustu. V. S. 

ločujoč činitelj pri proizvodnji je 
namreč človek! Zaradi tega naši 
uspehi razumljivo sovpadajo z in
tenzivnejšim delovanjem obratnih 
delavskih svetov. 

Zadnji dve leti pa v našem ko
lektivu še posebej razvijamo raz
iskovalno delo in ustvarjamo po
goje zanj. Tu so namreč potrebne 
posebne naprave, stroji in instru
menti. Vsako leto vlagamo v te 
namene več sredstev, in sicer 
predvsem zaradi praktičnih izku
šenj, ki so pokazale, da se na tem 
področju vložena sredstva mnogo
tero povrnejo. 

M L E K O - S p r o b l e m i 
i n b r e z n j i h 

Oskrba mesta z mlekom je v 
zadnjih obdobjih bil eden od naj
bolj perečih problemov. V zad
njem času — zlasti je to bilo očit
no v letošnji hudi zimi — pa vpra
šanje zadostne oskrbe mestnih 
prebivalcev z mlekom in mlečni
mi proizvodi vsaj na videz ni bilo 
problematično. 

Pri tem pa je potrebno posebej 
poudariti, da gre za navidezno 
urejenost, ki se zrcali samo v pra
vilni in zadostni oskrbi mesta z 
mlekom in mlečnima proizvodi, 
kajti pri proizvodnji mleka za trg 
obstajajo še hude težave, nerešena 
razmerja in podobno. 

V Celju letošnjo zimo v nasprot
ju z ostalimi zimami, ki so bile 
razmeroma blage, ni primanjko
valo mleka. Gre predvsem za za
slugo in posebno prizadevanje ag-
rokombinata v Žalcu, ki je oskr
bel trg z zadostnimi količinami 
mleka. Toda tudi sicer so na tem 
področju nastali znatni premiki. 

Dokaj znano je, da je proizvod
nja mleka z ozirom na neuravno
vešene cene nerentabilna. To se ie 

hitro odrazilo tudi pri upadanju 
zanimanja zasebnih kmetovalcev 
za rejo mlekaric. Preprosta raču
nica namreč pokaže, da kmetoval
ci precej bolje vnovčijo živalsko 
krmo pri vzreji pitane živine ali 
za vzrejo praščev. Tako je vsa 
skrb tudi spričo teh objektivnih 
pogojev polagoma prešla na agro
kombinat, ki se je zaradi tega tu
di odločil za ureditev sodobnih 
mlečnih farm. 

S tem pa problem deficitnosti 
pri proizvodnji mleka ni odstra
njen. Tako je na primer samo la
ni agrokombinat v Žalcu dal za 
kritje stroškov razen iztržka pri 
mleku še 85 milijonov dinarjev — 
ali trikratno vsoto bruto osebnih 
dohodkov kolektiva. Občinski 
ljudski odbor pa je pri tem v 
okviru zveznih predpisov skupaj 
z zveznimi sredstvi za ta namen 
dal 25 milijonov dinarjev. 

Ko so na delavskem svetu agi-o-
kombinata o tem razpravljali, so 
bili enotni, da je naloga v seda
njih posebnih pogojih, da oskrbu

je mesto z mlekom in da pokrije 
tudi delne izgube. Vendar so bili 
mnenja, da bo tudi občinski ljud
ski odbor v naslednjem obdobju 
moral izkoristiti v večji meri 
zvezna sredstva, ki so za kritje 
izgub pri mleku na razpolago, a 
so vezana na lastno udeležbo ob
čine. Gre vsekakor za logično zah
tevo kolektiva kmetijskega kom
binata, saj končno samo ena go
spodarska organizacija ne more 
kriti izgube, ki nastaja zaradi ne
uravnovešenih cen. Pri tem pa 
ne gre v nobenem primeru za zah
tevo po povečanju cen mleka v 
maloprodaji, gre le za pravilno 
razdelitev finančega bremena. 
Morda je pri tem pomembno še 
poudariti, da je agrokombinat za 
Celjane lahko pri mleku prispeval 
85 milijonov dinarjev samo zato, 
ker je uspel finančno utrditi svoje 
poslovanje, sicer pa bi bil pro
blem neprimerno bolj zapleten. 

Drugače je bilo v nekaterih dru
gih kmetijskih organizacijah, ki 
so, da bi se izognile finančnim te
žavam, preprosto prenehale s pro
izvodnjo mleka. To in pa dejstvo, 
da zasebni kmetovalci vse bolj 
opuščajo proizvodnjo mleka, pro
blem še bolj zaostruje. Hkrati pa 
organizirana vzgoja in selekcija 
mlekaric tudi zagotavlja pravilno 
oskrbo. Gotovo je namreč, da je 
farmska oblika proizvodnje mle
ka neprimerno bolj kontiniiirana 
in tudi cenejša. Vzemimo za pri
mer samo šmarsko območje. Tu 
proizvodnja mleka pri zasebnikih 
niha od 8 tisoč litrov mleka dnev
no do 2 tisoč litrov v zimskih me
secih. I*ri farmski proizvodnji pa 
so tako ostre konice odstranjene. 
To pa je predvsem za pravilno 
oskrbo mesta pomembno in je za
radi tega nujno urediti doslej še 
nerešene probleme, ki bi znali 
škodovati in zavirati nemoten raz
voj farmskih obratov. -le 

Prijeten je počitek v dobmskem parku 

Intervju 
V Dobrni so se 

temeljito pripravili 
¡na sezono Parki v Dobrni so že oživeli, 

prvi gostje so prišli v zdravilišče 
skoraj skupaj s pomladjo. Sicer 
pa je Dobrna tudi najbolj prikup
na spomladi, ko drevje ozeleni, ko 
prvo cvetje zamenja zimsko mo
notonijo. Letos pa je še toliko bolj 
prijetno v tem zdraviliškem kra
ju, kajti kolektiv zdravilišča je 
preko zime uredil kopico stvari. 
Tako so opravili, nam je v razgo
voru povedal direktor zdravilišča 
tov, Alojz Krivec, znatne adapta
cije zdravstvenih objektov, uredili 
so bolniški oddelek, obnovili so 
opremo restavracije, nadalje so 
uredili rasvetljavo, adaptirali so 
kopališki objekt in nazadnje ure
dili tudi prikupno turistično po
stojanko v Hudičevem grabnu. 

Razen tega so v zdravstveni ku-
rativi vpeljali tudi črevesna in 
druga izpiranja, ixîizkuse pa de
lajo tudi s smrečnimi kopelmi. 
Istočasno pa so se odločili za te
meljito analizo zmožnosti dobm-
skega vrelca. S posebnimi vrtina
mi bodo namreč ugotovili kolika 
je kapaciteta termalne in zdravil
ne vode. Sodijo, da vse možnosti 
na tem področju niso izkoriščene 
in da bi bilo možno z večjim izko
ristkom vrelca ш-editi tudi odprto 
kopališče. 

Tovariš Krivec je hkrati pouda
ril, da so v pripravah na sezono 

letos posvetili precej več pozorno
sti propagandi. Pripravili so po
seben turistični prospekt in pro
pagandne letake v različnih je
zikih (100 tisoč izvodov!). Ko smo 
ga vprašali, kaj so pri vsem tem 
obsežnem delu in načrtovanju 
zasledovali, je dejal, da so imeli 
pred seboj dvoje osnovnih smot
rov. 

Spričo vse večjih zahtev gostov, 
kar je popolnoma logično in upra
vičeno, smo predvsem skušali po
večati kvaliteto zdravstvenih sto
ritev ter udobnosti v zdravilišču. 
Hkrati pa se zavedamo, da je po
trebno razen zdraviliškega turiz
ma še bolj ojačati izletniški turi
zem, omogočiti prijetna letovanja 
in razviti tudi zimski turizem, za 
kar obstajajo v okolici lepi pogo
ji. Tako bi (seveda z okrepitvijo 
vrelčnih kapacitet) lahko se^^ona 
bila daljša — celo neprekinjena. 

Tovariš Krivec pa je hkrati po
vedal, da se ob tem razvojnem 
načrtu Dobrne zastavljajo pred 
kolektiv zdravilišča in vse pre
bivalce Dobrne precej obsežne na
loge. Potrebno bo namreč urediti 
še kopico drobnih objektov, ki pa 
so za razvit turističen kraj potreb
ni in celo nujjii. Sem sodi uredi
tev igrišč in drugih objektov za 
razvedrilo gostov. Vse pa je od
visno od »-vode«, je ob koncu pri
stavil tov. Krivec. Zaradi tega 
nam je analiza vrelčnih kapaci
tet za sedaj prva naloga. 

M . 

V znamenju 
praznika 

žalska občina ima lepo na
vado praznovati občinski 
praznik (2. julija) vsako leto 
v drugem kraju. Tako bodo 
praznovali letošnji praznik 
občine Žalec na Poizeli. 

V pričakovanju praznika že 
nekaj mesecev Tovarna no
gavic na Polzeli mrzlično do-
ziduje, urejuje in izpolnjuje 
svoje obrate, lepša okolico 
tako, da bo velik dan doča
kala dostojno v čisto novi ob
liki. Za njo nič ne zaostaja 
tovarna pohištva «-Garant«, ki 
bo z dozidavo in remontom 
nekaterih objektov spremeni
la videz. 

Proizvodni okoliš kmetijske 
zadruge na Polzeli je dokon
čal garaže, restavriral uprav
no zgradbo, opremil mehanič
no delavnico in tako delno 
skušal omiliti zamujeno. Ure
diti še nameravajo dvorišče 
in postaviti lastno črpalko za 
nafto. 

Omembe vredna je tudi 
ureditev planinskega doma 
na Oljki, ki ga s pomočjo 
okraja, občine, obeh tovarn 
in proizvodnega okoliša gradi 
požrtvovalno planinsko dru
štvo »Oljka« iz Polzele. 

Po zaščiti in ureditvi še 
kliče park okrog graščine бе-
nek, ki ga sestavljajo izbrana 
domača in tuja gozdna ter 
okrasna drevesa, pod njimi 
pa je puščeno samo sebi in 
ljudem na voljo okrasno in 
zimzeleno grmovje, ki neka
tero še kaže oblike nekdanje 
skrbne nege. Ne bi bilo na
pak povabiti botanika, da bi 
nam povedal koliko bogastvo 

predstavlja takšen izbor. Ta
ko bi nas verjetno obvaroval 
še enega nepremišljenega de
janja, ki smo ga storili ta
krat, ko smo zaradi kaparja 
na jablanah šli posekat čudo
viti log vitkih jelk okrog gra
du Komende, ki je bil ponos 
Polzele. Grad sedaj kaže da
leč naokrog svoje razdrapane 
zidove. V parku okrog Sene-
ka bi lahko z manjšimi fi
nančnimi sredstvi uredili ste
zice, namestili klopi in morda 
dodali še kakšen grm ter ta
ko dali Polzeli, delavnemu 
človeku in upokojencu, ki bi
va pod večer trudapolnega 
življenja v graščini, prijeten 
in miren kotiček za oddih, 
pomenek in razvedrilo. 

Politične in množične orga
nizacije bodo poleg ostalih 
nalog zbrale tudi finančna 
sredstva, s katerimi bo pri
pravljalni in gradbeni odbor 
v kratkem času asfaltiral ce
sto od odcepa v Šempetru do 
polzelskega mostu. S tem se 
bodo uresničile dolgoletne 
želje Polzelčanov. 

Oživljena je tudi kultumo-
prosvetna dejavnost. Saj sta 
se po kratkem oddihu zopet 
sestala ženski in pred leti ta
ko popularni moški pevski 
zbor. Oba precej okrepljena 
z mladimi pevci pridno vadi
ta. Dramska sekcija, glasbe
na šola in šolska folklorna 
skupina bodo tudi prispevali 
precejšen delež k temu, da 
bo program prireditev za ob
činski praznik res pester in 
vsebinsko bogat. 

Vy 

Nad 7000 volivcev 
razpravljalo o 

kandidatih Tudi v velenjski občini so ž e 
končali z izbiro kandidatov na 
zborih volivcev. 

Na 88 zborih volivcev je sode
lovalo okrog 7.000 volivcev, kar 
je skorajda slaba polovica vseh 
vpisanih. Ta množičnost pa kaže 
na resnost in izredno politično 
razgibanost članstva Socialistične 
zveze v velenjski občini. 

V skupno 62 volilnih enotah so 
za izvolitev 70 odbornikov nove 
občinske skupščine predlagali 91 
kandidatov. 

Kratek pregled v skupno listo 
predlaganih kaže, da bo povpreč
na starost nove občinske skupšči
ne nekaj nad 30 let ter da bo pred
njačila predvsem srednješolska 
izobrazba. Prav tako je razvid
no, da je med predlaganimi kan

didati največ uslužbencev in d e 
lavcev, katerim so na zborih тмг 
upali sedemdeset kandidatur. Z«^ 
nimivo in povsem opravičljivo a 
ozirom na odnos med gospodar
stvom in negospodarskimi dejav
nostmi pa je, da je 55 k a n d i d a t o T 
iz vrst gospodarskih dejavnosti, 21 
kandidatov iz prosvete, zdravstva 
in državne uprave ter 15 kandida
tov izven. Dokaz, kako temeljit« 
bo nova občinska skupščina spre
menjena, je v podatku, da je m e i 
91. predlagamml kandidati l e • 
takšnih, ki so že bili odborniki, 
ostalih 85 pa bo letos prvič pre
vzemalo to dolžnost nase. 

O dobro premišljenih in pravil
nih kandidaturah pa nam govori 
23 kandidatkinj, kar vsaj delno 
opravičuje več kot tretjino od 
sKupnega Števila zaposieniü, n e 
ustreza pa še pravilnemu razmer
ju med volivci, kjer na področju 
velenjske občine z 52 odstotki vo
dijo žene. 

Predvolilne akcije pa z zaklju
čenimi zbori volivcev nikakor še 
ni konec. Te dni bodo po krajev
nih odborih Socialistične zveze 
širši sestanki, kjer se bodo občani 
pogovorili o vseh problemih t 
proizvodnji in v negospodarski d e 
javnostih ter o vseh drobnih, » 
bistvenih komunalnih vprašanjili' 

POGOVOR š k a l s k i h 
v o l i v c e v 

Bila je lepa, sončna nedelja. Po
časi so se zbirali volivci. Število se 
je večalo in nihče ni bil nestrpen 
zaradi čakanja, kajti na kmetih 
je tudi ob nedeljah dovolj dela. 
Prav posebej sedaj spomladi, ko 
je treba včasih zaradi muhavosti 
vremena tudi ob nedeljah popri
jeti za vsakršno poljsko delo. 

Pogovor se je zapletal in največ 
so govorili o nalogah, ki jih ča
kajo še pri dograditvi gasilnega 
doma, o cestah, o težavah, ki jih 
ne manjka in o ječmenu, pšenici, 
hmelju itd. 

Mladi in stari; delavci, kmetje 
in uslužbenci, vsi so se pomenljivo 
spogledovali, ko je nekdo povpra
šal: «-Koga pa bomo izbrali?« In 
že se je oglasil predsednik krajev
nega odbora Zveze borcev, rekoč: 
«•Glej ga, zakaj pa nisi prišel na 
našo razširjeno sejo, ko smo se 
temeljito pogovarjaU o kandida
tih?« 

>»Saj mi je žal, a hmeljevke sem 
moral pripeljati, bil je že skrajni 
čas!« je odvrnil prvi. 

In še nekaj časa so se Skalčani 
greli na soncu, dokler jih ni bilo 
toliko, da so se odpravili v šolski 
razred, ki jim vedno služi za se
stanke, zborovanja in podobno. 

Ne le, da nimajo zaenkrat dru
gje prostora. Na šolo so ponosni, 
čeprav bi bilo ftotreba še marsi

kaj urediti. Tako si na tihem že
lijo, da bi vendarle rešili vpraša
nje vodovoda in da bi letošnje le
to njihovi otroci le dobili prepo-
trebno šolsko igrišče. Toda ta dan 
je bil še pomembnejši. Sestali so 
se, da iz svoje sredine izbero za
stopnika, ki bo v novi občinski 
skupščini predstavljal njihov kraj. 

Izbira ni bila najlažja. Skale 
imajo mnogo volivcev, toda na
selja so raztresena po obronkih 
Vodemlje in nekateri imajo celo 
po uro in pol daleč. Zavedali so 
se, da je prav med kmeti izbira 
najtežja, zato so se na razširjeni 
konferenci Socialistične zveze in 
vseh ostalih družbenih organizacij 
domenili, da predlagajo za kandi
data dva mlada kmeta. In tudi v 
nedeljskih razgovorih so slednjič 
po pametnem premisleku potrdili 
kandidaturo teh dveh, in sicer 
Ivana Arliča ter Jožeta Krničnika. 

Naravnost brez pomislekov so 
se odločili za kandidaturo doma
čina Ernesta Rahtena za zvezni 
politični zbor in prav tako bližnje
ga domačina Janka Ževarta za re
publiški politični zbor. 

Ko je delovni predsednik na 
znanil točko »raznem« se jim ni
kamor ni mudilo in vprašanja v 
zvezi s kmetijskimi problemi so 
se nizala; in odgovori so v mar
sičem raz jasnih kakšne posebno
sti, -jo 

K A K O B O S E S T A V L J E N A 
O K R A J N A S K U P Š Č I N A 

Na zadnji seji okrajnega ljud
skega odbora so odborniki izglaso
vali tudi del odloka, ki predvide
va sestav bodoče okrajne skupšči
ne. Iz občine Brežice bo 6 odbor
nikov v okrajni skupščini, iz Ce
lja 13, iz Laškega 5, iz Mozirja 4, 
iz sevniške občine tudi 4, iz SlO" 
venskih Konjic 5, iz Šentjurja f 
iz šmarskega 8, iz velenjske obči
ne 6, iz Krškega 7 in iz žalske ob
čne 8 odbornikov. Skupaj torej 
70 odbornikov. 

čitajte celjski tednik 



Pet kozmetičnih nasvetov 
Ф Ce se lomijo nohti. Lomljenje nohtov je huda nad

lega. Ponavadi jo imajo tiste iene, ki imajo veliko opravka 
z vodo. Tako niti ni čudno, da se jim nohti cesa jo in lomijo. 
V takih primerih je treba nohte pravilno zaščititi. Takoj po 
pranju, ali pomivanju posode je treba roke in nohte natreti 
Z dobro hranljivo kremo. Tiste iene pa, ki veliko perejo, 
naj se navadijo na uporabo gumijastih rokavic. To je naj
boljše sredstvo za zaščito rok. 

% Linija v nevarnosti. Mnoge izmed iena toiijo, da se 
jim telesna teia prav nič ne zmanjša, kljub temu da so 
uiivanje kruha in testenin omejile na minimum. No, mar
sikdaj pa pri tem zagrešijo drugo napako. Namesto kruha 
in testenin pojedo več tort, pečenk in morda celo alkohola. 
To prav gotovo ni popolna shujševalna kura. Pri takih za
devah je potrebna doslednost! 

Ф Gube na čelu. Gube nedvomno niso znak staranja. 
Poznamo veliko zelo mladih ljudi, z globokimi brazdami 
na čelu in licih. Gube, pravijo, so odvisne tudi od tempe
ramenta. Nervozni ljudje, ki pri razgovoru čelo nabirajo, 
bodo gube dobili prej kot ljudje, ki jih odlikuje mirna kri. 
No, kljub temu pa je treba za čelo zgodaj poskrbeti. Naj
bolje je, da vsako jutro uporabimo dobro hranljivo kremo. 
Koža bo ostala ves dan elastična in mehkejša in tiste gube 
se bodo mnogo kasneje pojavile. i 

# Nelepe noge. Nelepe noge so prav gotovo za ieno, 
ki jih ima, -velik problem. Vendar jih lahko dobro maski-, 
ramo. Prav je, da izberemo čevlje s srednjimi petami, da^ 
ne nosimo črtastih in preveč kratkih oblek, oprijetih kril,' 
skratka ničesar, kar bi nekoga, ki nas srečuje ali prehiteva, 
opozorilo na naše noge. Predvsem pa - nikar ne bodimo 
nesrečne zaradi nelepih nog! Tisti, ki nas imajo radi, nam 
naše napake prv gotovo ne bodo šteli v zlo. 

# Vitka kot manekenka. Mnogo iena vzdihuje, da bi 
bile rade vitke kot so manekenke v iurnalih. Nikar! Ma
nekenke so v resnici veliko manj suhe kot lahko to preso
dimo na sliki. Pravilno težo pa imajo tiste iene, ki svoje 
kilograme uravnavajo po številu centimetrov, ki presegajo 
meter njihove višine. 

-a-

Pomladna kotalkah v rudarskem Velenju 
Zakasneli spomladanski dan se 

je prebudil v sivih in gostih me
glah, iz katerih je narahlo rosilo. 
Dež je bil bolj podoben ledenim 
pikaj očim zrncem kot blagodej
ni spomladanski vlagi, ki jo je 
vsa zemlja tako ieljna. 

Hitim v službo. Po ulicah br
nijo kotalke. Odhajajo na ko-
talkališče. Ne bi bilo prav, če bi 
trdili, da pri gradnji mladega 
mesta niso mislili na mladino. 
Podarili so jim tudi kotalkališče. 
Lepo in obširno betonsko ploščo. 

Pri Partizanu so ustanovili ko-
talkarsko sekcijo. Odbor je de
laven. Zagrizel se je v življenje 
mladih na kotalkališču. Ne do
pustimo, da bi kotalke bile 
samo sebi namen. Spremenimo 
veselo in sproščeno drsanje po 
betonu v športno igro. 

O vsem tem so se pogovorili 
tudi s starši. Takrat sem sedel 
med njimi. V dvorani jih je bilo 
nad petdeset. »Pomagali bomo 
nadzirati mladino na kotalkali
šču.« Strmel sem: vodstvo je 
obljubilo celo pomoč pri učenju 
tistim, ki bodo pridno vadili. 

Starši so obljubili pomoč pri 
gradnji garderobe, ki jo kotal
kališče nujno potrebuje. 

Danes je že druga sobota, ko 
vadi z mladimi in navdušenimi 
kotalkarji trener iz Ljubljane. 

Toda ne samo to. le aprila 
bodo v Velenju povabili kotal
karje iz Ljubljane, ki so že moj
stri tega športa, lahko bi zapi
sali, umetnostnega športa. 

Velenjski kotalkarji so začet
niki. Toda v njih je dovolj pri
pravljenosti in vneme do vadbe. 
»3. julija,« so rekli »bomo nasto
pili tudi mi. Takrat slavijo ru

darji najlepši dan leta!« 
Kotalke so sicer drag športni 

rekvizit. Toda mame, ki vedo, 
kako koristno in zdravo izrabijo 
na njih otroci svoj prosti čas, 
jim jih privoščijo. 

Za nastope, za zahtevnejše iz
vedbe, je treba vaditi s specialni
mi kotalkami. Na žalost jih pri 
nas ni. Zato jih morajo uvažati. 
Vodstvo jih je že preskrbelo ne
kaj parov. Škoda, da pri nas 
doma takih kotalk ne izdelujejo. 
Sicer pa ne bi bilo to tako za
motano. Navadnim bi bilo po
trebno pridati le prepotrebne 
zavore, s katerimi lahko kotal
kar izvede lepe figure. 

Naj bo tako ali drugače! V 
Velenju smo veseli, da smo za
poslili sto pedeset mladincev in 
mladink, ki vadijo skoraj vsak 
dan. Sproščajo polno mladostno 
energijo in v onemoglem in ven
dar v zadovoljnem utrujen ju va
rujejo sebe pred mnogimi nega
tivnimi vplivi. 

Jutri obetajo ponovno topel 
spomladanski dan. Kotalkališče 
bo dopoldne in popoldne polno 
veselih in nasmejanih obrazov. 
Tam komaj desetleten fant z 
neupogljivo voljo vadi kadeto. 
Pravkar mimo njega v elegant
nem loku zavija postavno pet
najstletno dekle. Sama mladost! 
Fant in dekle ne čutita ostrih 
sap, saj sta mlada. 

In takrat 3. julija? Takrat se 
bo ves siv in gladek beton kopal 
v vročini julijskega sonca. Ta
krat bo velika slavnost. Najpo
membnejši med vsemi bodo mla
di kotalkarji, ki jim bo prvi 
javni nastop čudovito lepo in 
nepozabno doživetje. 

Ž e n e v Ž e l e z a r n i ' 
v železarni v Storah je zapos

lenih 233 žena. Od tega 54,5% v 
proizvodnji in 45,5% v admini
strativnih in .pomožnih službah. 
Da bi zaposlene žene v podjetju 
zavzele pripadajočo jim vlogo, 'so 
pri izvršnemu odboru sindikalne 
podružnice podjetja ustanovili 
stalno komisijo za družbeno uve
ljavljanje žena. Koimisija je v le
tu 1962 imela sedem zanimivih se
stankov. Skrbela je za socialna 
vprašanja, letovanje žena, brez
plačne splošne zdravniške pregle
de, ki so se jih udeležile vse za
poslene žene, pregledala vsa de
lovna mesta, kjer so zaposlene že
ne in predlagale ukinitev spreje
manja ženske delovne sile za tež
ka dela. Organizirala je brezplač
ne izlete in razne prireditve. V 
kritični analizi svojega delovanja 
so ugotovile, da so zaposlene žene 
še vedno premalo zastopane v or
ganih upravljanja in raznih ko
misijah, ki pa jih imajo v pod
jetju precej.Nekaj osvežujočih pijač 

Morda je zanje še nekoliko 
prezgodaj, bodo rekli tisti, ki 
se ravnajo po načelu vse ob 
svojem času. No, pa pokusimo! 

Iz pomaranče, limone in ruma 
bomo pripravili takole osvežu
jočo pijačo: za kozarec pijače 
potrebujemo zdrobljen led, sok 
polovice limone, polovice poma
ranče, čašico ruma, žlico slad
korja - nič yeć. Zmes vlijemo v 
kozarec, je zmešamo in ji doda
mo kolobarček limone. 

Drugo pijačo pripravimo ta
kole: potrebujemo svež rume-
niak, petino litra mleka, polno 
žlico sladkorja, žlico ruma in 
dve žlici zdrobljenega ledu. Vse 
vsipamo v mikser in mešamo 
dve minuti. 

Za naslednjo pijačo potrebuje
mo skodelico močne kave, pol 
kozarca mleka, pol kozarca slad
ke smetane, polno žlico sladkor
ja. Vse močno zmešamo in ser
viramo. 

In še zadnja pijača: pol bana
ne, eno jabolko, dve žlici kakaoa, 
2 žlici sladkorja, 50 gr mleka in 
in zdrobljen led. Vse vsipamo 
v mikser in mešamo. 

ZAUPAJMO OTROKU 
Cas, ko otrok prvič prestopi šol-

eki prag, je zanj nedvomno veli
kega pomena. Dotlej so na otroko
vo vzgojo vplivali predvsem star-
Si, z vstopom v šolo pa se jim pri
druži še učitelj. Mnogokrat starši 
in učitelji premalo sodelujejo in 
fato ni čudno, če se otrok v svo
jem novem okolju ne znajde in 
krene po svoji poti, ki marsikdaj 
ni prijetna ne za učitelja in ne za 
starše. 

Verjetno je najpomembnejše 
vprašanje, ki se z otrokovim šo
lanjem začne, vprašanje avtorite
te učitelja in staršev. Verjetno je 
res, da otroci spoštujejo tako ene 
kot druge. Vendar v mnogih pri-
nierih drži tudi to, da starše mo^-
'leje ljubijo, da pa učitelja bolj 
spoštujejo. Mnogi so izredno po
nosni na svojega učitelja. Zanje je 
najpametnejši, najboljši, najpra-
^čnejši. Učitelj bi moral to mne
nje upravičiti — to je najmočnej
še orožje za to, da brani svojo av
toriteto. Prav je, da se tega za
jedajo tudi starši. Tisti, ki pred 
* t̂pokom učitelja opravljajo, govo-
f"iJo slabo o njem in se mu posme-
"^'iejo, bodo škodovali ne samo 
^fitelju, temveč nedvomno tudi 
^troku, kajti vzgojno delo je v ta
kih p>ogojih nedvomno močno 
<^težkočeno. Četudi se je učitelj pri 
^•^ajanju snovi zmotil in so starši 

opazili, ne bi bilo prav, če bi 
i^troku dejali da njegov »•tovariš« 
^ič ne zna. S tem bi učiteljevemu 
'^ledu nedvomno močno škodo

vali. Prav tako pa napačno rav
najo tudi tisti prosvetni delavci, 
ki po razgovoru s starši otroku 
zabrusijo, da so njegovi starši ne
mogoči. Zavoljo take žalitve se kaj 
lahko primeri, da šolar takoj pre
neha spoštovati učitelja. 

Tako starši kot učitelji se mno
gokrat pritožujejo nad neiskreno
stjo otrok. V večini primerov pa 
pri tem ne ixx>mislijo, da so jih 
morda sami tega naučili. Otrok 
prav gotovo v šoli doživlja tudi 
neprijetne trenutke. Takrat želi, 
da ga tisti, ki jih ima rad, razu
mejo. Ce pa tega ni, bo otrok kaj 
hitro začutil, da je bolje, če pri
naša iz šole samo najboljše novi
ce, četudi to ni resnica. Otrok po
stane dvoličen in ta lastnost mu 
lahko ostane za vse življenje. Važ
no je, da tako staici, kot učitelji 
vedo, da le zaupanje vzbudi zau
panje. Bolje je reči: ><• Verjamem, 
da je tako, kot si ti rekel,« kot pa 
»•Bom v šoli povpraševal, če je res, 
•kar praviš.« 

Dejstvo je tudi, da vsak učitelj 
ne razume vseh otrok. Mnogi jih 
celo sploh ne razumejo. Najdemo 
take, ki se kar naprej pritožujejo 
čez svoj razred; pravijo, da so 
otroci leni, malomarni in neodgo
vorni. Mnogokrat pa se je že pri
merilo, da se je tak razred pod 
vodstvom drugega učitelja takoj 
poboljšal. To dosežejo učitelji, ki 
učence zna^o zainteresirati za de
lo, ki so ljubeznivi in razumeva

joči. Njihova požrtvovalnost se kaj 
kmalu lahko prenese tudi na dru
ge. No, marljivost učencev pa ve
likokrat zmanjšuje tudi pretira
na obremenjenost. Predvsem v 
višjih razredih osnovne šole se pri
meri, da vsak učitelj zase nalaga 
učencem naloge, pa jih je potem 
mnogo preveč, da bi jih otrok 
lahko pozorno in v miru napisal. 
Taki »-Težki« dnevi — ko je pred 
otrokom kopica zapletenih upo
rabnih nalog, pa domača naloga 
iz slovenskega in tujega jezika, 
morda še kakšna risba po vrhu — 
na otroka nedvomno ne vplivajo 
najbolje. 

Mnogi otroci slabo napredujejo 
tudi zaradi tega, ker starši prece
njujejo njihove sposobnosti. Ne 
morejo imeti vsi otroci enakih 
ocen in nesmiselno je to od njih 
zahtevati. Otroku je sicer treba 
pomagati, mu svetovati, ne pa kar 
naprej primerjati z nekom, ki 
morda živi in se <uči v boljših po
gojih, ki mu določen predmet bolj 
»•leži« itd. Res pa je, šola marsi
kdaj še ne pozna dovolj dobro in
dividualnih sposobnosti , učencev. 
Učitelji ocenjujejo njihovo delo 
na podlagi istih kriterijev in pri 
tem je resnično težko upoštevati 
še napor posameznega učenca, po
goje, v katerih se uči, in še števil
ne druge vplive. Tak postopek pri
pelje marsikdaj do hudih razoča
ranj. V takih primerih bi morali 
starši in učitelji še mnogo tesneje 
sodelovati. -ia 

Zavedam se odgovornosti 
PREDSTAVLJAMO VAM 
MAGDO KOCARJEVO, 
KANDIDATKO 
ZA REPUBLIŠKI ZBOR 

Tovarišico Magdo Kočarjevo, ki 
v celjski občini kandidira za po
slanca v republiški zbor, smo obi
skali v Narodni banki, kjer je za
poslena kot vodja družbenega 
knjigovodstva. Obkrožena z gomi
lami listin, ki jih je treba rešiti in 
močno obremenjena z delom, si je 
vendarle vzela nekaj dragocenega 
časa za razgovor z nami. 

Tovarišica Kočarjeva je že dol
ga leta aktivna družbena delavka. 
Od leta 1943. dalje je sodelovala 
v narodno osvobodilni borbi, takoj 
po vojni pa se je še aktivneje 
vključila v družbeno življenje. 
Opravljala je vrsto odgovornih 
dolžnosti — od funkcij v odborih 
Rdečega križa pa do članstva v 

občinskem odboru Zveze borcev, 
v upravnem odboru sklada za šol
stvo itd. Opravljala jih je vestno 
in s polno oddgovornostjo; ne
dvomno so ji zdaj prav zato vo
livci zaupali, novo, še odgovornej
šo dolžnost. 

»•V polni meri se zavedam zau
panja in velike odgovornosti, ki 
mi jo le-to nalaga,« je že v začet
ku razgovora dejala tovarišica Ko
čarjeva. »-Teren, kjer kandidiram, 
je vaško področje, kjer je ne

dvomno še veliko problemov in te
žav. Vse to bo zahtevalo mnogo 
dela, pa na prihodnje aoiznosti 
vendarle gledam z zaupanjem, je 
še pristavila. 

O mnogih problemih je nato go
vorila: o družbeni aktivnosti žena, 
o nalogah članov Zveze komuni
stov, o razvoju gospodarstva in 
upravljanja itd. Ko pa smo jo po
vprašali, kaj misli o lastnem ko
lektivu, je odgovorila takole: 

»-Služba družbenega knjigovod
stva je enotna, vendar to ne po
meni, da bi morala biti centrali
zirana tudi delitev dohodka. Pri 
nas pa je tako, in to poraja ne
dvomno številne probleme. Sveti 
delovnih kolektivov prav »zaradi 
delitve dohodka od zgoraj navzdol 
nimajo nobenih pravic, niti pra
vice razpolaganja s sredstvi skla
dov, niti odločati o personalni po
litiki. Nimajo materialne osnove 
niti za investicijsko vzdrževanje, 
niti za delitev osebnih dohodkov. 
Poglejte, v vseh filialah, razen v 
okrajnih, nastavlja sedaj usluž
bence še vedno glavni direktor re
publiške centrale, za okrajne fi
liale pa je treba vse dekrete po
šiljati v preverjanje republiškim 
centralam. To je potrebno, pra
vijo, zato, da se število uslužben
cev ne bi po nepotrebnem pove
čevalo. Število zaposlenih zdaj 
namreč ne sme biti večje, kot je 
bilo na dan 31. oktobra preteklega 
leta ali pa 1. marca. Novega usluž
benca lahko nastavi torej filiala 
samo v primeru, ko nekdo drugi 

zapusti delovno mesto. Mi pa mi
slimo, da mora o nastavitvi usluž
bencev odločati obseg dela, s tem 
pa seveda tudi ustvarjen dohodek. 
No, to je eden izmed problemov. 
Drugi je nedvomno še preveč tog 
pravilnik o delitvi osebnega do
hodka, so pa seveda še drugi, ki 
jih bo treba intenzivneje reševati. 

Tovarišica Magda Kočarjeva je 
prijeten sobesednik in kar pre
hitro sva se morali posloviti. Roko 
sem ji stisnila v prepričanju, da 
bo novi, odgovorni dolžnosti, ki je 
pred njo, v polni meri kos. 

I. J. 

Magda Kočarjeva 

UREDIMO OKOLICO NAŠEGA 
DOMA 

Ureditev stanovanjskega okolja, 
v katerem živimo, nam mora biti 
prav tako važna, kot ureditev svo
jega lastnega stanovanja. Zal ne
kateri ljudje ne mislijo tako. 

Se danes lahko vidimo okrog 
nekaterih stavb,, ki so bile zgraje
ne že pred letom dni ali še več, 
kupe kamenja, globoke jame, 
skratka, sledovi gradbišča še ved
no kazijo okolico, ki bi jo lahko 
stanovalci z malo truda in volje 
uredili povsem drugače. V zad
njem obdobju pa že obenem s 
projektom uredijo tudi urbani
stični načrt okolice. 

Okolica hiše, pa naj bo to zaseb
na, ali pa stanovanjski blok, naj 
bo prijetna. Zato pri urejevanju 
ne pozabimo na zeleno livado, 
drevje in grmičevje. Tudi otro
kom privoščimo nekaj tega zele
nega travniškega pasu, da ne bo
do sužnji lepe okolice, z njimi pa 
tudi mi, ki moramo lepotične na
sade čuvati. 

Jasno je, da si otroci pri vsem 
tem le ne smejo privoščiti takšnih 
iger, ki sodijo na športna igrišča, 
saj s tem ne škodujejo le nasa
dom, temveč vznemirjajo tudi sta
rejše in morda bolehne sostano
valce, ki si želijo — saj je tudi 
za njihovo zdravje nujno ^potreb-
no — življenje v mirnem okolju. 

NASI KANDIDATI 

Težak problem je 
domska oskrba 

Tovarišico Martino Čopo
vo iz Mozirja sem zatekel v 
vrtu pri okopavanju, pa sva 
kaj hitro spremenila vrt za 
dnevno sobo, kjer sva načela 
pogovor. 

— Slišal sem od ljudi, da 
ste med ljudmi izredno pri
ljubljeni in da vas cenijo? 

— To je pač zaradi mojega 
dela. Sem poliambulantna pa-
tronažna sestra in skorajda 
ni hiše, kamor me ne bi za
nesla moja dolžnost v skoraj
da 11 letih, kar prebivam v 
Mozirju. Včasih sem imela 
celotno področje Zgornje Sa
vinjske doline. To pa je bilo 
le preveč. Sedaj je lažje, ko 
imam področje krajevnega 
odbora Mozirje in bolj vest
ne je se lahko posvečam lju
dem in njihovim težavam, 

— Nedvomno bi nam lah
ko povedali marsikaj zanimi
vega iz svoje delovne prakse, 
saj je vaše delo najtesneje 
povezano s tegobami ljudi. 

— Marsikaj sem doživela v 
enajstih letih. Se danes ima
mo področja na našem ob
močju, kjer so zaradi danih 
Ix>gojev skorajda nerešljivi 
socialni problemi. Prav tako 
pa sem imela dokaj trd boj 
s starimi običaji in navada
mi. Prav težko sem v gorskih 
krajih navadila ljudi, da niso 
več povijali dojenčkov. Pose- ' 
ben problem je pač še vedno 
zdravstvena prosvetljenost. 

— In uspehe enajstih let? 
— O tem ne govorim rada. 

Sem pa srečna, da je umrlji
vost manjša kot je bila, da je 
manj izpahov pri novorojenč
kih in podobo. Zavedam pa 
se, da je to delo uspešno ob 
še večji aktivnosti ali širši, 
močnejši patronažni mreži. 
Ce sem že prej dejala, da je 
pomanjkanje zdravstvene 
prosvetljenosti še vedno ob
čutno, menim, da marsikje 
še ljudje ne znajo izkoristiti 
svoje materialne osnove. 

— In v katerih organizaci
jah sodelujete? 

— 2e ves čas sodelujem 
kot predavateljica na tečajih 
Rdečega križa, trenutno pa 
sem predsednik občinskega 
sveta za varstvo družine. 
Prav tu občutim enega naj
težjih problemov, in sicer je 
to vprašanje domske oskrbe. 
Zavodi so prenapolnjeni in 
otroci čakajo po 2 ali več let 
na sprejem. Na ta način ne
šteto težkih problemov ostaja 
nerešenih. In za tovrstno re
ševanje imamo včasih kar 
premalo posluha. Tako ima
mo ravno sedaj okrog deset 
otrok, ki čakajo da bodo spre
jeti. 

Martina Cop — kandidatkinja 
za republiški socialno-zdrav-

stveni zbor 

NAYLON 
NA NEŽNI KOŽI 

Prav gotovo ste že koga slišali, 
ki je tožil, da njegova koža ne 
prenese naylona, da je nanj ob
čutljiv. Toda, je to točno? V 
zadnjem času so nekateri stro
kovnjaki podrobno proučili sin
tetična vlakna. Ugotovili so, da 
prihaja včasih do alergičnih re
akcij kože takrat, kadar pride 
koža v dotik z volno, naravno 
svilo in drugimi naravnimi iz
delki, nikdar pa v dotiku z nay-
lonom ali perlonom. če pa se to 
vendarle primeri, ni kriv naylon, 
temveč v večini primerov barve, 
s katero je tkanina obarvana. 

S tem pa ne mislimo reči, da 
ni mogoče, da bi naylon neugod
no vplival na kožo. Umetne tka
nine so zelo trde, ne vpijajo zno
ja, vendar pa vpijajo maščobe. 
Primeri se celo, da naylon vpije 
tudi mastno kremo, s katero na
mažemo suhe dele telesa. Tka
nina se tako impregnira, ne pre
pušča zraka in toplota in znoj 
nato kožo še bolj dražita. 

Edino učinkovito sredstvo pro
ti vsemu temu je redno pranje 
umetnih tkanin. Prati jih je tre
ba v mlačni vodi, z dodatkom 
takih pralnih sredstev, ki hitro 
raztapljajo maščobe. No, redno 
pranje naylon in perlón tkanin 
pa podaljšuje tudi njihovo živ-
Ijensko dobo. 

Mnogo neugodnejše posledice 
kot umetne tkanine pa imajo 
naylon ščetke za lase. Ugotovili 
so, da je izpadanje las preneka-
lo takoj, ko je pacient naylon 
ščetko za lase zamenjal za na
vadno. To so ugotovili tudi pri 
zobnih ščetkah, ki jih zdravniki 

ne priporočajo. 

Včasih matere po nepotrebnem 
veliko ur premišljujejo o tem, ka
ko bi ukrojile obleko svoji deklici. 
Po nepotrebnem pravimo zato, ker 
še vedno velja, naj obleke otrok 
odlikuje preprost kroj in pralno 
blago, ki ne bo izgubilo barve in 
prožnosti že ob prvem pranju. 
Tale model je iz zadnje številke 

»•Manekena«. 

Tov. urednik! 
K A J J E S P O T J O 

N A S T A R I G R A D 
Menim, da nisem edina od šte

vilnih pešcev, ki so v prvomaj
skih praznikih obiskali naš celj
ski Stari grad in takrat ugoto
vili, па je pot do tja postala 
prava muka. Promet, ki se je v 
zadnjem času silno povečal, je 
zajel tudi ozko cestišče. Spreha
jalci ne morejo več narediti niti 
nekaj brezskrbnih korakov; av
tomobili, motorna kolesa in ko
lesarji jim tega ne dovolijo. Tu
di srečevanje dveh avtomobilov 
ne more biti poseben užitek, za
to bi bilo treba pomisliti na 
razširitev cestišča ali pa vsaj 
na ureditev izogibališč. Premisli
te samo, kakšno je bilo srečanje 
velikega ljubljanskega avtobusa, 

ki je ubral pot na Stari grad, 
z osebnim avtomobilom, ki ga 
je srečal na ovinku. 

»Pelikanova pot« ni rešitev zß 
vse sprehajalce; pomislimo na\ 
starejše ljubitelje te zanimive \ 
turistične točke in na matere 
Z majhnimi otroki, nekatere od 
teh celo še z otroškimi vozički. 
Ti po strmi »Pelikanovi poti* 
prav gotovo ne morejo hoditi. 

Poleg tega me zanima, zakaj 
je ukinjeno gostišče »Skalna 
klet«, saj je to že nekdaj služilo 
za lepo izhodno točko ljudem, 
ki iz kakršnihkoli razlogov ne 
morejo na daljšo pot. Pred voj
no je bilo to gostišče dobro zna
no po dobrih, svežih morskih 
ribah, čevapčičih in ražnjičih ter 
dobrem dalmatinskem vinu. Me
nim, da ne bi bilo odveč, če bi 
se Turistično društvo zavzelo tUr 
di zanj. 



POSAVSKI TEDNIK ... 
RAZGOVOR Z NAŠIMI KANDIDATI 

Komuna kot samoupravna 
celota 

ZVONE DRAGAN, predsed
nik Okrajnega komiteja 
Zveze mladine in absolvent 
ekonomske fakultete je bil 
izbran za kandidata za zvez
ni organizad j sko-politični 
zbor na volilni enoti, ki ob
sega občine Brežice, Krško, 
Sevnica, Laško, Šentjur in 
Šmarje. Čeprav je s svoji
mi štiriindvajsetimi leti 
med najmlajšimi kandidati 
za zvezno skupščino, je to

variš Zvone dolgoleten poli
tičen delavec, že iz dijaških 
let. 

Razgovor s tov. Draga
nom je tekel o tem, kaj bo 
po njegovem mnenju vloga 
organizacijsko - političnega 
zbora, predvsem pa potek 
nadaljnega razvoja našega 
samoupravnega sistema. 

O vlogi organizacij sko-politič-
nega zbora je tovariš Dragan 
dejal, da bo njegova naloga na
dalje utrjevati naš politični si
stem, ki temelji na samouprav
ljanju delovnih ljudi od najele-
mentaraejših m osnovnih samo
upravnih teles pa do najvišjega 
v državi, do zvezne skupščine, 
ki je najvišje samoupravno-ob-
lastveno telo. 

Ko je razvijal svoje misli na
prej, je poudaril da je treba re
alno ocenjevati in upoštevati iz
kušnje samoupravljanja, ki se 
razvija že trinajst let na področ
ju gospodarstva in po letu 1953, 
ko je bil sprejet ustavni zakon, 
postopoma na vseh področjih 
družbenega življenja. V prvi vr
sti, je dejal Zvone, je treba upo
števati, da je naš samoupravni 
sistem postal celovit in bi bilo 
napačno shematično in mehanič
no ločevati delavsko od družbe
nega upravljanja. To vraščanje 
pa bo zlasti najhitreje potekalo 
v komuni, kjer se je treba boriti 
za idejno in vsebinsko enotnost 
hotenj in akcije, za homogeno 
celoto, za skladno materialno 
rast osnov samoupravnega siste
ma. Da je to nujno, potrjujejo 
ugotovitve, da je še vedno ob
čutno nasprotje, seveda le ppj-
movno, med proizvodnjo in po
trošnjo - čeprav bi to dvoje mo
ralo biti poosebljeno v občanih, 
da bi se vsak občan v polni meri 
zavedal svoje vsestranske samo
upravne vloge. Le tako bomo še 
uspešneje razvijali komuno kot 
osnovno skupnost proizvajalcev 
in potrošnikov. 

Tovariš Dragan je v razgovoru 
navrgel nekaj konkretnih vpra
šanj. Ekonomski vidiki uveljav
ljanja upravljavcev niso v de-
klarativnosti in površinski ob
ravnavi problemov. Nujno je 
osvajanje ekonomskih znanj -
zakonitosti materialne proizvod
nje. K temu pa je treba pristo
pati z družbeno-po^tičnega in 
ekonomsko-analitičnega ter stro-
kovno-tehničnega stališča. 

z razvojem ekonomskih enot se od
pirajo široke možnosti za družbeno po
litično in strokovno delovanje upj-av-
Ijalcpv-proizvajalcev. Pri tem odpadejo 
vse formalne in posredniške ovire, ki 
so, ponekod pa še vedno odvračajo ne
posredne proizvajalce od resničnega 
upravljanja, z vsemi sredstvi sociali
stične! ekonomike. Strah pred atomiza-
cijo, pred drobitvijo, je odveč. Pospe
šena materialna decentralizacija mora 
krepiti sile celotnega kolektiva, nika
kor pa dopuščati spontan razvoj. 

Še vedno imamo primerei, zatrjuje 
tovariš Dragan, da v nekaterih gospo
darskih organizacijah podcenjujejo vlo
go ekonomskih enot in jih formalno 
uvajajo, da bi zadostili »višjim zah
tevam« po demokratičnosti. (Kot da to ni 
bila vedno najelementarnejša zahteva 
revolucionarnega delavskega gibanja?) 
Taka gledanja so samo dokaz podce
njevanja delavcev, ki so osnovna gi
balna sila materialne proizvodnje. 

V bodoče bomo urejali vrsto proble

mov samoupravljanja principialno s sta
tuti delovnih organizacij. Ne smemo 
pa pričakovati, da bomo z njimi »šči
tili« anonimne proizvajalce in občane. 
Le-ti morajo biti nenehno in z vsako
dnevno delovno prakso činitelji ure
sničevanja statutarnih določil. 

V splet svojih misli o teh pro
blemih je tovariš Zvone Dragan 
vnesel tudi misli o vsebini in 
metodah marksistične kritike. 
Le-ta je po njegovem mnenju 
ena izmed najbolj progresivnih 
orožij naših upravljavcev. Tega 
seveda ne smemo pojmovati 
prakticistično. Konstruktivno m 
objektivno kritiko je treba sma
trati kot sestavni del neposred
ne socialistične demokracije -
kot pomemben prispevek k utr
jevanju samoupravnega sistema. 
Prepogosto kritiziramo nekvali
ficirano in ostajamo na površini 
pojavov in protislovij, premalo 
analiziramo vzroke teh pojavov. 

Vendar konstruktivnost kriti
ke, tako je nadaljeval tovariš 
Dragan, ne zavisi samo od okol
nih motivov in načelnih želja. Od
visna je predvsem od poznava
nja vzrokov slabosti, objektiv
nih in subjektivnih pogojev za 

njihovo odstranitev. Vsebinsko 
in metodično je treba kritiko 
usmerjati tako, da prodre v za
vest upravljavcev, da jih orga
nizira in obdrži v stalnem gi-
baniju. 

Kritiko je treba pojmovati tako, da 
je njen cilj razvoj socialističnih hu
manih odnosov med ljudmi. Zato mora 
•larksistična kritika postati moralna 
vrednota slehernega upravljalca. Ce pa 
se kritika v praksi omeji na neke ver
balne obsodbe, če ni v stanju, da kon
kretno nakazuje izhode iz slabosti, se 
kritika lahko sprevrže v svoje nasprot
je, v kritizerstvo, v sejauje anarhičnih 
in demobilizatorskih tendenc. Nevarnost 
je, da se kritika vedno začne in konča 
tam, kjer se poraja: V glavah aktivi
stov in v konfereačnih ambieatih. 

Za zaključek še to. Razgovor 
s kandidatom Draganom doka
zuje, da je večletna politična 
praksa, da je temeljit študij in 
poznavanje našega razvoja ter 
perspektiv daleč odločilne j ši od 
let življenja, ki si jih kdo na
bere. J. Kr. 

Mokriški grad 
v luči turizma 

Na robu brežiško-krške kotli
ne ob vznožju Gorjancev stoji 
grad Mokrice. Ta grad ima za 
seboj burno zgodovino, saj je že 
za časa Ramljanov stal tam 
stražni stolp »rimska kula« ob 
znameniti rimski cesti v Pano-
nijo. Mokriški grad je eden od 
številnih kultur no-zgodovinskih 
spomenikov tega področja. Da
nes je gostišče, ki pa izkorišča 
le del graščinskih prostorov, 
kajti grad ni v celoti urejen. 

Grad, ki ima lepo lego, ki je 
tik ob avtocesti in komaj 25 ki
lometrov oddaljen od Zagreba, 
bi lahko veliko bolje služil tu
rizmu v rekreacijskem zaledju 
tega našega velikega mesta. Av
tocesta, ki je osrednja jugoslo

vanska cestna magistrala, je tu
di Mokricam odprla perspektive, 
dosti večje od nekdanje, zlasti 
še, ker je celotno področje bre
žiške občine močno usmerjeno 
v razvoj turizma. Tudi doslej je 
bil mokriški grad privlačna toč
ka. Ne samo za Zagrebčane. Po
gosto je iskalo pod njegovo stre
ho gostoljublja mnogo tujcev, 
med njimi tudi tuje filmske eki-
bolj tudi turistična podjetja, do
mača kot tuja. Podjetje je z ma
limi sredstvi uspelo izvesti ste

pe, ki so v okolici snemale fil
me. Bližina Gorjancev, bogatih 
Z divjadjo odpira Mokricam tu
di bodočnost lovske postojanke, 
bližnja Krka pa gradu nudi mož
nost, da se vključi tudi v ribo
lovni turizem. Toda to niso novi 
vidiki. Le pozabljeni so, saj je 
mokriški grad od nekdaj bil vse 
to, le da so ga izrabljali vlada
joči sloji. 

Mokriški grad je bil vključen 
v gostinstvo leta 1953 in je pod 
upravo občine Brežice. Pokazalm 
se je, da je grad vedno bolj obis
kan in da se zanj zanimajo vse 

vilne izboljšave. Toda zaradi za
starele opreme in pomanjkanja 
komforta je gostišče v nizki ka
tegoriji in za tuje turiste ni pri
meren. Promet v gostišču je 
hitro naraščal. V letu 1959 je 
dosegel že 30 milijonov, v letu 
1960 že 38, v letu 1961 42, v letu 
1962 45 in pol milijona. S tem 
ko promet stalno narašča, je po
polnoma razumljivo, da bi se 
izplačalo širiti tudi kapacitete 
gostišča. Lani je bilo zabeleže
nih 4.251 domačih in 1.513 tujih 
nočnin. To število bi bilo lahko 
mnogo večje, toda velik grad 
ima veliko prostora, vendar pre
malo ležišč. 

Kolektiv je pripravil investi
cijski načrt za ureditev gradu v 
gostišče y>B« kategorije z več re
stavracijskimi prostori, sodobni
mi sobami, kopalnicami itd. 
Zdaj je odvisno le od tega, če 
bo podjetje dobilo kredit, ki bi 
naj za dokončno ureditev znašal 
okoli 200 milijonov dinarjev. Ta 
kredit bi bilo treba zagotoviti, 
če ne naenkrat, pa vsaj posto
poma, ker vzdrževanje gradu ob 
neizkoriščeno sti in neurejenosti 
ne terja nič manj sredstev, kot 
bi jih poslej. 

Bine 

Posebnost mokriškega gradu je tudi razsežen park, ki je 
pravzaprav pravi botanični vrt. Prepletajo ga sprehodne steze, 
ponekod ga krasijo tudi stare skulpture iz kamna. Prostora je 
dovolj, da bi uredili športne terene, pa tudi čolnarno, saj rib

nik grad že ima. 

Odvzemimo zaposlenim 
ženam vsaj del skrbi 

Jožica Терреу — Brežicer 

Jožica TEPPEY, ki kandidira 
v republiški zbor na področju 
občine Brežice, je direktor ob
činske delavske univerze. Pred 
leti je na istem področju delo
vala na Jesenicah na Gorenj
skem, še prej pa je bila novi
narka pri listu »Glas Gorenj
ske«, Jožica Терреу je član ob
činskega komiteja Zveze komu
nistov in kot vodja izredno po
membne izobraževalne ustanove 
prav gotovo zelo dobro pozna 
vsa področja družbenega življe
nja v občini. Vendar se je kot 
žena in mati dveh otrok odlo
čila v razgovoru obravnavati 
vprašanja, ki zadevajo večino 
delovnih žena v komuni. To je 
področje otroškega varstva, ki 
je hkrati vprašanje mnogo šir
ših razmer, predvsem pa polo
žaja zaposlenih žena, zlasti pa 
objektivnih pogojev za vsestran
sko uveljavljanje že!na т druž
benem življenju. O tem je na 
kratko povedala naslednje: 

Zaposlene žene, ki so hkrati tu
di gospodinje in matere, se brez 
pomoči varstveno-vzgojnih usta
nov težko odločajo za družbeno 
udejstvovanje, ker jih številne 
dolžnosti v službi in družini pre-
obremejujejo. Zato je prav, da bi 
se komuna, zlasti pa krajevne 
skupnosti še bolj lotile reševanja 
teh problemov, ki terjajo kon
kretne akcije. 

V brežiški občini je za varstvo 
otrok poskrbljeno le v Brežicah, 
čeprav so delovne žene tudi dru
god pred enakimi problemi. Toda 
tudi tu v Brežicah so težave. Naj
močneje zaseden vrtec, ki spreje
ma 45 otrok, je v škripcih za 
sredstva, saj bi morah razširiti 
zmogljivost, zato se namreč jav
lja potreba, toda morali bi doku
piti opremo in zaposliti še eno 
vzgojiteljico. Ta vrtec je zasilno 
urejen. Sanitarni prostori so pozi
mi mrzli, shrambo imajo zasilno 
na stopnišču itd. Ureditev teh za
dev bi premostili s pol milijona 

dinarjev. Pol milijona ni malo, 
toda tudi veliko ne, če računamo 
na koristi, ki jih taka ustanova 
daje zaposlenim ženam. 

Varstvo predšolskih otrok bo 
treba nujno urediti tudi v Dobovi 
in v prihodnjosti tudi na Bizelj-
skem. Hkrati pa bi bilo treba v 
občini varstvo razširiti še na šol
ske otroke. To je problematično 
zlasti v Brežicah, kjer otroci obi
skujejo pouk v treh izmenah (tu 
vključujemo tudi problem šolskih 
kapacitet). Mnogi otroci so v od
sotnosti staršev in pedagogov pre
puščeni ulici. 

Zdaj sem naštela nekaj proble
mov. Toda kako rešiti ta vpraša
nja? Brez dvoma bo treba za te 
probleme zainteresirati tudi go
spodarske organizacije, ki se do
slej s tem niso ukvarjale. Število 
žensk v proizvodnji in drugih 
službah vedno narašča. Ce hoče
mo, da bodo dobre delavke in 
upravljalke, potem jim je treba 
odvzeti del skrbd za vzgojo otrok. 

ZAKLJUČEENA JE REVIJA 
kul(urnih dejavnosti v Brežicah v soboto je bila z večerom za

bavne glasbe zaključena medob
činska revija kulturnih dejavnosti 
v Brežicah za leto 1963, ki se je 
začela dne 26. aprila in je trajala 
do 4. maja. 

Na tej reviji so se zvrstile vse 
vrste amaterskih dejavnosti, ki jih 

goje naši delovni ljudje na ob
močju dolenjskih in zasavskih ob
čin. K sodelovanju pa so bile po
vabljene tudi sosedne občine in 
prosvetna društva Slovencev, ki 
žive v Zagrebu in Karlovcu. Tako 
je ta revija dobila širši pomen, 
saj je povezala dejavnost amater
skih društev slovenskih občin s 
sosednimi bratskimi hrvatskimi 
društvi. 

V okviru te velike revije sta bi
li odprti tudi dve razstavi, in sicer 
razstava foto dejavnosti pionirjev 
na šolah in fotoklubov. Za obe 
razstavi je bila obvezna tema: le
pote domačega kraja. O obeh raz
stavah v Viteški dvorani v bre
žiškem gradu je bilo slišati dobre 
ocene. Kaže, da bo razstava otro
ške grafike prenesena v Celje za 
čas pevskega festivala. V Brežicah 
bo razstava podaljšana do konca 
meseca maja, ker bi jo tudi šole 
sosednih občin rade obiskale. 

V devetih dneh revije smo vi
deli na deskah novega prosvetne
ga doma v Brežicah enajst kvali
tetnih prireditev. Prvi večer je bil 
koncert pevskih zborov in recita-
torjev. Nastopilo je nad 600 pev
cev in 7 recitator j e v, ki so zah
tevno publiko takoj osvojili. Na
slednjega dne je sledil večer pes
mi in plesov jugoslovanskih naro
dov, na katerem so sodelovali 
tamburaški zbor iz Sambora, fol
klorna skupina ZMS iz Brežic ob 
sodelovanju pripadnikov JLA iz 
Cerkelj ter kulturno-umetniško 
društev železničarjev iz Zagreba 
Vinko Jedjut. Zlasti gostje iz brat
ske Hrvatske so poželi obilo odo
bravanja. V nedeljo, 28. V. je zelo 
navdušil Brežičane koncert mla
dih harmonikarjev iz Karlovca. 
Nad 30 mladih ljudi je čudovito 
skladno izvajalo tudi precej zah
tevne odlomke. Zvečer istega dne 
so člani DPD Svoboda Bratov Mi-
lavcev iz Brežic prepričljivo od

igrali Levstik-Grünovo Kastelko. 
V naslednjih dneh pa so sledila še 
naslednja dela: Draga Gervaisa 
Zaradi stanovanja v izvedbi PD 
Ivan Cankar iz Leskovca pri Kr
škem; Bela krajina v besedi, pe
smi in plesu v izvedbi folklornih 
skupin prosvetnih društev iz Čr
nomlja in Metlike; Firnerjevo Ku
kavičje jajce, ki ga je zaigrala 
DPD Svoboda Videm-Krško; Pu-
getovi Dnevi naše sreče v izvedbi 
KUD Mirana Jarca iz Črnomlja; 
Ingoličevo Tajno društvo PGG v 
izvedbi dramske skupine osnovne 
šole II iz Brežic ter Millerjevi Vsi 
moji sinovi v izvedbi DPD Svobo
de Dušan Jereb iz Novega mesta. 

Ce hočemo oceniti pomen te ve
like ljudsko-prosvetne manifesta
cije v Brežicah, moramo reči da 
je zanjo značilno to, da je ponov
no potrdila, da amaterizma ni ko
nec, kot nekateri mislijo, ampak 
da je res nasprotno, da amateri
zem živi, da vidno opravlja svojo 
vlogo pri vzgoji in plemenitenju 
našega delovnega človeka; da je 
na tej reviji prišla do izraza mno
žičnost nastopajočih, saj je nasto
pilo nad tisoč ljudi, ki jih je gle
dalo in poslušalo nad 6000 obisko
valcev; večina nastopajočih je bi
la iz vrst mladine. 

Povezava s hrvaškimi društvi in 
kvaliteta vseh prireditev sta na
daljnji dve značilnosti revije ki 
je po vsej verjetnosti bila letos v 
Sloveniji najširše zasnovana. 

Omeniti moramo tudi organiza-, 
cijo celotne prireditve. Vse od 
sprejemanja gostov in prehrane 
do ogledov zgodovinskih zname
nitosti mesta, gradu in muzeja, 
vse je teklo brez motenj. Tak vse
stranski uspeh pa je mogel biti le 
zato, ker je povezava med poli
tičnimi, oblastnimi, sindikalnimi 
in ljudsko-prosvetnimi faktorji bi
la pravilna. 
....... -.^.^ BL.J.. 

KAJ JE Z UMETNIM GNOJEM 
»NITROMONKALOM« ? 

Kmetovalce je letošnja huda 
zima že itak prizadela, zmrznil 
jim je semenski krompir, zdaj 
pa še ta zapreka, umetnih gnojil 
Ш lin ni. Delo ne more tako 
us)i>ešno od rok, kot bi lahko šlo 
sicer, če bi se nudilo vse, kar s e 
ob l jub i . . . 

KAJ NI IN KAJ JE NOVEGA 
V RAKI 

Zakaj je žaga na Raduljah za 
kmetovalce še vedno nema? O 
tem vprašanju se že dlje časa 
mnogo govori, kar pa prav go
tovo ni dovolj. Kmetje morajo 
še vedno voziti les po slabena 
cestišču v oddaljeni St. Jernej. 
Ubogi volici! Traktorskega pre
voza si zaradi visoke cene oe 
more privoščiti vsaki 

MALA KRONIKA 
BREŽICE 

v časn od 2?. 4. do 3. 5. 1963 je bil* 
na področju matičnega urada Brežic* 
rojenih 6 dečkov in 6 deklic. 

Poročili so se: TRAVALJA Marija** 
uslužbenec in LAPUH Marija, uslnžbe*-
ka. oba iz Brežic. BRKOVIC Andrej, 
kmetovalec iz Bizeljskega in ZERjA' 
Bernardka, kmetovalka iz Brezine 

Umrl je KUHAR Martin. kmetovaV** 
iz Simraki 14 Samobor, star 59 let. 

V Z G I B I T R A D I C I J E LADO 
SMREK AR: 

Pismo 
iz Kostanjevice 
Mesto Kostanjevica na Krki je bilo 

ustanovljeno 1252 leta. Komaj poldrugi 
decenij poprej so se v njegovi nepo
sredni okolici naselili cistercijanci, ki so 
jih poslali Spanheimi iz Vetrinja na Ko
roškem. Samostan je imel ob svojem 
začetku velika posestva, ki so se ka
sneje še širila. Bil je med največjimi 
imenitniki na Slovenskem. O njegovi 
vlc^i na področju kulture nam ni mno
go "znanega. Vemo le, da je v XIV. sto
letju tamkaj delovala latinska šola, ki 
je vključevala tudi laike, vendr je bil 
njen osnovni namen vzgajati duhovni
ški naraščaj. Prvotna samostanska stav
ba je bila grajena v romanskem slogo 
in je zaobjemala veliko manj prostora 
kot ga ima danes. Računajo, da je pr
votna stavba obsegala približno četrti
no današnjega obsega. Kasneje so sle
dile razširitve in prezidave, ki so dobi
vale gotsko lice. Tako je zlasti samo
stanska cerkev bila pozidana v žlaht
nem gotskem slogu, kakršnega je leta 
1954 odkril akademik prof. Stele. V ča
su baroka je Kostanjevica doživela nov 
razcvet. Prav v XVIII. stoletju je sa
mostan doživel tretjo predelavo, dobil 
je razkošno baročno opravo, kakršna se 
kljub razvalinam še dandanes razodeva 
v velikih spletih baročnih obokov, ki 
oklepajo prostrano samostansko dvori-
iče. Cerkev je bila prav tako barokizi-
rana, vendar je v svojem bistvu ohra
nila srednjeveško podobo. Tako je sa
mostan dajal skozi zgodovinska obdobja 
znaten del svojega rezervnega fonda za 
nastajanje tega. danes evropsko pomem-
membnega kulturnciga spomenika. V 
letu 1"86 je bil ob reformah Jožefa H. 
samostan opuščen, premoženje pa dode
ljeno verskemu skladu. S tem je veli
kanska stavba dobila posvetno vlogo, 
zlasti še, ker so sakralne elemente, v 
kolikor so bili premični, poslali dru
gam. Znamenite orgije so dobile svoje 
mesto v župni cerkvi na Raki, leseni 
baročni oltar in prižnica pa na Golem 

v okolici Ljubljane. 
Delež kostanjeviškega samostana na 

področju arhitekture je bil torej pre
cejšen. Nekoliko manj so menihi dali 
za razvoj osnovnih vej likovne umet
nosti, to je za kiparstvo in slikarstvo. 
Tako je leta 1?37 domači mojster Je-
lovšek naslikal fresko nad utrjeaiim 
vhodom v samostan ter na baročni por
tal samostanske cerkve. Poslikani so bi
li tudi križni hodniki v pritličju, ven
dar so slednje freske povsem propadle. 

Poleg samostanskega kompleksa mo
ramo omeniti v Kostanjevici še župno 
cerkev, ki ima dva izredno lepa roman
ska portala s poslikanimi loki. Ta por
tala sta umetnostno-zgodovinsko tako 
pomembna, da ju štejemo med vzorne 
primere romanske arhitekture na Slo
venskem. Nekaj manj veljave ima po
družnična cerkev Matere božje dobre
ga sveta na Slinovcah, kjer gre za ob
sežno baročno arhitekturo. V njej sta 
ohranjeni dve podobi, ki ju je ustvaril 
slovenski baročni mojster Potočnik, 
medtem ko imajo stranski oltarji župne 
cerkve dve Metzingerjevi podobi. Ce 
temu dodamo še oljno podobo nekda
njega kostanjeviškega opata patra Av
guština, ki ga je upodobil slovenski 
mojster Bergant in pa veliko fresko na 
zunanji steni župne cerkve, na kateri 
je upodobljen sv. Krištof z bizantinski
mi elementi, smo z umetnostjo v Kosta
njevici do razsula samostana pri kraju. 
Stoletje po odhodu kostanjeviških ci-
stercijancev je bilo za Kostanjevico v 
tem pogledu povsem mrtvo. Izkazano je 
razgibano življenje v dobi taborov in 
čitalnic, ki so znatno vplivale na raz
voj slovenskega narodnega vprašanja, 
ki pa so zaradi priložnostnih, dostikrat 
ne preveč načrtnih in površnih akcij 
ostale brez sledu v umetnostnem raz
voju tudi v Kostanjevici. Tik pred prvo 
svetovno vojsko je zabeleženo v Kosta
njevici gostovanje osrednjih slovenskih 
gledališčnikov, med katerimi so bili 
Ilinko Nučič, mojster Julij Betetto, Da
nilo in š.e nekateri. 

Po drugi svetovni vojni pa je nasto
pil v Kostanjevici nov val, ki ga pred
stavljata slikar in kipar Jože Gorjup 
(190--1952) in pa pesnik Jože Cvelbar 
(1895-1916). Toda o tem prihodnjič. 



Množična udeležba na sindikalnem: 
prvenstvu j 

V počastitev praznika dela je 
bilo v nedeljo, 5. maja v Rogaški 
Slatini zaključeno strelsko tekmo- f 
vanje sindikalnih ekip, ki se je • 
že v aprilu začelo po sindikalnih 
podružnicah ter se pozneje nada
ljevalo na občinskih sindikalnih 
prvenstvih, dokler ni tekmovanje 
v Rogaški Slatini dalo okrajne 
sindikalne prvake. Zaključnega 
tekmovanja v Rogaški Slatini se 
je udeležilo 54 sindikalnih ekip s 
216 člani. Na njem so sodelovale 
sindikalne ekipe iz vseh občin 
razen iz mozirske. 

Rezultati najboljših pa so bili: 

E K I P E . M O Š K E : 2. Emajlirka 
687, 2. Železarna Store 663, 3. I F A 
661 itd. 2ENSKE: 1. Toper 622, 
2. Celuloza, Videm-Krško 560, 3. 
L I P Slovenske Konjice 526 itd. 

P O S A M E Z N I K I . M O S K I : 1. 
Strajhar 181, 2. Aubreht (oba Ce
lje) 177, 3. Smeh (Velenje) 174 itd. 
Ž E N S K E : 1. Dobovičnik (Toper) 
170, 2. Skodnik (Emajlirka) 168, 
3. Komačev (Celuloza) 167 itd. 

Po vsem tem je prehodni pokal 
okrajnega sindikalnega sveta že 
drugič osvojila ekipa strelcev To
varne emajlirane posode Celje. 

Po nepopolnih podatkih je na 
celotnem tekmovanju, ki se je za
čelo v sindikalnih podružnicah, 
nadaljevalo na občinskih in kon
čalo na okrajnem prvenstvu, so
delovalo 19.784 strelcev in strelk, 
članov sindikalnih organizacij. 

ROKOMET - ROKOMET - ROKOMET 

Radeče:Celje 13:13 
Petnajsto kolo republiške lige v ro

kometu (vzhodna skupina) ni ostalo 
brez presenečenj. Tako so celjski že
lezničarji kljub vodstvu domačih v pr
vem polčasu izbojevali v Radečah remi 
z rezultatom 13:13, polčas 8:5 za Rade
če. Z neodločenim izidom se je končal 
tudi dvoboj med mariborskim Kovinar
jem ter ekipo iz Brežic. Igralci iz Bre
žic so bili boljši zlasti v prvem polčasu, 
v katerem so celo vodili s 4:0. Pozneje 
pa so dovolili, da so domačini dosegli 
izenačenje 6:6. Tekma med Celulozar-
jem in velenjskim Rudarjem je pote
kala v izraziti premoči domačinov iz 
Vidma-Krškega, ki so nazadnje zmaga
li z visokim reizultatom 16:8. 

Po petnajstem kolu je Celulozar na 
petem mestu s petnajstimi točkami in 
razliko v golih 2Í7:266, Celje je na še
stem z dvanajstimi pikami (245:2í2). 
Brežice na sedmem z enajstimi točkami 
(253:293), Radeče na devetem s sedmimi 
pikami (211:281), velenjski Rudar pa na 
zadnjem ali desetem mestu s štirimi 
točkami tej- razliko v golih 238:370. 

TRETJA IN HUDINJA 
Na občinskem prvenstvu Celja v ro

kometu so se pionirska moštva zvrstila 
takole: 1. III. os. šola, 2. II. os. šola, 
3. I. os. šola, 4. Hudinja, 5. IV. os. šola 
in 6. mesto Os. šola Store. Pri pionirkah 
pa je zmagala ekipa s hudinjske šol« 
pred tretjo, drugo četrto in prvo osnov
no šolo. 

ROKOMETNI TURNIR 
V organizaciji celjskega Partizana bo 

v nedeljo, 12. tega meseca zanimiv ro
kometni turnir, na katerem bodo sode
lovala moštva mariborskega Branika, 
Krima iz Ljubljane, železnicarske ekipe 
Celja ter seveda moštvo prireditelja. 
Turnir se bo začel ob 9. dopoldne na 
igrišču ob Kersnikovi cesti. 

TVD CELJE - OKRAJNI PRVAK V 
ROKOMETU 

Mladi rokometaši celjskega Partizana 
so osvojili naslov letošnjega okrajnega 
prvaka v igri, ki dobiva čedalje več 
aktivnih simpatizerjev. V zadnji tekmi 
so Celjani premagali Laško 18:11, Štore 
pa Žalec 24:14. 

V končni razvrstitvi je celjski Par
tizan zbral 18 točk. Kovinar iz Štor 12, 
Laško, Žalec in Šoštanj po 6 ter JLA 
O točk. 

Tri zmage za 
celjske rokometaše 

Vse kaže, da so odnosi med rokome
taši celjskega Partizana in maribor
skega Branika zelo pristni in zgledni. 
To govori tudi srečanje, ki so ga 
imeli v torek popoldne v Mariboru, 
na katerem so se pomerile po tri eki
pe vsakega društva. Razveseljiva je 
ugotovitev, da so člani celjskega Par
tizana zmagali v vseh treh srečanjih 
in da so premagali celo prvo ekipo 
Branika. 

Celjski pionirji so svojo zmago za
beležili z rezultatom 24:9. Najboljša 
pri zmagovalcih sta bila Dobovičnik 
in Jezernik, ki sta dosegla vsak po 
štiri gole. Mladinci iz Celja so zmagali 
s tesnim rezultatom 17:16. K tej zmagi 
je Kunej pripomogel 'z 8, Medved pa 
s 5 goli. Člani Partizana so svojo pre
moč izkazali z rezultatom 32:27. Naj
več golov so dosegli Krel in Goršič 
po 10, Prosen 6 itd. 

ZMAGOVALEC: CP »CELJSKI TISK« 
Na rokometnem turnirju, ki ga je 

priredilo podjetje CP »Celjski tisk« 
so tekmovale naslednje ekipe: III. os
novna šola. Ekonomska srednja šola, 
»Klima« in CP »Celjski tisk«. 

Rezultati: ESS:Klima 13:12, III. osn. 
šola : CP »Celjski tisk« 8:17, »Klima« : 
111. osn. šola 31:11. V finalni tekmi pa 
je CP »Celjski tisk« premagal ESŠ z 
rezultatom 19:11 in tako postal zmago
valec turnirja in prejel pokal. 

Mladi strelci v počastitev 
1 . maja 

v počastitev prvega maja je 
okrajni strelski odbor priredil 
zadnjo nedeljo v aprilu strelsko 
tekmovanje pionirjev in mladin
cev obeh spolov, ki je hkrati ve
ljalo tudi kot izbirno za republiš
ko prvenstvo, ki bo v nedeljo, 12. 
maja v Skofji Loki. Na tekmova
nju je sodelovalo 18 ekip oziroma 
72 mladih strelcev. 

Tehnični rezultati pa so bili: 
EKIPNO: PIONIRKE: 1. Zalee 

303, 2. Šmarje 271, itd.; PIONIR
JI: 1. Žalec 480, 2. SI. Konjice 480, 
3. Žalec 11 422 itd.; MLADINCI: 
1. Celje 888, 2. Šentjur 823, 3. 
Šmarje 814.; MLADINKE: 1. Spi-
talič 775, 2. Učiteljišče Celje 742, 
3. Žalec 739 itd. 

POSAMEZNO. PIONIRKE: 1. 

Plevnik (Šmarje) 126, 2. Tumšek 
(Žalec) 101; PIONIRJI: 1. Lah 
147, 2. Kolar (oba Celje) 141, 3. Is-
krač (Spitalič) 137 itd.; MLADIN
CI: 1. Seršen (Celje) 244, 2. Zu
pane 237, 3. Novak (oba Žalec) 
235 itd.; MLADINKE: 1. Kloko-
čovnik 229, 2. Smidt (obe Soita-
talič) 228, 3. Ramšak 215, 4. Kosu 
(obe Šempeter) 212 itd. 

I. P. 
KOŠARKA 

ELEKTRA : LJUBLJANA 62:51 
Tretie kolo republiške lige v košarki 

je prineislo prvo zmago članom šoštanj-
ske Elektre, ki so na domačem igrišču 
z dosti boljšo igro odpravili ekipo Ljub
ljane 62:51 (26:19). 

Po tem kolu so Soštanjčani z dvema 
točkama ter izenačeno razliko v koših 
182:182 na petem mestu. 

Neizpolnjene 
Zadnji sestanek članov uprav

nega odbora občinske zveze za te
lesno kulturo v Mozirju je poka
zal, da z vsemi obljubami, ki so 
jih dali na lanski skupščini za
stopniki občinskih političnih or
ganizacij, namreč da bodo poma
gali pri delu in razširjenju teles-
no-vzgojne dejavnosti, ni bilo sko
raj nič. Telesnovzgojne organiza
cije so tako vnovič ostale osam
ljene v prizadevanjih, da bi zbolj-
šale in razširile svoje delo. Morda 
odpade nekaj krivde za to tudi 
nanje same, zlasti pa na občinsko 
zvezo za telesno kulturo, saj se je 
njen upravni odbor sestajal zelo 
redko in tako ni bilo foruma, ki bi 
politične organizacije opozarjal 
na probleme ter jih vabil k skup
nemu obravnavanju in reševanju. 

Neizpolnjene so ostale tudi ob
ljube, da bodo povečali število os
novnih organizacij. Veliko pogo
jev za delo partizanskega društva 
imajo Luče, zlasti še od tedaj, ko 
je v ta kraj prišel mlad učitelj, 
ki kaže zanimanje za to dejavnost. 
Vendar se stvari do pred kratkim 
niso nikamor premaknile. Nekaj 
več živahnosti kažejo na Ljub
nem, saj je prav društvo v tem 
kraju poskrbelo za delo tako ime
novano ••podružnice« v Radmirju. 
Zanimivo je, da se je na Ljubnem 
pripetilo nekaj, s čemer se najbrž 
drugje ne morejo ->-ponašati«. Gre 
namreč za to, da je moral Ijuben-
ski Partizan plačevati krajevne
mu odboru po sedem tisoč dinar
jev najemnine za upwrabo telo
vadnice, torej za uporabo tistih 
prostorov, v katere je tudi repub
liški odbor Partizana vložil pred 
leti okoli 800.000 dinarjev. Ce smo 
napisali, da je moral plačevati, 
upamo, da so predstavniki občin
ske zveze za telesno kulturo ta 
problem že rešili in povedali tako 
občinskim kot krajevnim orga
nom, da je takšna praksa nevzdrž
na. 

Zlasti ta ljubenski primer in pa 
dejstvo, da telesna vzgoja tudi v 
Smartnem ob Dreti ne najde svo
jega mesta, kaže da je občinska 
zveza za telesno kulturo preveč 

odtegnjena od dogajanj na terenu 
in da nima pristnega stika z os
novnimi organizacijami. To je ena 
stran te ugotovitve; druga pa je v 
tem, da je tudi v mozirski občini 
čedalje manj telesno vzgojnih de
lavcev, da se le-ti, ki so, čutijo 
osamljene in da ne najdejo opore 
pri tistih, ki bi jih morali najbolj 
razumeti. Tako se na primer na 
nekaterih zborih občanov ni po
stavil nihče v »bran« telesne vzgo
je, ko so ljudje nerazumljivo ob
sojali dejstvo, da se mladi vse pre
več zanimajo za šport. Čudno, na
mesto da bi bili veseli, da se mla
dina ogreva za šport, so našli kri
tične besede za to aktivnost. Cud-
no, zares čudno! 

Člani občinske zveze za telesno 
kulturo v Mozirju pa so na svoji 
seji še predlagali, da bi morala bi
ti tudi politika pri nameščanju 
prosvetnega kadra v šole nekoliko 
drugačna in da bi morali na šole 
prihajati ljudje, ki se zanimajo za 
eno aktivnost, oziroma, da bi mo
rali mladi učitelji in hkrati teles-
novzgojni delavci prihajati zlasti 
v tiste kraje, kjer so pogoji za 
vsaj skromno delo partizanskega 
ali šolskega športnega društva. 
Skratka, tudi na tem polju si že
lijo več sodelovanja in i¿oordina-
cije. -b 

GRMOSCICA : CELJE 7099:6502 
Tik pred začetkom državnega prven

stva so celjski ktgljači nastopili v Za
grebu ter se pomerili v prijateljskem 
dvoboju z ekipo Grmoščice. Zmagali so 
d(jiiiačini z visokim rezultatom 7099; 
6302 кек1ја. .Med domačini se je najbolj 
izkazal Hladnik, ki je podrl kar 1Ü01 
kejrelj. Celjani pa so metali takole: 
Kohne 822, Veranič 783, Jančič 81Ü, Bla
zina 808, Vunovšek 848, Smon 750, Lubej 
819 in Marinček 862. 

Republiški prvaki 
Zaradi delne neresnosti, ki je 

bila značilna za lansko tekmova
nje v republiški ligi hokeja na 
travi, sta bili finanlni tekmi za 
naslov lanskoletnega republiškega 
prvaka odigrani šele v aprilu. Fi
nalista sta bila HDK Celje ter 
moštvo ekonomske srednje šole v 
Murski Soboti. Medtem ko se je 
prva tekma v Celju končala z 
minimalno prednostjo za domači
ne 1:0, pa so bili člani celjskega 
hokejsko drsalnega kluba dosti 
boljši v povratnem srečanju, zad
njo nedeljo v aprilu, v Murski So
boti. Tam so ne samo z igro, mar
več tudi z zmago 2:0 dokazali, da 
so si povsem upravičeno priborili 
najvišjo lovoriko. Oba gola na 
tekmi je dosegel Založnik. 

Uspešen start v letošnji sezoni 
Prvi letošnji atletski miting Kla-

varja je uspel ne samo zaradi pre
cejšnjega števila nastopajočih in 
nekaterih odličnih rezultatov, 
marveč še predvsem zaradi tega, 
ker so se tega tekmovanja udele

žili številni mladi tekmovalci iz 
nekaterih manjših krajev celjske
ga okraja. Ugotovitev, da so se na 
startu pojavili atleti iz Krškega, 
Šoštanja, Šentjurja itd., pove, da 
je atletika našla tudi med mladi
no teh krajev številne simpatizer-
je in da je AD Kladivar zanje 
hvaležna spodbuda za aktivno de
lo. 

Med nastopajočimi se je najbolj 
izkazal Roman Lešek, ki je pri 
skoku ob palici brez težav prema
gal 450 cm in le za malenkost 
zgrešil višino novega državnega 
rekorda 460 cm. Razen Leska je 
odlično formo potrdil tudi Mirko 
Kohiik. 

160 tekačev 
na krosu 

Kakor lani, tako je bilo tudi letos 
okrajno prvenstvo v krosu v Šentjur
ju. Zanimivo je, da so se uveljavili 
zlasti mladi tekmovalci iz manjših kra
jev. Med 160 udeleženci so najboljše 
rezultate dosegli: 

PIONIRKE: Vrabec (Žalec), Vrabič 
(Šoštanj). KlajnSek (Rog. Slatina) itd. 
Ekipe: 1. os. šola Žalec. 2. Partizan Šo
štanj, 3. os. šola Šentjur. PIONIRJI: 
Oštrak (Šentjur). 2. Osek (Žalec) itd. 
Ekipe: 1. os. šola Šentjur. 2. os. šola 
Ponikva, 3. Partizan. Slovenske Konjice. 
MLADINKE: Razpotnik. Lešek (obe Kla
divar). Dolar (Brežice) itd. Ek pe: 1. 
Brežice. 2. Celie. 3. Partizan Konjice. 

ADINCI: Krakar. Šrot (oba gimn. 
Celje. Sorčan (Celje) itd. Ekipe: 1. 
gimnazija Celje. 2. Partizan Velenje 
3. Celie. CLAM: Potrata. Mlinaric (obe 
Kladivar). Klokovnik (Roc. Slatina) itd. 
CTAMCE: Mezgovnik, Juren, Založnik 
(vse Konjice). 

V CELJU ZANIMIV TROBOJ 
V ORODNI TELOVADBI 

Jutri, v soboto, 11. maja ob 18. 
uri se bo V telovadnici gaber-
skega Partizana začel zanimiv tro-
boj v orodni telovadbi moških in 
ženskih mladinskih reprezentanc 
Makedonije, Vojvodine in Slove
nije. Že dejstvo, da je tako po-
•nembno prireditev prevzelo ga-
bersko društvo Partizan kaže, da 
ima tudi republiški forum v to 
organizacijo veliko zaupanje. 
Upajmo, da ga bodo uaDerčani 
povsem opravičili. 

Po prvem delu ki se bo odvijal 
v gaberski telovadnici, bo drugi 
del troboja v nedeljo dopoldne v 
«íeljskem gledališču. Začetek je 
določen za 9. uro dopoldne. 

PRVIČ NA VOLITVAH 

Veselim se volitev... 
Velika dvorana Narodne

ga doma se je počasi prazni
la; v njej so ostali le tisti, 
ki so bili izvoljeni v okrajni 
in nadzorni odbor Sociali
stične zveze. Med onimi, ki 
so bili letos že drugič izvo
ljeni v okrajni odbor SZDL, 
je bila tudi Marjana Raku-
nova, doma iz Rečice ob Pa
ki. Ko je predsednik kandi
dacijske komisije predlagal 
njeno kandidaturo, je med 
drugim dejal — kmečka hči. 

Prva seja članov novega 
okrajnega in nadzornega od
bora SZDL Celje je bila 
kmalu končana. Zdaj je pri
šel na vrsto intervju. 

— Marjana, zdi se mi, da 
boste tudi vi šli letos prvič 
na volišče. Je to res? 

— Da, res je. 
— Kako gledate na ta do

godek? 
— Zame bo pomemben; 

hkrati pa se ga tudi vese
lim, da bom lahko sodelova
la pri izbiri odbornikov in 
poslancev. Svoj glas bi rada 
dala delavnemu kandidatu. 
Prepričana sem, da se bo to 
tudi zgodilo. 

— Ali se razen v Sociali
stični zvezi udejstvujete še 
kje drugje? 

— Skoraj povsod sem zra
ven, je odgovorila. Delam v 
mladinski organizaciji, na
dalje pri Partizanu, prosvet
nemu društvu, strelski dru
žini, v društvu prijateljev 
mladine in zlasti še v pro
stovoljnem gasilskem dru
štvu v Smartnem ob Paki, 
kjer sem tajnica. Veste, to 
društvo smo po zadnjem 
občnem zboru v glavnem 
prevzeli mladi ljudje. Zdi se 
mi. da dobro delamo, ker se 
tudi dobro razumemo. Zdaj 
se pripravljamo na proslavo 
šestdesete obletnice njego
vega obstoja. Kot vse kaže 
bo proslava meseca julija. 

— V obrazložitvi vaše kan
didature za članico okrajne
ga odbora SZDL sem slišal, 
da ste kmečka hči. Ali dela
te na domačem posestvu? 

— Tako je. Od treh otrok 
sem le jaz ostala doma pri 

starših in na kmetiji. K tej 
odločitvi je največ pripo
mogla moja navezanost na 
starše. Samo zaradi njih sem 
se odločila, da ostanem doma 
in da v praksi preizkusim 
znanje, ki sem si ga prido
bila na dvoletnem nadalje
valnem kmetijskem tečaju. 

Naj še povem,,da pridela
mo največ hmelj'a in da v 
redu ter z uspehom sodelu
jemo s kmetijsko zadrugo. 

— Pa še eno vprašanje — 
kako je s prostim časom, ka
ko in kje ga preživite? 

— Veliko časa mi vzame 
delo v družbenih organiza
cijah. Ne glede na to pa 
najdem še precej prostih ur 
za športno udejstvovanje. 
Najrajši igram namizni te
nis. (Marjana pravzaprav v 
okraju nima konkurence v 
tej športni igri med ženska
mi. Opomba pisca). Prav 
dobro pa se počutim tudi na 
odru. Med vlogami, ki sem 
jih igrala v zadnjem času, 
mi je bila najbolj všeč Sonja 
v »Dežurni službi«. In ker 
ste že vprašali; vsako nede
ljo grem v kino, pa tudi ple
šem rada. -mb 

V VODSTVU SO 

celjski 
hokejisti 

NA TRAVI 
V nedeljo se je končal prvi 

del prvenstvenega tekmova
nja v tako imenovani zasav
sko celjski skupini republiške 
lige v hokeju na travi. Kot je 
znano nastopajo v tej skupini 
štiri moštva. Trenutni vrstni 
red je tak, da vodijo celjski 
hokejisti zaradi boljšega ko
ličnika med danimi in spre
jetimi goli, medtem ko so si 
enako število točk priborili 
tudi igralci senovškega Par
tizana. Kot vse kaže bosta ti 
dve moštvi sodelovali tudi v 
finalu republiškega prven
stva, na katerem bosta igrali 
še dve ekipi iz murskosobo-
ške lige. 

Posamezne tekme v zasav
sko celjski skupini so se kon
čale takole: HDK Celje : Kr
ško 7:0, Senovo : Rudar (Tr
bovlje) 7:0, HDK Celje : Se
novo 1:1, Rudar : Krško 0:0, 
ter v zadnjem kolu, ki je bilo 
na sporedu minulo nedeljo: 
HDK Celje : Rudar 8:0 in Se
novo : Krško 7:0. 

Po enotedenskem premoru 
se bo drugi del prvenstva za
čel že v nedeljo 19. tega me
seca. Takrat bodo v Celju go
stovali igralci iz Krškega, 
medtem ko se bodo v drugI 
tekmi srečali igralci iz Seno
vega in Trbovelj. 

Dosedanji potek prvenstva 
je pokazal, da sta ekipi HDK 
Celje in Partizan iz Senove
ga najmanj za razred boljSi 
od ostalih tekmecev. Zdi se, 
da je v teh dveh moštvih tre
ba iskati tudi bodočega re
publiškega prvaka. 

In še nekaj — medtem ko 
so iffralci pokazali veliko me
ro discipline in zavzetosti za 
šoort, ki pri nas nima tradi
cije, pa bi tega ne mogli tr
diti za sodnike. Tako je že na 
tekmi v drugem kolu v Celju 
manikal eden, na tekmo v 
tretjem kolu oa ni prišel niti 
eden od predvidenih sodni
kov. Zato sta morala ta dvo
boj voditi domačina; k sreči 
sta svojo nalogo odlično opra
vila, -b 

SVOBODNI GOZDOVI 
PO IVU ZORMANU 
Iz mesta so pripeljali jeklene nosilce, ce

rnent in tudi ljudi, da bi gradili. Priganjali 
so. kolikor so mogli, pa je le minilo teden dni, 
Preden je bil most uporaben. Vojaki, ki so 
^se te dni čakali v vasi, so se dvignili, vpregli 
*onje in se pomaknili naprej. Tisti, ki so se 
*akrat z avtomobili pripeljali iz mesta, so 
ostali. —Le kaj nameravajo, so se vpraševali 
»Judje. Pokazalo se je, da nič dobrega. Še ti-

dan so odprli cerkev in jo začeli prazniti, 
" •̂opi in lesene svetnike so zmetali za cerkov-
nikovo hišo. »Prav pred nos so se nam usedli,« 

rekla Pavla in s skrbjo pogledovala skozi 

Jurček je bil sedaj v skrbeh za mamico. 
Lahko bi se zgodilo, da bi Nemci preiskali 
vse hiše v vasi, zato je sklenil, da isto noč 
odide k očku in mu pove o spremembah v va
si. »Kmalu se vrni, Jurček!« je naročala ma
mica. »Pa previđen bodi!« Jurček je bil vzne
mirjen, ko je stopil na hišni prag. Nič več ni 
mogel kakor včasih zaviti po cesti skozi vas 
in potlej onstran mostu v hrib proti Kužni. 
Gotovo bi naletel na patrulje, ali vsaj na 
stražo pri mostu. Podnevi bi se že izmuznil 
mimo, ne bi bili pozorni nanj, v tem času pa 
so prežali na vsako senco. 

Noč je bila mrzla in nebo čisto jasno. Po 
tleh je v debelih slojih ležalo blato, da je 
Jurčku glasno zacmokalo pod nogami, ko je 
stopil na cesto. Poslej je stopal previdneje. 
Plazil se je za hlevi in skednji, da bi obšel 
most in se približal reki spodaj pri mlinu, 
kjer je vodila čeznjo ozka brv. — Frančkov 
skedenj, je pomislil. Hotel je zaviti na desno, 
ko se je ob nečem spotaknil, da se je komaj 
obdržal na nogah. Pa menda n e . . . ga je ore-
šinilo, ko je otipal streho pasje ute. V uti je 
nekaj zarenčalo in se mu tuleč zagnalo pod 
noJîe . Otresel se je vsiljivih pasjih zob in se 
zadenjslû «maknil. . 

KOMENTAR 

C e l j s k i d e r b y 

Zmaga 
za boljšega 
Nedeljski derby med čla

noma slovenske lige Kladi
var jem in Celjem je povsem 
zadovoljil slehernega slado
kusca nogometne igre, mor
da ne toliko zaradi igre sa
me, kot veliko bolj zavoljo 
njenega poteka. Zgodilo seje 
namreč to, da so se nekaj ča
sa objemali in poljubovali 
igralci ŽNK Celja, na koncu 
pa so navzlic vsemu triumfi-
rali člani Kladivarja. Njim 
na čast so zažgali tudi nešte
to papirnatih bakel. 

Medtem ko je prvi del tek
me dvanajstega kola sloven
ske lige med Kladivarjem in 
Celjem minil brez posebnih 
pretresi ja jev, pa čeprav so 
imeli napadalci enega in dru
gega moštva nekaj lepih pri
ložnosti za zadetek, se je v 
drugem zgodilo tisto, kar je 
poživilo ne samo igralce, mar
več tudi navijače. Ko se je 
zdelo, da so si Celjani že v 
osmi minuti igre drugega pol
časa zagotovili z rezultatom 
2:0 zmago, se je situacija na 
Glaziji bistveno spremenila. 
Nekaj minut za tem, ko je 
Jager potresel lastno mrežo, 
je Kladivar dosegel ne samo 
izenačenje, marveč tudi mo
ralno premoč. Igra se je še 
bolj razzi vela; v njej so če
dalje bolj prevladovali mod
ri. Končno so to premoč do
segli tudi z golom. Tako se je 
celjski derby končal z zaslu
ženo zmago boljšega in zlasti 
bolj borbenega moštva — 
Kladivarja. Rezultat 3:2. 

Velenjski rudarji so znova 
doživeli poraz; tokrat v igri 
z ljubljansko Svobodo. Re
zultat pa se je glasil 3:2 

Po tem zavrtljaju je Kladi
var prehitel Celje in se utrdil 
na šestem mestu z 22. pikami 
ter razliko v golih 36:34. Med
tem ko so Celjani na sedmi 
stopnici z 21 . točkami ter raz
liko v golih 33:32, tičijo Ve-
lenjčani še kar naprej na 
zadnjem mestu s šestimi toč
kami ter razliko v golih 25:58. 

V naslednjem kolo bomo 
velenjski nogometaši nasto
pili proti mariborskemu Že
lezničarju. Lanska tekma med 
med njima se je končala z 
zmago Železničarja 2 :1 . Med
tem ko bo Kladivar v gosteh 
pri trboveljskemu Rudarju 
katerega je lani na Glaziji 
premagal 3:2, se bodo Celjani 
skušali oddolžiti Odredu-Kri-
mu za jesenski poraz v Ljub
ljani 1:0. -b 



Občani mozirske občine v volilnem 
vzdnšju 

Nova občinska skupščina mo
zirske občine bo štela skupno 54 
odbornikov, od tega 27 v občin
skem zboru in 27 v zboru delov
nih skupnosti. Zbor delovnih skup 
nosti pa bo imel 15 predstavnikov 
iz gospodarskih organizacij, 5 iz 
podskupine kmetijstva, 3 iz vrst 
kultumo-prosvetnih delavcev, 2 
iz vrst socialno zdravstvenih de
lavcev ter 2 iz javne uprave in 
političnih organizacij. 

Za repubhški zbor kandidira v 
mozirski občini mlada uslužben
ka Vida Vaid iz Gozdnega gospo
darstva v Nazarju. V strokovne 
republiške zbore pa kandidirajo 
naslednji: v organizacijsko poli
tični zibor ing. Branko Korber — 
predsednik mozirske občine, v go
spodarski zbor tovariš Dane Me
lavo, direktor Zgornjo Savinjske 
kmetijske zadruge v Mozirju, v 
socialno zdravstveni zbor pa to-
varišica Martina Cop, medicinska 
sestra iz Mozirja. Za kultiu-no 
prosvetni zbor pa so si izbrali to

variša Jožeta Sturma direktorja 
Višje šole za telesno kultmx) v 
Ljubljani. 

Kot kaže povsod, so bili tudi v 
mozirski občini zbori volivcev v 
delovnih skupnostih bolje obiska
ni kot na terenu. Tako se je v 
šestih volilnih enotah podjetja le
sne industrije v Nazarjah zbralo 
600 volivcev od sedemsto osem
desetih in iz svoje srede izbralo 
devet kandidatov. Lesna industri
ja v Nazarjah ima po vsej Zgornji 
Savinjski dolini obrate in tako so 
se člani lesnega obrata «-Smreka«, 
žage, klavnice ter mesarije v Gor
njem gradu in kovaštva iz Bočne 
odločili za mizarskega pomočnika 
tovariša Ivana Potočnika, ki je 
zaposlen v »-Smreki«. 

Delavci obratov LIN v Ljub
nem ob Savinji pa so se odločili 
za dva, in sicer za tovariša Milka 
Budna, lesnega manipulanta v Na
zarju in Jožeta Naraksa, mizar
skega pomočnika v obratih v 
Ljubnem. Proizvajalci obratov ža
ge, mehanične delavnice in cepi-
ke v Nazarju pa so potrdili kan-
didatimo sodelavca Franca Turka, 
dočim so v obratih stavbenega 
mizarstva, galanterije in stranske 
dejavnosti izvolil tovariša Ivana 

Fedrana, obratovodjo stavbene
ga mizarstva. V embalaži pa so se 
odločili za dve tovarišici, in sicer 
Faniko Ermenc, uslužbenko em
balažnega obrata in Štefko Za-
krajšek, delavko v obratu emba
laže 

Delavci s skladišča žaganega 
lesa in uslužbenci uprave LIN pa 
so potrdiH kandidaturo tovariša 
Ferda Skoka — lesnega tehnika 
in ing. Iva Bastia. 

V štirih enotah gozdnega gospo
darstva v N a z a r j i u pa je preko 
300 volivcev izbralo pet kandida
tov, in sicer tovariša Franca Tr-
bovška — gozdnega tehnika, Ra
faela Osojnika, gozdnega delavca, 
inž. Slavka Preložnika- obratovod
jo obrata v Lučah, Franca Arliča, 
gozdnega delavca iz Ljubna in to
variša Petra Kozliča, vodjo gozd
nega gospodarstva v Nazarju. 

•Prosvetni delavci v mozirski ob
čini so se razdelili na tri volilne 
enote. Tako so člani osnovnih šol 
v Gornjem gradu, Smartnem ob 
Dreti in Novi Štifti izbrali mla
dega učitelja Jožeta Miklavca iz 
Gornjega grada, medtem ko so se 
prosvetarji Luč, Ljubna ob Savi
nji in Solčave odločili za učitelja 
Jožeta Prislana iz Ljubnega. V 
Mozirju in Rečici ob Savinji pa 
so potrdili kandidaturo predmet
ne učiteljice Tatjane Radotič iz 
Mozirja. 

Trgovci in gostinci so se odloči
li za tovarišico Kristo Golob, po-
slovodkinjo trgovskega podjetja 
»Savinja« v Mozirju. 

Izredno uspel zbor volivcev je 
bil v Solčavi, kjer se je zbora 
udeležilo preko 30 odstotkov vo
livcev, ki so poleg izbire kandi
data Jožeta Prušnika, upravnika 
gostišča »Zadružnik«, spregovori
li tudi o svojih željah, kot o 
uvedbi redne tedenske enkratne 
ambulantne službe. Doslej imajo 

prvo zdravniško pomoč šele v 
Ljubnem. 

V Mozirju se je levi breg odlo
čil za kandidaturo inž. Branka 
Korberja, medtem ko so na des
nem bregu potrdili kandidaturo 
Hinka Copa — slušatelja višje 
upravne šole. 

V Nazarju so na zboru po teme
ljiti razpravi izvolil za kandidata 
tovariša Jožeta Lenka, gozdarja 
pri gozdnem gospodarstvu, med
tem ko so v Smartnem ob Dreti 
kandidirali dva Brica, in to Jo
žeta ter Martina, oba kmeta. 

V Bočni so prav tako postavili 
dva kandidata. Tako bodo na vo-^ 
litvaih izbirali med Jožetom Ce-
pljakom, upravnikom mizarske 
delavnice v Bočni in Alojzom Za
gožnom, kmetom iz Bočne. 

V Gornjem gradu pa so se od-
ločiU za tovariša Franca Šerpa, 
direktorja lesne industrije v Na
zarju. 

Rečičani bodo prav tako odlo
čali med dvema, in sicer Jožetom 
Jurjevcem, kmetijskim tehnikom 
in Zdravkom Novakom, učiteljem 
iz Rečice. 

-že. 

V sezoni bodo v Velenju 
trgovine odprte v soboto 

popoldne in nedeljo dopoldne 
že večkrat je svet za blagovni 

promet v velenjski občini načel 
vprašanje odpiralnega časa tr
govskih podjetij v sobotnih po
poldnevih in prav tako v ne
deljskih dopoldnevih. Vendar pa 
je do realizacije te sugestije 
prišlo šele na nedavnem sestanku 
zastopnikov trgovine in turizma. 
Večina trgov.skih podjetij se je 
obvezala, da bo razširjenem od
piralnega časa v sezoni dala svoj 
prispevek 'k razvoju turizma in 
obenem seveda prispevala tudi 
k boljši preskrbi potrošnikov. 

Že*z jutrišnji mdnem bodo za
čeli uvajati to novost, ki bo tra
jala vse do 1. septembra. 

Sobotni delovni čas trgovin 
Baizenta — i o je tržnice z oddel
kom zelenjave ter delikatese in 
ostalih specializiranih posloval
nic konfekcije »Varteks« in 
»Osijekc, Mladinske knjige, 
»Borovo« ter veleblagovnice 

->Velma« bo enak ostalim delov
nim dnem. 

Razigovori s »Tobakom s v 
Smartnem ob Paki in »Avtomo-
torjem« ter »iMesnino« iz Celja 
pa so v teku. 

'Nedeljski delovni čas pa bo od 
9. do 12. ure. Tudi v tem času 
bodo odprte vse prej naštete tr
govine, i s a m o v velebla^govnici 
>Velme« bo ta dan odprt samo 
galanterijski oddelek. 

Razumevanje, ki so ga poka
zali trgovski delavci, bo vseka
kor imelo močan odraz na boljšo 
preskrbljenost, lobenem pa bo 
zadovoljevalo domače in tuje 
obiskovalce, ki doslej niso imeli 
prave možnosti, da vekend v Ve
lenju preživi po svoji želji. 

Po vsej verjetnosti bodo temu 
vzgledu sčasoma sledila tudi ne
katera trgovska podjetja т 
Šoštanju, ki je zaradi bližnjih 
planinskih postojank prav tako 
turistično privlačen. 

P r v o m a j s k e p r o s l a v e v Ve lenju 
v Velenju so praznik dela pro

slavili izredno svečano. Na pred
večer praznika je rudarska godba 
izvedla promenadni koncert v par
ku. Po vseh vrhovih pa so zago-

reh kresovi, z velenjskega gradu 
pa se je ipozno v noč zhval ognje
met nad mesto. Zveza borcev pa 
je prav posebej proslavila praznik 
ustanovitve Osvobodilne fronte s 

tem, da so člani skupaj odšili na 
Paški Kozjak, kjer so ob tabor
nem ognju oživljali spomine. Pri
redili pa so tudi pester kultmni 
program. Ob ipetju partizanskih 
pesmi in recitiranju partizanske 
lirike so borci priix)vedovali svo
je osebne spomine na najsvetlejši 
čas našega naroda. 

Na sam praznik pa je kolektiv 
rudnika lignita Velenje oskrbel 
brezplačen prevoz vsakomur, kdor 
je želel na izlet na Paški Kozjak. 
Kljub dežju se je tega izleta ude
ležilo veliko Velenjčanov. 

Kolektiv rudnika lignita je v 
teh dneh pokazal izredno huma
nost tudi s tem, da so člani sin
dikata obdskaH vse svoje bolne so-
tovariše v bolnicah, sanatorijih in 
po domovih ter jih obdarili s 
skromnimi, a lepimi darili. 

Velenjska Svoboda pa je v kul
turnem domu pripravila akademi
jo, na kateri so nastopali recita-
torji, pevci in godba na pihala. 

-že 

Mladina se pripravlja na štafeto 
Mladina velenjske občine se te 

dni pripravlja, da čim svečaneje 
počasti svojo najljubšo dolžnost 
— nošenje štafetne palice, s kate
ro pošiljajo najtoplejše pozdrave 
svojemu dragemu voditelju tova
rišu Titu. 

Več kot 1500 mladincev bo v to
rek, 14. maja teklo na lokalnih in 
na glavni progi republiške štafe

te. Medtem ko bodo dijaki okoli
ških šol oddali svoje pozdrave v 
Velenju in Šoštanju, bodo šolarji 
iz Šentilja prevzeli štafetno palico 
od Polzelčanov, velenjski in šo-
štanjski dijaki ter športniki in di
jaki industrijsko rudarske šole pa 
bodo stafetno palico poni l i po 
poti mimo iiostanja pa vse cio 
Šentvida, kjer jo bodo predali te
kačem Mežiške doline. 

V Šoštanju in Velenju pa bodo 
tudi svečam sprejemi s kulturnim 
programom. Tako se obe Svobodi 
že sedaj pripravljata, da ta po
membni dogodek čim lepše pro
slavita. 4k 

M A L A K R O N I K A • M A L A K R O N I K A 

M o z i r j e 
Poročilo o gibanju prebivalstvu na ob

močju občine Mozirje v času od 29. 4. 
io 5. 5. 1963. 

ROJSTVA: 
Rodile so: SKORNŠEK Ljudmila iz 

Mozirja 22, gospodinja, deklico — Mi
leno. IRNAR Marija iz Radmirja 38, 
gospodinja, sina — Mirana. 

Rodila je SOLAR Pavla, gospodinja, 
Primož pri Ljubnem št. 61, sina — 
Stankota. 

POROKE: 
Poročili so se: v Ljnbnem PODKRI2-

NÎK Franc iz Jnvanja 23 in BENDA 
Elizabeta iz Radmirja 29. SEDOVŠEK 
Anton iz Goričice 16 in CERNIVŠEK 
Ana iz Okonine 3. 

Poročila sta se!: v Gornjem gradu 
KLEMSE Jože, kmetovalec iz Spodnje 
Rečice 25 in PREK Marija, kmetovalka 
iz Lenarta pri Gornjem gradu. 

SMRTI: 
Umrli so: FORŠTNER Mihael, otrok 

iz Brezja 1, star 8 mesecev. NEDOM-
LEL Frančiška, dr. npokoj. iz. Spodnje 
Rečice 40, stara 61 let. JEROVCNIK 
Jera, oseb. upokoj. iz Luč 8, stara 
74 let. KLEMENŠEK Jože, kmet^ iz Pod-
olševe 10, star 80 let. 

Ž a l e c 
V časn od 22. aprila do 4. maja 1963 

se j e na območju občine Zalee rodila 
ena deklica. 

ZAKONSKO ZVEZO SO SKLENILI: 
DIVJAK Ivan, strojni mehanik iz Ve

lenja, Šlandrova 15 in SELCAN Matilda, 
poljedelka iz Latkove vasi št. 95. GRO-
BELNIK Jožef, mizarski pomočnik iz 
Železnega št. 14 in MERNIK Marija, de
lavka iz Galicije št. 18. TSIGARIDAS 
Hristos, uslužbenec iz Lamia — Grčija 
in OMERSO Olga, študentka iz Petrove 
št. 9?. TERCAK Jožef, ključavničar iz 
Polzele št. 20 in CERAR Gertruda iz 
Dolenje vasi št. 49. GOLAVŠEK Peter, 
tkalski podmojster iz Šešč pri Preboldu 
št. 55 in SVET Ivana, tovarniška de
lavka iz Latkove vasi št. 15. OGLAJNER 
Anton, vrtnar iz Celja, Ljubljanska 93 
in UŽMAH Zofija, vrtnarka iz Migojnic 
št. 29. LANDEKER Leopold, uslužbenec 
iz Dola pri Mirni in RAZGORŠEK Mar
tina, tovarniška delavka iz Babnega 
št. 25. ZMRZLAK Jo^ef, traktorist iz 
Grajske vasi št. 51 in KACjAN Vikto
rija, poljedelka iz Trnave št. 19. DE
BELAK Ivan. kmetijski tehnik iz Žalca 
n. bi. in PIRŠ Ivanka, uslužbenka iz 
Zalea št. 131. BIZJAK Jakob, invalidski 
upokojenec iz Žalca št. 156 in JURAJA 
Frančiška, poljedelka iz Žalca št. 136. 

UMRLI: 
ŠELIH Frančiška, gospodinja iz Pol

zele št. 18, stara 81 let. POTEKO Sta
nislav, vodovodni instalater iz Griž 
št. 95, star 25 let. DOLIN.̂ iEK Olga. 
brez poklica iz Migojnic št. 59, stara 1" 
let. ROJNIK Ana. invalidska upoko
jenka iz Žalca št. 64, stara 46 let. JO
VAN Frančiška, posestnica iz Lipja 
št. 34. stara 50 let. MARKO Marija, 
upokojenka iz Pondorja št. 6, stara 
78 let. FELICIJAN Zdravko. gozdni de
lavec iz Lok št. 30. star 26 let. BEG 
Marija, upokojenka iz Vranskega št. 90, 
stara 76 let. 

Š e n t j u r p r i C e l j i i 
v času od 20. do 27. 4. 1963 se je na 

območju občine Šentjur pri Celju rodil 
samo en deček. 

POROČ ÎLI SO SE: 
SKI TELJ Anton, delavec in LONČAR 

Marija, poljedelka. oba iz Vodic pri 
Kalnbiu 25. SENICAR Janez, poljedelec 
iz Lok* pri Žusmu 76 in DRAME Ma
tilda, poljedelka iz Dobrine št. 18. 
KOLMAN Rajmnnd, poljedelec iz Vi-
soč 17 in OBREZ Jnlijana, poliedelka 
iz Visoč 18. TERŽAN Stanislav iz Sfraške 
gorce 33. poljedelec in MAČEK Bernar
da, poljedelka iz Krivice št. 27. MA
LOVRH Maksimiljan, šofer iz Podgrada 
št. 38 in GARAFOLJ Jožefa, uslužbenka 
iz Šentjurja pri Celju 95 b. POTOČNIK 
Jožef, poljedelec iz Bistrice SI. 15 in 
PAVLIC Jožefa, poljedelka iz Podpeči 
pri Šentvidu 20. DROVENIK Franc, 
kretnik iz Grobelnega št. 57 in CUJES 
Marija, poljedelka iz Grobelnega 40. 

Kantužer Franc prostorni delavec 
iz Voduc št. 29 in Lončar Kristina 
poljedelka iz Skarnic št. 31. Debeljak 
Karl jamski delavec iz Trnovca pri 
Dramljali 28 in I.ešek Frančiška de- I 
lavka iz Prožinske vasi 77. Leskovšek ' 
Jožef delavec iz Javorja št. 29 in 1 
Knez Ana delavka iz Botričnice št. 8. i 
Sibal Alojz poljedelec iz Slatine pri 
Ponikvi 8 in BraCič Amalija polje- , 
delka iz Slatine pri Ponikvi 25. Oc
virk Konrad poljedelec iz Planince 
št. 19 in Kovač Marija poljedelka iz 
Planince št. 8. Jazbec Janez, upokoje
nec iz Kozja št. 92 in Kramer Ljud
mila kmetovalka iz Kozja št. 20. 

UMRLI: 
LUBEJ Ivan, prenžitkar iz Goričice it, 

star 75 let. 
Jos t Franc občinski podpiranec iz 

Razborja št. 31 star 54 let. 
Rojstnega primera ni bilo. 

L a š k o 
Pretekli teden so se na področju 

občine Laško poročili: 

Tratenšek Franc, mizar, stanujoč 
Debro št. 20 in Golob Marija, gospo
dinjska pomočnica, stanujoča Laško 
št. 224. Oberžan Alojz, delavec, stanu
joč Kompole št. 89 in Fajdiga Anica, 
tkalka, stanujoča Laško št. 38. Plahu
ta Alojz, strojni ključavničar, stanu
joč Smarjeta št. 42-b in Lipušček Fer
dinanda, delavka, stanujoča Trbov-
Ije-Opekarna št. 29. Markovič Di
mitrije, aktivni podoficir JLA iz Ce
lja in Zibert Hedvika, servirka, sta
nujoča Rimske Toplice št. 14 a. 

KRAJNC Franc, rudar iz Hrastnika 
št. 315 in KLADNIK Silva, delavka iz 
Lokavca št. 17. BALON Franc, i>oštar 
iz Zidanega mosta št. 31 in PODBREZ-
NIK Aloizija, servirka iz Smarjete št. 43. 

/VNOVIČ Antun, gozdni delavec iz 
Podturna št. 113 in KLEPEJ Frančiška, 
gozdna delavka iz Marijine vasi št. 33. 

UMRLI SO: 
Tovornik Stefan, star 79 let, upoko

jenec iz Velikih Gorele št. 20. Podko-
ritnik Franc, star 16 let, poljedelec 
iz Rečice št. 13Б. Slič Terezija roj . 
Zibret, stara 63 let, iz Malih Grahovš 
št. 20. 

TERŠEK Franc, upokojenec iz La-
homška št. 12, star 80 let. HORJAK 
Neža roj. Bršnar, prenžitkarica iz Po
lana št. 35, stara 77 let. 

Rojstev v preteklem tednu ni bilo. 

V e l e n j e 
Poročilo o gibanijn prebivalstva v ob

čini Velenjei v času od i. do 30. aprila. 

ROJSTVA: 2 delici in 1 deček. 

POROKE: 
MARTINC Anton. finomehanik iz 

MLslinja in CANC Elza, uslužbenka iz 
Plešivca. PAVLINC Martin, mizar iz 
Škal in MIKLAVZINA Jožefa, šiviljska 
pom. iz Hrastovca. KRUŠNIK Ivan, ru
dar iz Bevč in VERDEV Marija, usluž
benka iz Velenja. KURNIK Mirko, elek-
tričar iz Velenja in GOLCMAN Štefa
nija, gospodinjska pomočnica iz Velenja. 
FERARIC Stanko, strojni ključavničar 
iz Velenja in KOZLEVCAR Olga, gospo
dinjska pomočnica iz Velenja. PIRTOV-
ŠEK Franc, rudar iz Velenja in KRT 
Pavlina, delavka iz Velenja. JURKO 
Štefan, rudar iz Velenja in REDNJAK 
Stanislava, gospodinjska pomočnica iz 
Paškega Kozjaka. GABERŠEK Marjan, 
krojaški mojster iz Migojnic in OŠTIR 
Margareta, uslužbenka iz Velenja. AV
BERŠEK Ivan, rudar iz Lopatnika in 
KLINC Cecilija, poljedelka iz Pake. 
MRAMOR Ivan, rudar iz Velenja in 
GROBELNIK Alma, delavka iz Škal. 
MOSTNIK Jože, posestnik iz Podkraja 
in ŠKRUBA Marija, kmečka hči iz Pod
kraja pri Velenju. BRINOVEC Franc, 
strojni tehnik iz Leíusa in TAUŠIC 
Ivana, uslužbenka iz Šaleka. BECOV-
NIK Bogomir, uslužbenec iz Letuša 45 
in REBERŠAK Nada. delavka iz Rečice 
ob Paki 24. RADOVANOVIC Zlatomir, 
ortopedski mehanik iz Celja, Jenkova 
34 in MILOSEVIC Spomenka. učiteljica 
iz Velenja, Tomšičeva 4. SEVCNIKAR 
Janäz, traktorist iz Podkraja 34 in BO-
HOVŠEK Hermina, frizerka iz Gaberk 
št. 23. 

UMRLI: 
KRULEČ Anton, upokojenec iz Loko-

vice 18, star 67 let. POZNIC Matevž, 
prevžitkar iz Šentvida 5. star 85 let. 
MACUN Marija, gospodinja iz Topol-
šice, stara 58 let. BUBIK Ludvik, grad
beni tehnik iz Šoštanja, star 40 let. 
TOPLAK Hinko, upokojenec iz Črneč 52, 
star 66 let. JAMNIKAR Jože. vratar iz 
Gorica 14. star 48 let. ŠOLINC Franc, 
kmet iz Zepina 6, star 64 let. RAVNAK 
Ana, družinska upokojenka iz Škofje 
vasi 10, stara 53 let. LAMPRET Miha, 
upokojenec iz Pake 72, star 82 let. 
POVH Marija, upokojenka iz Velenja, 
Ceiljska 36, stara 83 let, 

B o š t a n j 
BOSTANJ 

Na področju krajevnega urada Bo
štanj (občina Sevnica) se je v aprilu 
rodila ena deklica. 

POROKE: 
Jerina Jožef, skladiščnik iz Ljublja

ne Vič, Goričica 22 in Podlipnik Ma
rija delavka iz Ljubljane Zaloška 43. 

SMRTI: 
Gošek Anton, kmet iz Jablance 5, 

star 44 let. Bregar Jože upokojenec 
iz Jablance 35, star 57 let. Lisec Ne
ža, poljedel. iz Lukovca 24, stara 
21 let. Gregorič Ana, upokoj . iz Loga 
9, stara 89 let. 

KORISTNE SPREMEMBE 
Konjiška kmetijska zadruga je 

pred dnevi izločila iz svoje dejav
nosti odkup lesa in nego gozdov 
privatnih gozdnih lastnikov. Ti 
dve dejavnosti je sedaj prevzelo 
gozdno gospodarstvo, ki bo na ta 
način lahko enotno reševalo in 
urejalo vse naloge te izredno važ
ne gosîxxiarske panoge konjiške 
občine. 

S tem v zvezi se je pri zadrugi 
tudi znižalo število zaposlenih in 
to za okrog 50 delavcev iz Zreč, 
Vitanja in deloma Slovenskih Ko
njic. Zadruga sama se bo sedaj v 
vse večji meri lahko posvetila iz
ključno vprašanjem kmetijstva in 
skrbi za pravilni razvoj in na
predek le-tega. Takšna ločitev je 
bila nujna, kajti dvotimost je vse
kakor bila preje škodljiva kot ko
ristna. V. L. 

TUDI V KONJICAH 
ZBOROVANJA SZDL 

Tudi v konjiški občini bodo te 
dni zborovanja, na katerih bodo 
sodelovali predlagani kandidati 
za zvezne in republiške zbore. V 
vseh ki-ajevnih odborih Sociali
stične zveze pa bodo še posebej 
sestanki občanov, na katerih bo
do obravnavali dosedanji in per
spektivni razvoj občine in skušali 
s podrobno analizo ugotoviti uspe
he ter slabosti, ki so se vrinile v 
delo. Namen teh zborovanj je, da 
občani kritično spregovore o skup
nem delu, kajti le zdrava kritič
nost je tista, ki pripomore k vse 
bodjšemu. . 

POSTAVILI BODO BIFE 
Gostinsko podjetje >̂ Pod gra

dom« bo že letošnje poletje vue-
dilo na železniški postaji v Velenju 
manjši bife za prodajo hladnih 
jedil, sendvičev in raznovrstnih 
pijač. To je skorajda pravcata 
nujnost, kajti vsi vlaki imajo v 
Velenju postanek deset minut in 
vsekakor bo s tem ustreženo želji 
večine potnikov na relaciji Dravo
grad—Celje. Vsekakor bo to veli
ka (pridobitev. Zanimivo pa je, da 
podjetje opravlja tako adaptacijo 
svojih lokalov kot gradnjo bifeja 
z lastnimi sredstvi. V načrtu pa 
imajo tudi ureditev bifeja na ve
lenjskem gradu, kajti že sedaj se 
kaže, da se domačini kot turisti 
izredno zanimajo za muzejsko 
zbirko, kii jo urejujejo na gradu. 

-že 

v NAZARJU IMAJO BOGATO 

knjižnico. 2 e vrsto let jo vodi tova-
rišica Heda Herman, ki kljub tesno 
odmerjenim sredstvom vendarle z do
brim gospodarjenjem uspeva, da vsa
ko leto nabavi nekaj desetin novih 
knjig. Knjižnica spada med srednje, 
saj ima preko 2000 zvezkov. Zanimivo 
pa je tudi to, da ima knjižnica okrog 
200 stalnih bralcev, kar je vsekakor 
Izredno razveseljivo. Res je, da je 
večina bralcev vezana na knjižnico 
bolj v zimskem kot ostalih letnih 
časih, vendar pa je nepogrešljiva in 
to prav posebej za mladino. -že 

Komunalna banka v Celju 
z EKSPOZITURAMI IN PODRT'ŽNICO CELJSKO MESTNO 
HRANILNICO OBRESTUJE HRANILNE VLOGE PO NAJ
UGODNEJŠI OBRESTNI MERL 

M a t u r a n t i g i m n a z i j i n a b s o l v e n t i 

d r u g i h p o p o l n i h s r e d n j i h š o l ! 

železniško transportno podjetje Maribor sprejme v služ
bo določeno število maturantov gimnazij in absolventov 
drugih popolnih srednjih šol, za vlakovne odpravnike. 

Poklic VLAKOVNI ODPilAVNIK pomeni zanesljivo in 
stalno zaposlitev, hitro napredovanje v službi m soliden 
osebni dohodek. 

Delo vlakovnega odpravnika obsega urejanje prometa 
vlakov ter samostojno odločanje in vodenje tehnološkega 
delovnega procesa na postaji. 

Razen, solidnega osebnega dohodka si pridobi vsak kan
didat še druge pravice in ugodnosti: 

— brezplačne vožnje z vsemi vlaki po Jugoslaviji; 

— vsako leto eno potovanje zastonj v inozemstvo v ka
terokoli državo zahodne, severne ali južne Evrope; 

— po pridobljeni strokovni usposobljenosti in potrebni 
praksi so dane velike možnosti za nadaljnje šolanje 
v višjih in visokih šolah (železniških ali splošnih). Vse 
stroške šolanja nosi podjetje, čas šolanja pa se prizna 
v delovno dobo; 

— kandidat, ki se bo odločil za poklic vlakovnega od
pravnika in se bo zaposlil že letos po končani srednji 
šoli, bo prejel primerno štipendijo za čas od 1. 1. 1963 
do 30. 6. 1963; 

— za opravljanje dela prejme vlakovni odpravnik služ
beno obleko (letno in zimsko), druge potrebne služ
bene in učne pripomočke in zaščitna sredstva; 

— določenih ugodnosti so deležni tudi njegovi družinski 
člani 

Prizadevni in solidni kandidati, ki se bodo odločili za 
poklic vlakovnega odpravnika, bodo usposobljeni za samo
stojno opravljanje službe prej kot v enem letu, ker ima 
železniško transportno podjetje v ta namen prirejen so
doben sistem strokovnega izobraževanja. 

Za sprejem v službo pridejo v poštev postaje Železni
škega transportnega podjetja Maribor (severovzhodno od 
Zidanega mosta) . 

Na željo, vendar izjemoma, lahko sprejme kandidata v 
službo tudi najbližja postaja njegovega stalnega prebiva
lišča. 

Natančnejša obvestila dobite in prošnjo oddajte pri šefu 
najbližje železniške postaje, аИ neposredno pri upravi ŽTP 
Maribor, splošni sektor. 



R A Z G L A S 
Občinska volilna komisija za vo

litve poslancev v Skupščino SR Slo
venije v Celju je na podlagi 69. člena 
ter 1. odstavka 73. člena Zakona o vo
litvah poslancev Skupščine SR Slove
nije potrdila kandidaturo kandidatov: 

I. potrdila je kandidaturo kandida
tov: 

1. Iva J e r š i č , novinar, Celje, 
Gregorčičeva 5, za volilno enoto 3. 
Celje I. 

2. Mitja R i b i č i č , pravnik, Ljub-
liana, Valvazorjeva 7, za volilno eno
to 4. Celje II. 

3. Jože L o n č a r i Ć , ključavničar, 
Store 78, za volilno enoto 5. Celje III, 

i. Magda K o č a r , uslužbenka NB 
Celje, Slomškov trg 7, za volilno eno
to 6. Celje IV. 
ta. volitve v republiški zbor Skupšči
ne SR Slovenije, ki bodo 3. in 16. 
junija 1963. 

Kandidaturo so predlagali volivci 
na kandidacijskili zborih vol ivcev. 

Kandidature so prve po vrsti kan
didatur zborov volivcev. 

II. Potrdila je kandidaturo kandi
datov: 

1, Ema K r u h a r , tekstilni teh
nik, Celje — Trnovlje 150, za voli lno 
enoto 2. Celje I. in 

2. Jože N a r a k s , asist. obrato-
vodje, Celje, Trubarjeva 14, za volil
no enoto 3. Celje II 
aa volitve v Gospodarski zbor Skup
ščine SR Slovenije, ki bodo 3. VI. 
1963. 

Kandidaturo so predlagali zbori de
lovnih ljudi v delovnih organizaci
jah. 

Kandidatura je prva po vrsti kan
didatur zborov delovnih ljudi. 

III. Potrdila je kandidaturo kandi
datov: 

1. Ing. Dane T o v o r n i k , strojni 
inženir, Celje, M. Kranjca ul., n. h., 
aa volilno enoto 2. Celje I. in 

2. Viktorija J a n ž e k o v i č , uči
teljica, Celje, Mariborska cesta 176, 
sa volilno enoto 3. Celje II 

za volitve v Prosvetno-kulturoi zbor 
Skupščine SR Slovenije, ki bodo 3. 6. 
1963. 

Kandidaturo so predlagali zbori de
lovnih ljudi v delovnih organizacijah. 

Kandidatura je prva po vrsti kandi
datur zborov delovnih ljudi. 

IV. Potrdila je kandidaturo kandi
datov : 

1. Dr. Milica G a j š e k - Zima, 
zdravnik, Celje, Ipavčeva 10, za vo
lilno enoto 2. Celje I. in 

2. Stane O C v i r k , strojni tehnik. 
Store 131, za volilno enoto 3. Celje II., 
za volitve v Socialno-zdravstvenl zbor 
skupščine SR Slovenije, ki bodo 3. 6. 
1963. 

Kandidaturo so predlagali zbori de
lovnih ljudi v delovnih organizaci
jah. 

Kandidatura je prva po vrsti kandi
datur zborov delovnih ljudi, 

V. Potrdila je kandidaturo kandi
datov: 

1. Marjana Z e 1 e z n i k , dipl, eko
nomist, Celje, Ul. 29. novembra št. 22, 
za volilno enoto 2. Celje I, in 

2. Stane D i v j a k , gradbeni teh
nik, Celje, Prežihova 5, za volilno 
enoto 3. Celje II 
za volitve v Organizacijsko-politični 
zbor skupščine SR Slovenije, ki bodo 
dne 3. 6. 1963. 

Kandidaturo so predlagali zbori de
lovnih ljudi v delovnih organizacijah 
in delovnih skupnostih. 

Kandidatura je prva po vrsti kan
didatur zborov delovnih ljudi. 

Občinska volilna komisija za volit
ve poslancev v Skupščino SR Slove
nije v Celju, 

v Celju, 8. maja 1963. 
Opr. št. 013-83/1963. 

Tajnik: 
Stane Polajnar, i, r. 

Clan: 
Anica Kukovič, 1. r. 

Predsednik: 
Zdenko Pavlina, 1. r. 

R A Z G L A S 
občinska volilna komisija za volitve 

edbornikov v občinsko skupščino v 
Celju je na podlagi 60. člena zakona 
o volitvah odbornikov občinskih in 
okrajnih skupščin potrdila kandida
ture za volitve odbornikov v zbor 
delovnih skupnosti občinske skupšči
ne v Celju, in sicer naslednjih kandi
datov : 

I. SKUPINA GOSPODARSTVA 
a) prva podskupina 
1. Franc ROZMAN, laborant Celje 

— Rankova 12 a, za voli lno enoto 1. 
2. Jože KRAGELJ, strugar, Store — 

Laška vas 25, za volilno enoto 2. 
3. Anton SUHAR, uslužbenec NS, 

Celje — Titov trg 6, za volilno eno
to 3. 

4. Drago ing. CEH. ing. Celje — 
Teharska 28, za volilno enoto 4. 

5. Franc GRABAR, delavec, Celje 
— Malgajeva 12, za volilno enoto 5. 

6. Nuša F L E Z a r , met. tehnik, Celje 
— Kajuhova 10, za voli lno enoto 6. 

7. Zmago HERMAN, električar, Ce
lje — Mariborska 150, za vol. enoto 10. 

8. Viljem KOROSEC , kovinovti-
skovalec, Celje — Mariborska 68, za 
vol. enoto 7. 

9. Slavka P O D P E C a n , delavka, Ce
lje — Nova vas 27, za vol. enoto 8. 

10. Srečko JAMNISEK, vodja izvoz, 
odd. Celje — Mariborska 76 a, za vol. 
enoto 9. 

11. Amalija S e S K O , delavka, Celje 
— Tomšičev trg, za vol . enoto 11. 

12. Anka GOLOB, tekst, tehnik, Ce
lje — Bernekarjeva 10, za vol. enoto 
12. 

13. Vida SIVKA, tkalka, Šmarjeta 9, 
za volilno enoto 13. 

14. Marjan JOVAN, vlagalec, Celje 
— Dečkova 26 a, za vol . enoto 14. 

15. Ladislav ZEME, obratovodja, Pe-
čovnik, za volilno enoto 15. 

16. Tomo SIMON, zidar, Celje — 
Ul. 29. nov., za vol. enoto 16. 

17. Drago ing. Z L A J P A H , gradb. 
ing. Celje — Na Otoku 13, za vol. 
enoto 17. 

18. Albert PRAPROTNIK, gradb. 
teh. Celje — Ljubljanska c. za vol. 
enoto 18. 

19. Slavko MARINC, ref. za invest. 
Celje Ul. XIV. divizije 2/a za vol. 
enoto 19. 

20. Janko BUH, gl. mehanik ATgC, 
Celje — o t o k 5, za volilno enoto 20. 

21. Franc VODOPIVEC, ključavni
čar, Celje — Cuprijska 3, za vol. eno
to 21. 

22. Rudi ing. STROHMAJER, gozdni 
ing. Celje — Ljubljanska 15, za vol . 
enoto 22. 

23. Jurij KLAJNSEK, direktor, Ce
lje — za volilno enoto 23. 

24. Stanislava PERME, pers. réf., 
Celje — Pečovnik 66, za vol. enoto 24. 

25. Adolf LIPNIK, komercialist, Tr
novlje 233, za volilno enoto 25. 

26. Vinko MEDVESEK, natakar, Ce

lje — Vrunčeva, blok II. za volilno 
enoto 26. 

27. Milan FISER , ing. elektroinže-
nir, Celje — za volilno enoto 27. 

28. Stefan VIPOTNIK, skladiščnik, 
Celje — Zadobrova 27, za volilno 
enoto 28. 

29. Danijel S k o d n i k , varnostni 
tehnik, Celje — Trnovlje, za volilno 
enoto 29. 

b) druga podskupina 
30. Jože SABJAN , kmetijski tehnik, 

Celje — Ul. 29. nov. 40, za voli lno 
enoto 30. 

II. s k u p i n a p r o s v e t e i n 
KULTURE 

31. Drago ŠPENDL, upravitelj šole, 
Celje — Kersnikova 52, za voli lno 
enoto 31. 

32. Ivan GROBELNIK, profesor, 
Celje — Otok 2, za voli lno enoto 32. 

III. SKUPINA ZDRAVSTVA IN 
SOCIALNEGA VARSTVA 

33. Ivan dr. VERDEL, zdravnik, Ce
lje — Ul. 29. nov. 34, za vol. enoto 33. 

34. Franc dr. FAZARINC, zdravnik, 
Celje — Oblakova 28, za vol . enoto 34. 

35. Julija DVORSAK , medicinska 
sestra, Celje — Na Otoku n, bi. za 
vol, enoto 35. 

36. Alojz KRIVEC, ravnatelj zdra
vilišča, Dobrna, 50, za vol. enoto 36. 

IV. SKUPINA DELOVNIH LJUDI V 
DRŽAVNIH ORGANIH, DRUŽBENIH 
ORGANIZACIJAH IN DRUŠTVIH 

37. Boris STROHSACK, sodnik, Ce
lje — Tkalska stolpič I. za vol. eno
to 37. 

38. Slavko VERDEL, direktor Celje 
— Gregorčičeva 2, za vol. enoto 38. 

39. Milan PAVLOVIC, oficir JLA, 
Celje — Trg. okt. revolucije 1, za 
vol. enoto 39. 

40. Majda TROGAR, uslužbenka, 
Celje — Otok, za volilno enoto 40. 

Zgoraj navedene kandidature so 
prve po vrsti kandidatur zborov de
lovnih ljudi v delovnih organizacijah 
in delovnih skupnostih občine Celje. 

Omenjene kandidature so za zgoraj 
navedene volilne enote za volitve v 
zbor delovnih skupnosti občinske 
skupščine v Celju, ki bodo za voli lne 
enote od št. 1 do 29 in od 31 do 40 
dne 24, 5. 1963 in za volilno enoto 30 
dne 26. 5. 1963. 

Kandidature so predlagali zbori de
lovnih ljudi v zgoraj navedenih volil
nih enotah. 

Občinska volilna komisija za volit
ve odbornikov v občinsko skupščino 
v Celju. 

V Celju, dne 7. 5. 1963 
Številka: 013-1/1963 

Tajnik: 
Stane Polajnar 

Clan: 
Anica Kukovič 

Predsednik: 
Zdenko Pavlina 

R A Z G L A S 
Občinska volilna komisija za volit

ve odbornikov v Občinsko skupščino 
v Celju je na podlagi 60. člena zako
na o volitvah odbornikov občinskih 
Jn okrajnih skupščin potrdila kandi
dature naslednjih kandidatov: 

1. Janez KOVACIC, Celje — Mari
borska C, 13, za volilno enoto 1. 

2. Ivan COKAN, Celje — Prežihova 
ul. 5, za volilno enoto 2. 

3. Jožica MAKAROVIC, Celje — Co-
Pova 11, za volilno enoto 3. 
. 4. Peter SPRAJC , Celje — Trubar
jeva ul., za voli lno enoto 4. 

5. Vilma S t u c I N , Celje — Malgaje-
"va 20, za volilno enoto 5. 

e. ing. Nada JUG, Celje — Na Oto
ku 2, za volilno enoto 6. 

7. Milena V R S n i k , Celje — Hri
barjeva 1, za voli lno enoto 7. 

8. Marko FINK, Celje — Kosova 9, 
га volilno enoto 8. 

9. Marjan u C A K A R , Celje — Gre
gorčičeva 2, za voHlno enoto 9. 

.10. Mirko TANJSEK , Celje — Oko-
P« 11, za volilno enoto 10. 

11. Cveto PELKO, Celje — Aljažev 
nrib, za volilno enoto 11. 

12. Marjan FAJN, Celje — Linhar-
„ 7, za volilno enoto 12. 
13. Franc r o j S E K , Celje — Obla-•̂ оуа 8, za volilno enoto 13. 

•L, ,\ Dagmar S u S T A R , Vojnik 38, za 
volilno enoto 14. 

15. Vera TURK, Celje — Mariborska 
za volilno enoto 15. 

ib. Franjo KRIVEC, Celje — Kidri-
"l̂ a 4, za voli lno enoto 16. 
i j . Pavla BELTRAM, Celje — Ser-
1« 8, za volilno enoto 17. 

Ali ? Avgust LAVRENClC, Celje — 
'^•Jazev hrib, za volilno enoto 18. 

'̂>̂  Franc KNAFELC, Trnovlje 251, 
volilno enoto 19. 

Ј̂ и̂. Marjan RAVNIKAR, Celje — 
[snikova ul., za volilno enoto 20. 

29 Jože GLAVAN, Celje — Ulica 
• nov. št. 27, za volilno enoto 21. 

n i t ; KRASOVEC, Celje — Kers-
•Kova 52, za volilno enoto 22. 

kov ^"Selca RADIŠEK, Celje — Jen-
•a 23, za volilno enoto 23. 

kar- ^lava FALETIC, Celje — Smre-
•*'̂ Jeva, za volilno enoto 24. 

25. Bernard KRIVEC, Celje — Čo
pova 9, za volilno enoto 25. 

26. Angela HABJAN, Celje — Pot 
na Lavo, za voli lno enoto 26. 

27. Alojz MOHORKO, Teharje, za 
volilno enoto 27. 

28. Anton KLINAR, Store — Lipa, 
za volilno enoto 28. 

29. Jože GAJSEK , Store 78, za vo
lilno enoto 29. 

30. Andrej VIDIC, Kanjuce, za vo
lilno enoto 30. 

31. Ivan POPIT, Vojnik 30, za volil
no enoto 31. 

32. Martin NOVAK, Vojnik, za vo
lilno enoto 32. 

33. Jože JOST, Arciin 78, za volilno 
enoto 33. 

34. Franc BELAK, Zadobrova, za 
volilno enoto 34. 

35. Hedvika CIZEJ, Leskovec, za 
volilno enoto 35. 

36. Tine LORGER, Šmartno v Rožni 
dolini, za voli lno enoto 36. 

37. Jože SENICAR, Lokovina, za 
volilno enoto 37. 

38. Kari ZEROVNIK, Frankolovo, 
za volilno enoto 38. 

39. Srečko SLUGA, Strmec, za vo
lilno enoto 39. 

40. Avgust GOLOB, Socka, za volil
no enoto 40. 

Zgoraj navedene kandidature so 
prve po vrsti kandidatur zborov vo-
lilcev. Poleg tega pa je še potrdila 
kandidature naslednjih kandidatov: 

1. Rudi KRAJNC, Šmartno v Rožni 
dolini, za voli lno enoto 36. 

Ta kandidatura je druga po vrsti 
kandidatur zborov volivcev. 

Omenjene kandidature so za zgoraj 
navedene voli lne enote za volitve v 
občinski zbor občinske skupščine Ce
lje, ki bodo 26. 5. 1963. 

Kandidature so predlagali zbori vo
l ivcev v zgoraj navedenih voli lnih 
enotah. 

Občinska volilna komisija za volit
ve odbornikov v občinsko skupščino 
v Celju. 

V Celju, dne 6. 5. 1963 Clan: 
Številka: 013-1/1963 Anica Kukovič 

Tajnik: Predsednik: 
Stane Polajnar Zdenko Pavlina 

ČASOPISNO PODJETJE »CELJSKI TISK<< CELJE. 
Trg V. kongresa št. 5 

razpisuje v šolskem letu 1963-64 naslednja prosta 
učna mesta: 

k m e s t a s t a v c e v g r a f i č n e s t r o k e 

2 m e s t i k n j l g o t l s k a r j e T g r a f i č n e s b : o k e 

1 m e s t o j e d k a r j a g r a f i č n e s t r o k e 

Pogoje za sklenitev učne pogodbe imajo kandidati, ki so x 
uspehom končali popolno osemletko, so zdravstveno primerni 
in stanujejo v ožjem mestnem območju. Prednost imajo po
nudniki, ki bodo končali osnovno šolo z odličnim ali prav 
dobrim uspehom, in ki bodo uspešno ocenjeni na praktič
nem preiskusu znanja, potrebnega za navedene poklice. 
Prijave sprejemamo posredno preko Zavoda za zaposlovanje 
delavcev v Celju. Za dekleta poküa niso primerni. 

Vodna skupnost Savinja, Celje, Ljubljanska c. 36 

s p r e j m e 

L s o c i a l n o k a d r o v s k e g a 

r e f e r e n t a 

2 . g r a d b e n e g a t e h n i k a — 

z a n i z k e g r a d n j e 

Pogoj: ipod 1. odgovarjajoča šolsika izobrazba ali 10 let 
prakse, pod 2. absolvent Tehniške šole. 

Nas(to(p službe mogoč takoj ali ipo dogovoru. Dohodki ure
jeni s pravilnikom. Bazc)is velja do zasedbe delovnih mest. 

»Polzela, tovarna nogavic-« razpisuje delovno mesto 

vodje obrata družbene prehrane 
v podjetju 

Pogoj: Ustrezna strokovna izobrazba z nekaj let prakse 
na odgovornem delovnem mestu. 

Prošnje sprejema kadrovska služba podjetja. 

O B J A V E In O G L A S I 

TRST ~ BENETKE - stalni dvodnev
ni izleti z avtobusi. Sprejemamo kolek
tivne in individualne prijave. 

TRST ALT V GORICO - stalni eno
dnevni izleti z avtobusi. Sprejemamo 
kolektivne in individualne prijave. 

LASTNIKI OSEBNIH AVTOMOBILOV! 
Za vas smo pripravili 4 dnevno potova
nje po Dolomitih, 5-dnövno potovanje 
na Grossfflockner, 4-dnevno v Budim
pešto. Prijave lastnikov osebnih avto
mobilov sprejemamo do diokončnega šte
vila prijavljencev. 

KOLEKTIVI! Prirejamo eno in več
dnevne izlete preko Plitvičkih jezer v 
Opatijo, nadalje preko Vršiča — Мал-
garta ter ostale po Vaši želji izbrane 
turistične kraje naše domovine. Prija
ve sprejema Kompas — Celje — tel. 
25-50. 

Za vse objavljene izlede vam po želji 
brezplačno dostavimo programe. 

Pred vsakim izletom obiščite turistič
no podjetje Kompas — Celje. Organi
ziramo koLektivna potovanja in izlete 
po Jugoslaviji in v inozemstvo z mo
dernimi turističnimi avtobusi, z red
nimi in posebnimi vlaki, ladjami obalne 
in rečne plovbe in posebnimi letali. 
Kompas — Celje posreduje prodajo vseh 
vrst vozovnic za železniški, pomorski 
in letalski promet. Kompas posreduje 
v najkrajšem času nabavo potnih listov, 
vizumov ter menja tuja i>lačilna sred
stva in sprejema depozite. 

Kompas — Celje daje) brezplačno vse 
prometne in turistične informacije, pro
daja razglednice, zemljevide, spominke, 
filatelistične znamke itd. Pred vsakim 
potovanjem se posvetujte v posliovalnici 

Kompas — Celje 
Telefon 2>-50 

G L E D A L I Š Č E 

SLOVENSKO LJUDSKO 
GLEDALIŠČE CELJE 

Sobota, 11. maja 1963 ob 20: Janez 
Zmavc: JUBILEJ. Nastop na Steri-
jinem pozorju v Novem Sadu. 

Nedelja, 12. maja 1963 ob 9: Troboj 
v orodni telovadbi mladinskih re
prezentanc Slovenije, Makedonije in 
Vojvodine. Organizator TVD Parti
zan Gaberje. Vstopnice so v pro
daji pri blagajni SLG Celje v so
boto 11. 5. od 17.30 do 19.30 in v 
nedeljo 12. 5. od 8 dalje. 

Torek, 14. maja 1963 ob 19.30: Pero 
Budak: METEZ. Torkov abonma in 
izven. Vstopnice so v prodaji. 

Sreda. 15. maja 1963 ob 20: Max 
Frisch: ANDORRA. Gostovanje v 
Mozirju. Dvojica Andri-Barblin : 
Volodja Peer in Zora Hudalesova, 
zdravnik: Marjan Breznik. 

Četrtek, 16. maja 1963 ob 19: Pero 
Budak: METEZ. III. šolski abonma. 
Nekaj stojišč je še na razpolago. 

Petek, 17. maja 1963 ob 20: Max 
Frisch: ANDORRA. Gostovanje v 
Šentjurju. Dvojica Andri-Barblin; 
Stanko Potisk in Marjana Krošlo-
va, zdravnik Sandi Krošl. 

Sobota, 18. maja 1963 ob 19.30: Janez 
Zmavc: JUBILEJ. Gostovanje v Bre
stanici. 

K I N O 
KINO »SVOBODA« Šempeter v Sa
vinjski dolini 

11. in 12. 5. 1963 »Gusar« amer, barv
ni CS film 

15. in 16 . 5. 1963 »Karmen iz Gra-
nade« španski barvni film 
ZAVOD ZA RAZVOJ KULTURE IN 
PROSVETE BREZICE 

10. in 11. 5. 1963 »v ritmu twista« 
nemški film 

12. in 13 . 5. 1963 »Ugrabitev Sabink« 
franc italj. film 

15. in 16. 5. 1963 »Ono je močnejše 
od mene« ital.-franc.-nemški film 
»PARTIZAN« društvo za telesno vzgo
jo KINO ODSEK SEVNICA 

11. in 12. 5. 1963 »Dvojni obrat« 
franc, film 

15. 5. 1963 »Srečanje na paralelah« 
jugoslov. film 

S L U Ž B E 

Grem v pomoč v gospodinjs tvo. Fani 
Brečko, poštnoležeče Celje. 

UPOKOJENKA s S tanovanjem išče za 
pomoč v gospodinjs tvu mlajšo upo
kojenko. Naslov v upravi lista. 

TRGOVSKI POMOČNIK vešč tudi 
mate r i a lnega knj igovods tva išče ka
kršnokol i honorarno zaposl i tev v 
dopo ldanskem ali popo ldanskem ča
su. Ponudbe na upravo lista pod 
»marljiv in pošten«. 

Podjetje Javne naprave Celje 
sprejme v službo 
Uslužbenca za blagajniška in admi
nistrativna dela 
Pogoj: Srednja strokovna izobrazba 
ali administrativna šola in obvlada
nje strojepisja. 
Nastop službe 1. junija ali po dogo
voru. 
Ponudbe z opisom dosedanjih zapo
slitev predati v upravi podjetja. 

O B V E S T I L A 

»ZDRAVSTVENI DOM CELJE — 
otroški dispanzer obvešča starše da 
bo cepljenje (revakcinacija) proti otro
ški paralizi za vse otroke, rojene od 
1. 1. 1956 do 31. 12. 1960, ki so bili 
doslej že trikrat kompletno cepljeni. 

CEPLJENJE BO 
V Celju v prostorih zdravstvenega 

doma v dvorani I, nadstropje za otro
ke roj . 1959—1960 dne 20. 5. 1963 Od 
8. do 18. ure, za otroke roj . 1956, 1957, 
1958 — 21. 5. 1963 Od 8. do 18. ure. 

V Smartnem v Rožni dolini — v 
prostorih Osnovne šole za vse letnike 
dne 22. 5. 1963 ob 14. uri. 

V Skofji vasi v prostorih Otroške 
posvetovalnice za vse letnike dne 22. 
maja 1963 ob 16. uri. 

Ponovno enkratno cepljenje (z žlič
ko) je nujno potrebno za popolno 
zaščito proti Poliomyelitisu (otroški 
paralizi). Prispevek staršev znaša 
250 din. 

Cepljenje za opravičene zamudnike 
bo dne 27.-29. 5. 1963 od 9, do 17. ure 
v prostorih otroškega dispanzerja 
Zdravstvenega doma Celje.« 

O B J A V E 
Podjetje »POSREDNIK« CELJE, Tom
šičev trg 16. 
nujno rabi za komisijsko prodajo 
ženska in moška dvokolesa, mopede, 
motorna kolesa vseh znamk, šivalne 
stroje, razni tehnični material, ter 
moške, ženske in otroške obleke. 

V posredništvu nujno rabimo več 
vseljivih hiš in stanovanj v Celju in 
bližnji okolici. 

Za družbeni sektor nudimo za na
kup avtomobile »Opel Rekord« 1961/62, 
Opel Karavan 1962, Mercedes 220 — 
1957, ter razne tovorne in osebne 
avtomobile vseh znamk in letnikov. 

Priporoča se kolektiv »Posrednika« 
Celje, Telefon 25-90. 

Olepševalno in turistično društvo Ce
lje sporoča, da zaključuje svoje letoš
nje prireditve s koncertom našega naj
boljšega vokalnega ansambla — SLO
VENSKEGA OKTETA. Koncert bo v 
ponedeljek, dne 13. maja ob 20. ur i v 
veliki dvorani Narodnega doma. Vstop
nice so v predprodaji v Turističnem in
formacijskem uradu v Standovi ulici, 
poletr kina Metropol. 

LICITACIJA 
Tehniška srednja šola Videm-

Krško proda osebni avtomobil 
Opel Karavan v voznem stanju 
za najnižjo izklicno ceno 450.000 
din. Licitacija bo dne 17. maja 
1963 ob 8. uri v delavnici šole za 
socialistični sektor. V kolikor tega 
dne ne bo interesentov, se ob isti 
uri naslednjega dne vrši ponovna 
licitacija za privatni sektor. 

P R O D A M 

PRODAM »TOMOS GALEB« 150 ccm, 
Cesta na grad, 10, Celje 

PRODAMO dobro ohranjen levoročni 
čevljarski stroj »VESTA«. Jernej-
šek, Rogatec 33. 

PRODAM skoraj novo otroško poste
ljico. Naslov v upravi lista. 

UGODNO PRODAM Otroško poste
ljico. Naslov v upravi lista. 

OTOMAN (divan) dobro narejen, po 
ugodni ceni prodam. Naslov v upra
vi lista. 

NUJNO PRODAM motorno kolo »Pa-
nonia« 60, 125 ccm, prevoženih 6.000 
km. Naslov v upravi lista. 

PRODAM nov radio »Melodija«, mizo 
s stoli (ultrapas) in nov polkavč. 
Petrovič Stefan, Celje, Nazorjeva 
14. 

PRODAM stoječe zidane svinjake 
8 X 4 m, uporabni za enostanovanj-
sko hišo, ter zidan štedilnik (desni). 
Šempeter v Sav. dol. 27. 

PRODAM KLAVIR — Kovač Danica, 
Žalec 227. 

PRODAM lepo posestvo (sadovnjak, 
vinograd, njive, travnik, gozd) v 
izmeri 9 ha, hišo in gospodarsko 
poslopje z električno napeljavo v 
Leslčnem št. 35. Muha Cilka, po-
sestnica, Pilštanj 51, Lesično. 

PRODAM nov šivalni stroj »Singer« 
cik-cak. Naslov v upravi lista. 

PRODAM dvosedežnl moped T-12. 
Plačilo na ček. Gosposvetska 6. 

PRODAM POSESTVO S hišo, gospo
darskim poslopiem (zemlje je 1 ha 
in 13 arov) tričetrt ure od postaje 
Laško. Električna napeljava. Naslov 
v upravi lista. 

PRODAM čistokrvnega nemškega ov
čarja, starega 14 mesecev z rodov
nikom (delno izšolan). Cepin Zvon
ko, Zalee 240. 

PO UGODNI CENI PRODAMO novo 
takoj vseljivo enodružinsko hišo 
(kopalnica, vrt, garaža, lastni vo
dovod). Baica Roko, Lopata 59 n. h. 

PRODAMO dobro ohranjeno kuhinj 
sko opremo. Stiherl, Čopova 7. 

VSELJIVO HISO z gospodarskim po
slopjem, vinsko kletjo (zidanico), 
sadovnjakom 1 ha, 3 min. od želez
niške postaje v Savinjski dolini 
ugodno prodam. Naslov v upravi 
lista. 

KLAVIRSKO HARMONIKO 80 basno 
z dvema registroma v dobrem sta
nju ugodno prodam. Naslov v upra
vi lista. 

PRODAM »PUCH« moped. V račun 
vzamem UKW radio. Naslov v upra
vi lista. 

Zaradi bolezni prodam podkleteno 
hišo ali zamenjam, četrt ure od že
lezniške postaje. Grem tudi iz Ce
lja. Naslov v upravi lista. 

Zaradi bolezni prodam posestvo 5 ha, 
hišo in gospodarsko poslopje, blizu 

. Vojnika. Takoj vselj ivo. Informaci
je Jevšinek, Store 44. 

UGODNO PRODAM kompletno spal
nico trdi les, furnir, divan, kreden
co za dnevno sobo in drugo. Naslov 
v upravi lista. 

NUJNO PRODAM odlično ohranjeno ; 
motorno kolo NSU PRIMO — nem- : 
ško. Jurkošek, Stanetova 19, Ogled 
od 15. ure dalje. 

PRODAM manjše i>osestvo z gospo
darskim poslopjem s 127 ari zem
ljišča, nekaj gozda in dva sadov
njaka v bližini Laškega. Naslov v 
upravi lista. 

Prvovrstni mošančkov jabolčnik 1962 
od 1001 naprej ali večjo količino 
skupaj prodam. Naslov v upravi l i
sta. 

LEPO VELIKO SOBO prodam proti 
zamenjavi dvosobnega stanovanja s 
pritiklinami. Naslov v upravi lista. 

PRODAM dobro ohranjeno kuhinjsko 
pohištvo. Naslov v upravi lista. 

PRODAM motorno kolo NSU PRIMO 
175. Vprašati pri vratarju »MERX, 
Tomšičev trg 3, od 6.—14. ure. 

PRODAM šivalni stroj »Čepel«. Naslov 
v upravi lista. i 

K U P I M 

ENODRUŽINSKO HiSO novo, kom
fortno z 10 ari zemlje kupim. Ponud

be pod »Gotovina 3 milijone«. 
KUPIMO ZA dobro ceno knjigo, ki 

opisuje zgodovino Jurkloštra. Po
nudbe na upravo lista. 

KUPIM PREPROGO 2,5 krat 3,5 ali 
večjo. Ponudbe pod »ohranjena«. 

S T A N O V A N J A 
ISCEM PRAZNO SOBO v Celju. Pla

čam najemnino za eno leto vnaprej . 
Naslov v upravi lista. 

ZAMENJAM stanovanje — dve sobi, 
kuhinja s posebnim vhodom za več
je izven centra. Naslov oddati v 
upravi lista. 

ODDAM lepo opremljeno sobo name
ščencu s souporabo kopalnice. Na
slov v upravi lista. 

ENOSOBNO STANOVANJE v Celju 
želim menjati za dvosobno prav-
tako v centru mesta. Naslov v upra
vi lista. 

OPREMLJENO SOBO oddam. Pred
nost starejša ženska. Naslov v upra
vi lista. 

ODDAM dve opremljeni sobi. Solidni 
tovariši imajo prednost. Naslov v 
upravi lista. 

ISCEM SOBO v mestu ali okolici. 
Naslov v upravi lista. 

ZAMENJAM enosobno komfortno sta
novanje s kabinetom v centru me
sta za enako, lahko tudi brez ka
bineta, najrajši v bloku. Naslov v 
upravi lista. 

R A Z N O 
Dne 26. 4. sem izgubil r javo aktovko 

s šolskimi pHDtrebščlnami od Kidri
čeve do Ljubljanske ceste. Poštene
ga na jd i te l ja pros im, da jo v r n e 
prot i nagrad i na naslov: Kreče Ivan, 
Transformatorska postaja Podlog— 
Šempeter v Sav. dol. 

TOVARISICA večje postave, v d ružb i 
temnolase kolegice, s k a t e r o sem 
v nedel jo 21. 4. ob 10. uri v Celju 
stal naspro t i , pro'sim, da odda svoj 
naslov v up rav i lista pod »zaupno«. 

ISCEM INŠTRUKTORJA za m a t e m a 
tiko višjih r az redov g imnazi je . Po
n u d b e na oglasni oddelek pod »In
struktor«. 

Zdravilišče Laško proda avtomatsko 
telefonsko centralo ISKRA na 10 
priključkov. — Licitacija bo 25. 5. 
1963 ob 10. uri v prostorih zavoda. 

Namesto venca na grob pok. Ivan
ki Zupančič, šolski upraviteljici v po
koju je bivša koleginja Tilčka Ani-
čič darovala Občinskemu odboru Rde
čega križa v Celju znesek 2.000 din. 
Lepa hvala! 

Celjska turistična zveza spwroca, da 
so odprta vsa izletišča v celjski okoli
ci, interesente pa opozarja, da so т 
predsezoni znižane cene v vseh naših 
turističnih in zdraviliških krajih. Pred
vsem priporoča Planinski dom v Logar
ski dolini, Hotel Paika Velenje, Zdravi
lišče Dobrna, Zdraviliško — gostinsko 
podjetje v Rogaški Slatini ter hotel Sa
vinja v Laškdm. Odprt je tudi že ko
palni ba^en v Rimskih Toplicah, ki je 
polnjen s termalno vodo. 

R A Z P I S I 
Komisija za uelužbenske zadeve Zavo

da za zaposlovanje delavcev Celje 
r a z p i s u j e 
delovno mesto 

VODJE GLAVNE PISARNE 
in sicer z naslednjimi pogoji: 

— srednja strokovna izobrazba; 
— 5 letna praksa v glavni pisarni ali 

vložišču z popolnim znanjem strojepisja; 
— v pošte/v pridejo samo moški каш-

didati; 
— plača po pravilniku o razdeljeva

nju osebnih dohodkov; 
— nastop službe takoj. 
Kandidati naj vložijo pismene vloge -

kolikovane z din 50 na naslov. 
Razpisni rok poteče 15. maja 1963. 

I Z L E T N I K 

ZAHTEVAJTE PROGRA2Œ V NAfll 
POSLOVALNICI! 

Za vse INOZEMSKE IZLETE, ki jUl 
organizira Putnik Beograd, sprejema
mo prijave v naši poBlovalnicl: 

14-dnevno potovanje z avionom, vla
kom in v spalnem vagonu v ZSSR i 
ogledom BUDIMPEŠTE, KIJEVA, LE
NINGRADA in MOSKVE, v mesecu 
juliju. Prijave sprejemamo do 22. ju
nija 1963. 

8-dnevno potovanje z vlakom na DAN
SKO in ŠVEDSKO z ogledom MÜNCHE-
NA. KÖBENHAVNA in MALMOJA. т 
dneh od 12. do 19. junija 1963. Prijave 
sprejemamo do vključno 4. maja 1963. 

3-dnevnl Izlet z avtobusom v AV
STRIJO in ITALIJO. — GROSS-
GLOCKNER — CORTINA D'AMPEZ
ZO — BENETKE — TRST, v mesectj 
juniju. Prijave do 30. aprila. 

2-dnevnl izlet z avtobusom v TRSI 
ln BENETKE meseca julija. Prijav» 
do 15. junija. 

9-dneviii izlet z vlakom v Pariz, Nico. 
Monte Carlo, Benetke. Pri jave spreje
mamo do 10, maja. 

IZLETNIK, turistična agencija, cas
sie vainica CELJE, Titov trg S. t e i» -
ton 38-il. 

ž i v i n o z d r a v n i S k a 
d e ž u r n a s l u ž b a 

Dežurni veterinar od 
10. 5. do 17. 5. 1963 KO-' 
ZELJ Bojan, veterinar, i 
Celje, Kocenova 2/П: 
(pri hotel »Evropa«) J 
teléf. 25-67. 

Celjski tednik 
Uredništvo in niprava СеЦвк*-

ra tednika Cellje. Trg V. ko i -
çresa 5, postai predal 192. Tele
foni 23-75 io 24-23. 

Tekoči račun pri Narodni b«m-
ki Celje: 603-11-1-656. Izhaija o* 
petkih — letna naročnina 800, 
podletna — 400, četrtletna 200 di* 
— inozemstvo 2400 — poeameioa 
številka 20 dinarjev. Rokopisov 
ne vračamo — sprejem ogl*eoT, 
razpieov in objav do Ts*ke ere
de do 12. ure. 



pri nas in po svetu 

z računalom na potepu 
po krški 
občini 

Pravijo, da so številke suha in 
mrtva reč. Morda, če šteješ suhe 
treske in mrtve majske hrošče. 
Drugače pa številke govorijo zgo
voren jezik, so lahko silno nad
ležne, pa tudi take, ki zbujajo po
nos. 

Odpravil sem se z računalom 
med številke po videm-krški ob
čini. Veliko se jih je nabralo v 
zadnjih petih letih in še več po
vedo. 

Odkar Sava obliva oba bregova, 
štajerskega in dolenjskega, se še 
ni primerilo, da bi v petih letih 
zrasla vrednost proizvodnje za en
krat. Številke pravijo: Ob koncu 
leta 1956 je vrednost industrijske 
proizvodnje znašala 5 milijard 

590 milijonov dinarjev. In na kon
cu leta 1962? Tokrat že 10 mili
jard in 630 milijonov dinarjev. 
Kaj vse je vplivalo na to pove
čanje? Nov ali drugi agregat ter
moelektrarne v Brestanici. Novo
ustanovljen obrat nekovin v Rav
nah pri Smedliku, novi stroji v 
tovarni čokolade, ustanovitev ob
rata konfekcije v Kostanjevici, re
konstrukcija v največjem objektu 
v občini — Tovarni roto papirja 
in še mnogo tega. Povečanje pro
izvodnje sicer ni povečalo v ena
ki meri zaposlenosti predvsem je 
bila povečana proizvodnost in z 
njo vred dohodek, toda kljub te
mu so nove kapacitete dale zaslu
žek enajstim izmed stotih ljudi. 
Da se razumemo, pet in pol mili

jard iz leta 1956 je brez dvoma 
skoraj izključena zasluga tovarne 
papirja in rudnika Senovo. 

Se večji skok je storila v teh 
letih obrt. Od 176 in pol milijona 
bruto proizvoda se je do konca 
lanskega leta povečala stopnja ra
sti za 80 %, tako da je lani bilo 
doseženih 2 milijarde in pol vred
nosti proizvodnje. Število zaposle
nih v obrti se je v petih letih po
večalo od 121 na 806 delavcev, na
rodni dohodek na zaposlenega pa 
od 78 milijonov na 882 milijona 
аИ za 1000 % več. Koliko tega je 
v tem času zraslo, bi težko na
šteli na vse prste rok in nog, drži 
pa, da se bo v kratkem največje 
izmed teh obrtnih podjetij — ko
vinska zadruga — prelevila v in

dustrijsko podjetje, ki si že gradi 
nove prostore. 

Ne smemo prezreti investicij, ki 
so v petih letih nanesle 7 milijard 
in 275 milijonov dinarjev, ali let
no 1 milijardo in 199 milijonov. 

Omenimo malo še družbeni 
standard: Stanovanj je bilo leta 
1956 zgrajenih 5, lani že 35. Sku
paj vsa leta 186, 70 pa jih je v iz
gradnji. 

V komunalno izgradnjo, brez 
elektrifikacije, je bilo vloženih 318 
in pol milijona dinarjev. 

EÍlektriñkacija je zajela malone 
sleherno hišo v občini. Zgrajeno 
je bilo 27 transformatorskih po
staj, daljnovodi visoke napetosti 
so se razširili s skupno dolžino za 
43 kilometrov, nizke napetosti pa 
za 144 kilometrov. 

Socialno skrbstvo je vzelo pod 
skrbstveno varstvo 52 odrashh in 
38 mladoletnih oseb. 

Leta 1956 sta bila na področju 
samo dva zdravnika in prav tako 
malo ostalih zdravstvenih delav
cev. Danes je tu sedem splošnih 
zdravnikov, skupaj pa 50 srednje, 
višje in visoko kvalificiranih 
zdravstvenih delavcev. Zdravstve
na služba je razširjena po vsej ob
čini, v vsako večje naselje. 

Dalo bi se naštevati še in še. 
Številke bi skupaj zadonele v 
himno ustvarjalnosti in rasti, ki 
je potegnila s seboj tudi ljudi, ta
ko, da v vsakdanjem življenju teh 
ogromnih premikov niti ne »regi
strirajo-« več. In vse to v petih le
tih, v času, ko otrok preraste ko
maj trojne hlače. 

C. k . 

Tovarna roto papirja »Djuro Salaj« v Krškem ustvarja levji delež narođnej^a 
dohodka, zaposluje veliko občanov in prispeva k mnogim komunalnim rešit

vam svoj izdaten del. 

MISLI 
— Najsrečnejši je tisti, ki sreče 

ne pričakuje. 
— Največja žrtev je: odpove

dati se vsemu-
— Najbolj žalostno je, če v sre

či pozabiš na tiste, ki so ti poma
gali v nesreči. 

— Najbolj veselo je, če veselje 
deliš z drugimi. 

— Največ gorja je tam, Kjer 
ne poznajo ljubezni. 

— Najglobokejšo ljubezen pre
more samo mati, vse druge lju
bezni je ne dosežejo. 

— Najbridkeje je v lastni bole
čini tolažiti druge. 

— Najmočnejši je, kdor prema
ga svoje lastne napake. 

— Najrevnejši je, kdor ni oku
sil dobrote in ljubezni. 

— Najbogatejši je, kdor se lah
ko pohvali, da je vse življenje de
lal dobro. 

— Največja prevara je varati 
samega sebe, da si boljši ,kot si 
v resnici. 

— Največ krivic je mogoče od
pustiti, a pozabiti nikdar. 

— iNajtežje je ljubiti nekoga, 
ki je v tebi ubil ljubezen. 

— Najhuje je, če nekomu vse 
daš, pa te udari v obraz. 

— Najmanjše trpljenje je delo. 

Učenje D snu 
v italijanskem mestu Bergamu 

je znan hipnozer prepričal šolske 
oblasti, da so mu izročili na mi
lost in nemilost razred učencev 
pred zaključnimi izpiti. Hipnozer 
uspava dijake in jim namesti na 
ušesa slušalke, povezane z magne
tofonom. Na magnetofonskem tra
ku so posnete lekcije in učno gra
divo. Tako se učenci učijo med 
snom. Hipnotizer zatrjuje, da bo ta 
razred bolje opravil izpite kot raz
redi vrstnikov, ki se »gulijo« na 
običajen način. Toda to še ni za
nesljivo . . . 

NAGRAJENI PODPIS 

Najbolj duhovit podpis se nam je 
zdel tisti, ki ga je temu prizoru poslal 
tovariš 1'rance Bolka iz Ljubljane, ki 
dobi zanj 1.000 dinarjev. 

— Zaposlitev bi rad pri nas? Ali ne 
•idite, da še sam nimam nič delafi 

Mi pa ne gremo dam... 

Prvomajski piknik kolektiva to
varne emajlirane posode je v ne
deljo pred prazniki zmamil v gozd 
pri Lokrovcu malone pol Celja. 
Streljaj od kraja, kjer je pred leti 
bila na Ostrožnem velika parti
zanska proslava, se je tokrat od
vijala miniaturna repriza. Pro
dajni paviljoni v senci komaj oze-
lenelih dreves in večno zelenih 
borovcev, tabor gabrskáh taborni
kov, plesni odri in pa improvizi
ran gledališki oder, vse to je že 
nekaj dni poprej terjalo trdega 
dela od celega štaba ljudi. 

Prvomajska nedelja je bila buč
na. Godba na pihala je navsezgo
daj metala zaspance na noge. Re
ke kolesarjev, fičkarjev, pešcev in 
uporabnikov komunalnih promet
nih sredstev so se že zgodaj zgr
nile v kraj, ki je nenadoma postal 
ljudsko mravljišče. 

Umetniki celjskega gledališča so 
imeli srečo, da so z »Lahkoživko« 
nastopili v času, ko se dobra vo
lja še ni preveč razlezla. Tako ko
likor bolj se je dan nagibal na po
lovico, tem več ljudi je bilo, tem 
bolj toplo je bilo in toliko večja 
žeja je zavladala. Čeprav je bilo 
že dopoldan na pikniškem prosto
ru veliko ljudi, so vendar Celjani 
ponovno dokazali, da so za popol
danski pohod v naravo. Glavnina 
»evakuirancev« iz Celja je krenila 

po kosilu. Potlej je bilo vse za
man, če si se še tako trudil, da 
bi prišel do steklenice, do pečen
ke, kranjske ali čevapčičev. Ali 
p a . . . Moral si biti atlet, stopati 
levo in desno po prstih, brbljati 
opravičila in kleti skozi zobe, če 
si se hotel izkazati ter boljši риз-
lovici ah izvoljenki poskrbeti kaj 
za pod zob. Naj mi organizatorji 
ne zamerijo, toda piknik je bil ti
sto, kar bi ne smel biti, tisto pred 
čemer bežimo na piknike — pred 
»gužvo«. Toda Slovenci ravno ni
smo hudi nasprotniki gneče, zlasti 
še, če je »kombinirana, če se lah
ko takole mimogrede izgubiš in 
kam iz obupa »osamljenosti-« pri
sloniš. 

Dež, ki je v ranih popoldanskih 
urah osvežil izletnike, je bil v sti
lu. Zmočeni izven in znotraj se 
ljudje niso premaknih iz območ
ja veselja. »Mi pa ne gremo dam, 
če preklje padajo.« Tako so mi
nile plohe vode in očitkov, prizo
rišče na prostoru pa je zapored 
menjalo in bruhalo serije nasto
pajočih. Od pevcev, prek humori
stov do nadebudnih tvistarjev. 

Zvečer, oh kako čas mine, so 
amaterski dramatiki razdrli vese
loigro Vlada SMEHA, ki se je po
šalil iz nekaterih aktualnosti an
tagonizma borbe za prestiž. Če
prav postavljena v nekonkretno 
okolje je vendar pogosto zadišala 
(igra namreč) po zelo konkretnih 
stvareh iz bližnje preteklosti. 

Oprostite dragi organizatorji. 
Žejen, lačen in z boni v žepu za 
spomin sem z mrakom mrknil. 
Bojda so potem vrteli .še ñlme, se 
vrteli v dvoje in skupaj vsi še 
pozno v noč. Bil je to piknik, ki 
je sprostil ljudi, piknik prirejen 
p>o štajersko. Sicer pa piknik ni 
zato, da bi se pustili voditi celo v 
zabavi. Vsak po svoje in za vse je 
bilo kaj. C. K. 

Prizori s piknika. Deževalo je, pa 
se je tudi hitro posušilo, da so 
ljudje posedli. Takole in še huje, 
kot vidite na sliki desno, se je ves 
dan drenjala množica pred pavi
ljoni. Spodaj potegavščina, ki so 
si jo privoščili s >»pečenim volom-«. 
Vol na ražnju bi prehitro zgorel. 
Bil je »zgrajen-« iz lesenega ogrod

ja in platna. 

MITOLOŠKE RAZGLEDNICE IZ ŠEMPETRA 

Ganimed - ljubljenec 
bogov 

v grški mitologiji točaj in Zevsov miljenec. Po Ho
merju so ga bogovi zaradi izredne lepote vzeli k sebi na 
Olimp. Pri božanskih pojedinah naj bi Zeusu nalival čašo. 
Po drugih virih ga je ugrabil sam Zeus ali v lastra podobi 
ali pa spremenjen v orla, po neki drugi verziji ga je dvignil 
na Olimp Zeusov sveti orel. Kot kraj ugrabitve omenjajo 
gorovje Ida na Kreti. 

V antični likovni umetnosti je motiv zelo priljubljen. 
Najčešče ga srečamo v taki obliki kot na šempetrskem 
reliefu. 

Reliefna plošča je, kakor ugrabitev Evrope, sestavni 
del grobne skrinje Ennijcev. Najverjetneje se nanaša na 
sina Vitula, ki je umrl komaj tridesetleten. Družina je bila 
nesrečna, saj sta oba otroka umrla zelo mlada. Če pa bo
govi jemljejo staršem otroke, da jih morajo ti pokopavati 
potem jih naj vzamejo k sebi ...Ta misel je najbrž nare
kovala prav ta dva motiva na omenjenem nagrobniku. 

Relief prikazuje trenutek, ko je orel dvignil Ganimeda s 
tal; njegov psiček se žalostno ozira za njim... 

S F R A Č O N A D O R L A 
V Benkovcu, blizu Zadra, so že 

dolog časa opazovali jato orlov, 
ki so prežah in plenili med ko
košmi. Nekaj so jih pobili lovci s 
puškami, toda enega je spravil ob 
življenje sedemnajstletni Savo 
Kresovič. Pri tem je dokazal, da 

frača ni samo za razbijanje oken, 
temveč lahko ubije tudi roparico. 
S fračo je namreč orla pobil. 

ČLANARINA V »NATURI-« 
Na jadranskem otoku Morteru 

so leta 1866 ustanovili čitalnico in 
prosvetno društvo, ki je nosilo 
ime »Društvo vaške izobrazbe«. V 
praviilh društva, ki so se ohranje
na, je posebna zanimivost. Ljudje 
niso plačevali članarine z denar
jem, temveč z oljčnimi sadeži. 

BISKA ALI GOLF 
V okolici Gostivarja so turisti 

postali pozorni na igro, ki je po 
travnikih igrajo pastirji. Pastirji 
jo imenujejo »Biška« in je za las 
podobna igri angleških višjih slo
jev — golfu. Toda prepričali so 
se, da dečki o golfu niso še nikoh 
nič slišali, da pa je igra prastara 
in se prenaša z generacije na ge
neracijo. Ali niso morda angleški 
lordi »ukradli-« to igro makedon
skim pastirjem in izumih golf? jj 

CIVILNA ZAŠČITA 
TRI 

V P R A Š A N J A 
I N O D G O V O R I 

(Nadaljevanje) 

Sedmo vprašanje, na katerega 
odgovarja strokovnjak za civilno 
zaščito tovariš Polde STUKELJ, 
obravnava problem, kako bi se 
izvršil umik iz mest in naselij? 

Umik prebivalstva iz mest bi 
bilo treba izvršiti čim hitreje, tu
di takrat, če bi se umik lahko za
čel pravočasno. Na prvi pogled 
kaže, da bi to najlaže izvedli z 
vsemi prometnimi sredstvi od že
leznice do kamionov, toda to ni 
tako lahko. Kar zamislimo koliko 
teh sredstev bi bilo treba, zlasti 
ob dejstvu, da bi selili ljudi iz 
večine mest hkrati? Torej bi mo
rali ravnati po etapah. To pa ni 
smotrno, niti učinkovito. Razume
ti moramo, da bi pred ali tik po 
izbruhu sovražnosti prometna 
sredstva bila zasedena za vojaške 
potrebe. Umik bi morali usmeriti 
po vidnih (glavnih) prometnih ži
lah, ki bi bile cilj napadov. V ta
kem primeru bi namesto pospe-
pešene evakuacije dosegh zasto

je, zmešnjave in paniko. 
Zato pride uporaba transport

nih sredstev v poštev predvsem v 
primerih pravočasnega začetka za
ščitnih mer. To je takrat, ko bi 
imeli dovolj časa do izbruha so
vražnosti. V vseh drugih primerih 
pa bi izvedli umik peš, po števil
nih poteh bi razredčili tok evaku-
irancev. To bi bil tudi najhitrejši 
in najbolj varen umik. Za tiste, 
ki bi ne mogli peš, bi bilo treba 
poskrbeti ustrezna vozila, za star
ce, za bolnike in matere z otroki. 

Osmo je vprašanje, na kaj vse 
bi bilo treba misliti že pred umi
kom? 

Disperzija ali umik zahteva skrb 
ne priprave že v miru, predvsem 
pa dobro organizacijo in discipli
niranost prebivalstva. Vsaki dru
žini je treba povedati kam in po 
kateri poti bi se umaknila. Tako 
bi se ljudje lahko primerno pri
pravili in opremili za pot, da bi 
bila čim manj naporna, da bi vze-
U potrebne predmete, predvsem 
hrano. Seveda bi vzeli s seboj to-

hko, kolikor bi lahko nosili, pred
vsem pa odeje, toplo perilo in 
po možnosti tranzistorski spre
jemnik. 

Vsako skupino bi bilo treba 
oskrbeti z vodičem, ki bi skrbel 
za najlažjo in najbolj varno po
tovanje in v izogib potikanju in 
neredu. Bilo bi tudi prav, če bi 
si meščani že v miru lahko ogle
dali kraje, kamor bi prišli, ter 
stopili v stik z družinami, kjer bi 
se nastaniU. 

Deveto vprašanje zadeva prob
leme, ki bi jih morali poznati lju' 
dje, ki bi se našli na področjih 
vojaških operacij? 

Tovariš Stukelj v prvi vrsti 
priporoča, da bi se prebivalstvo 
moralo začasno umakniti tudi iz 
področij, kjer bi se odvijale voja
ške operacije. Napačno bi bilo, če 
bi se umikali globoko v zaledje 
države, ker nikjer, kakor smo ugo
tovili, ni popolno mirnega zaled
ja. Tako iskanje bi zavedlo eva-
kuirance k tavanju, naporom, pa
niki in žrtvam. Prebivalstvo bi se 
moralo umakniti le v varnejšo 
oddaljenost od cest, prometnih žil» 
iz dolin, kjer bi sovražnik prodi
ral ali skušal prodirati. Pa tudi za 
obrambo bi morale take promet
ne žile biti proste. V odmaknjenih 
krajih bi prebivalstvo počakalo 
tako dolgo, da bi boji prenehali-

(Konec prihodnjič) 


